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Vir, Tolstojeva 18, 1230 Dom`ale
Tel.: 01/7210-164 • Fax: 01/7219-127

GSM: 041/416-737

PRODAJA IN MONTA@A

GARA@NIH VRAT

• AVTOMATIZACIJA DVORIŠ^NIH VRAT
• ELEKTRO INSTALACIJE

www.elektrovidmar.si • elektrovidmar@gmail.com

`e od 875 z monta`o in 8,5% DDV-jem

Vir, Tolstojeva 18, 1230 Dom`ale
Tel.: 01/7210-164 • Fax: 01/7219-127

GSM: 041/416-737

• AVTOMATIZACIJA DVORIŠ^NIH VRAT
• ELEKTRO INSTALACIJE

www.elektrovidmar.si • elektrovidmar@gmail.com

● AVTOMATIZACIJA DVORIŠČNIH VRAT
● ELEKTRO INSTALACIJE
Vir, Tolstojeva 18, 1230 Domžale

Tel.: 01/7210 -164 ● Fax: 01/7219 -127
GSM: 041/416-737

www.elektrovidmar.si ● elektrovidmar@gmail.com

V soboto, 29. januarja 2011, bo v Škofji
Loki v organizaciji Društva Rovtarji poteka-
lo 12. mednarodno tekmovanje v smuča-
nju po starem. Prireditev se bo začela ob
10.30 s parado udeležencev od športne
dvorane Poden do Upravne enote Škofja
Loka. Pri Filaverju bo kratek kulturni pro-
gram, pred Upravno enoto bo potekalo
ocenjevanje smučarske opreme, nato pa se
bodo udeleženci vsak v svojem slogu spustili

po grajskem hribu. Če bodo snežne razme-
re dopuščale, bosta paralelno nastopala 
po dva udeleženca. Prijave na tekmo bo
društvo Rovtarji zbiralo od 8. ure naprej v
informacijski pisarni Razvojne agencije
Sora, oddelek turizem na Kidričevi cesti 1a.
Tekmo si vsako leto ogleda več gledalcev, ki
prihajajo v Škofjo Loko iz bližnje in daljne
okolice in tako dajejo svoj prispevek k 
turističnemu utripu mesta.

Informacije:
Razvojna agencija Sora
Oddelek turizem (LTO)

T: 04/517 06 00
M: 051/427 827
F: 04/517 06 05

E: info@lto-blegos.si
W: www.lto-blegos.si

12. mednarodno tekmovanje 
v smučanju po starem v Škofji Loki
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Oglasi

Februarja bo minilo deset let, odkar so na Ljudski univerzi Škof-
ja Loka vpisali prvo generacijo udeležencev izobraževanja odra-
slih za poklic vzgojitelja predšolskih otrok. V tem obdobju so se
srednješolski programi prenovili, kandidati, ki imajo končano
srednjo šolo in se želijo prekvalificirati, pa se lahko vključijo v
poklicni tečaj in izobraževanje zaključijo v enem letu. 

V teh letih je prišlo tudi do drugih zakonskih sprememb - v vrtcih se
je z brezplačno vključitvijo drugega otroka močno povečalo število
otrok in vzgojiteljic ter vzgojiteljev, zakonsko pa se je uredilo tudi
varovanje otrok na domu in pojavili so se prvi zasebni vrtci. Tako so
se možnosti za zaposlitev, kljub večjemu številu maturantov, pove-
čale. 

Predavanja v poklicnem tečaju, ki se bo začel februarja 2011,
bodo potekala trikrat na teden do sredine junija in od sredine sep-
tembra do konca januarja prihodnje leto. V poklicni tečaj se lahko
vključijo kandidati, ki imajo končan najmanj četrti letnik srednje
šole. V primeru, da imajo opravljen tudi zaključek izobraževanja, se
jim pri opravljanju poklicne mature v poklicnem tečaju priznata dva
splošna predmeta in za zaključitev poklicnega tečaja opravljajo

samo še strokovni predmet Vzgoja predšolskega otroka in praktič-
ni del - Izpitni nastopi z zagovorom.

Program poklicnega tečaja sestavljajo samo strokovni moduli, vsi
splošni predmeti so priznani glede na predhodno izobrazbo. Tako
udeleženci pridobijo predvsem znanje o psihologiji, pedagogiki,
plesni, glasbeni in likovni dejavnosti, igrah za otroke itd. 

Šolanje je namenjeno osebam, ki želijo pridobiti nov poklic, ki že-
lijo bolje spoznati delo z otroki bodisi zaradi možnosti nove zapo-
slitve ali nadaljevanja šolanja na visoki vzgojiteljski šoli. Prav vsi vpi-
sani, ki imajo že družine, pa povedo, da jim novo znanje zelo prav
pride tudi pri vzgoji lastnih otrok. 

Šolsko leto se začne februarja - začetek predavanj 
v poklicnem tečaju za vzgojitelja predšolskih otrok

Likovno ustvarjanje v programu Predšolska vzgoja

Ljudska univerza Škofja Loka
vabi k vpisu v 

poklicni tečaj

PREDŠOLSKA VZGOJA

Začetek predavanj: februar 2011 

Predmetnik poklicnega tečaja:
Komunikacijske veščine 
Predšolska pedagogika 
Razvojna psihologija
Varnost in zdravje v vrtcu
Kurikulum oddelka v vrtcu
Likovno, glasbeno in plesno izražanje 
Matematika kot igra - izbirno
Otrok in jezik - izbirno
Narava in družba za otroke - izbirno 
Igre za otroke
Sodelovanje s starši
Praktično usposabljanje z delom 

Izobraževanje traja eno leto, predavanja
potekajo trikrat na teden.
Informacije in prijave: 506 13 60 ali
jaka.subic@guest.arnes.si

Z naročnino prihranite 10, 20 ali celo 25 odstotkov! 
Čaka vas tudi darilo in kup drugih ugodnosti.

Pridružite se naši veliki družini naročnikov in skupaj  bomo potovali, tekli, kolesarili, 
se udeleževali zanimivih predavanj, kupovali cenejše knjige ... Veseli vas bomo!

Pokličite 04/201 42 41 ali pišite: narocnine@g-glas.si w
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Splača se biti naročnik Gorenjskega glasa
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je mesečna priloga Gorenjskega glasa 
za škofjeloško regijo.

Prilogo pripravlja Gorenjski glas, d. o. o., Kranj 
Bleiweisova cesta 4, Kranj

odgovorna urednica: 
Marija Volčjak 

urednik Ločanke:
Boštjan Bogataj
(bostjan.bogataj@g-glas.si)

novinarji:
Boštjan Bogataj, Vilma Stanovnik, Igor Kavčič, 
Danica Zavrl Žlebir, Matjaž Gregorič, Alenka Brun, 
Ana Hartman, Andreja Kopač, Maja Bertoncelj, 
Jernej Červek

fotografije:
Tina Dokl, Gorazd Kavčič, Polona Mlakar Baldasin

lektoriranje:
Marjetka Vozlič

uredništvo, naročnine:
Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj
telefon: 04/201 42 00
elektronska pošta: info@g-glas.si

oglasno trženje:
Gorenjski glas, d. o. o., Kranj, 
Bleiweisova cesta 4, Kranj
za Ločanko: Mirjam Pavlič (gsm 031/698 627)

mali oglasi: 
telefon: 04/201 42 47
Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek 
od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16. ure, sobote,
nedelje in prazniki zaprto.

priprava za tisk Gorenjski glas, d. o. o., Kranj
tehnični urednik:
Grega Flajnik

tisk: Delo, d. d., Tiskarsko središče
distribucija: Pošta Slovenije, Poslovna enota Kranj

Ločanka je priloga 7. številke Gorenjskega glasa,
25. januarja 2011. V nakladi 14.000 izvodov jo do-
bijo vsa gospodinjstva in imetniki poštnih predalov v
škofjeloški regiji brezplačno. Naslednja številka
izide 22. februarja 2011.

L O Č A N K A Po pameti, pa bo šlo

Na naslovnici: Metka Luznar in Bojana Bergant
Foto: Gorazd Kavčič

Petinšestdesetletna babica okara petindvajsetletno vnukinjo:
”Da boš vedela, jaz sem pri tvojih letih že hodila v službo!”
Vnukinja ji odvrne: 
”SO WHAT, jaz bom pa pri tvojih!”
(Šala, ki v zadnjih tednih kroži med ljudmi in morda čez čas ne

bo več šala.)

Danes se zaključuje večmesečno obdobje podajanja pripomb
lastnikov nepremičnin na poskusno ocenjeno vrednost nepremič-
nin. Na Geodetski upravi so zadovoljni s svojim delom in se hva-
lijo, da je bilo napak zgolj za tri odstotke vseh nepremičnin v Slo-
veniji. Ja, seveda, ampak te nepremičnine pripadajo tretjini Slo-
vencev, med napakami pa so bile tudi tako gromozansko smešne
(pa tudi davčno občutljive), da so številne spravljale v bes in
smeh. Čas za pripombe je torej le še danes, nato pa si bodo geo-
deti vzeli čas do konca leta in pretehtali dane pripombe. 

Svoje pripombe pa bomo državljani (najbrž) uveljavljali kar na
dveh referendumih. Za zakon o malem delu so študenti v sodelo-
vanju s sindikati že zbrali dovolj podpisov. Vladi se očitno (mor-
da) izgubljeni boj za malo delo ne zdi tako usoden, kot bi bila za-
vrnitev zakona o drugi pokojninski reformi, saj so le za slednje-
ga parlamentarci vložili pobudo za oceno ustavnosti referendum-
skega vprašanja. 

Je malo delo res veliko sranje, kot trdijo študenti? Ali bodo za-
radi tega res študirali le še mladci bogatih staršev in domačini
(kjerkoli fakultete oziroma univerze pač so)? Ali bo po drugi
strani odprava študentskega dela res prispevala kar trideset tisoč
novih delovnih mest? Obe strani uveljavljata različne argumen-
te, kaj bo zares obveljalo, pa je danes težko reči. Zagotovo pa
uveljavitvi malega dela sledi propad študentskih servisov in s tem
najbrž tudi zaton mladinskih dejavnosti v številnih slovenskih ob-
činah. 

Pokojninska reforma s povišanjem starostne meje za upokojitev
pa, za razliko od malega dela (tega bodo poleg dijakov in študen-
tov lahko opravljali tudi brezposelni in upokojenci), zadeva vse.
Vsi se bomo sčasoma upokojili, vprašanje je le še, kdaj in za
kakšno pokojnino. Če bi bilo vprašanje na referendumu, ali ste
pripravljeni delati do 65. leta, bi večina brez pomisleka obkroži-
la ne. Če pa bi na referendumu volivce vprašali, ali se strinjajo,
da bodo kljub enakemu vplačevanju v pokojninsko blagajno (za
naše starše in stare starše) prejeli le še polovico sedanje pokoj-
nine, pa bi bil zakon morda z enako večino enako zavrnjen. 

Obstaja tudi srednja pot. Zagotovo velja, da se ob potrditvi ali
zavrnitvi kateregakoli od naštetih zakonov ne bo porušil svet.
Prej se bo zaradi globalnega segrevanja ali katastrofalne plačil-
ne nediscipline v Sloveniji. Prej zaradi upora proti oblasti, ki smo
jih v preteklosti že videli. In prav zgodovina uči, da je možno pre-
živeti vse, le pamet je treba imeti. Mimogrede, brezposelnost je
presegla mejo 110 tisoč Slovencev, na Škofjeloškem pa še kar
pada.

Boštjan Bogataj
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Glasova preja z zakoncema Hribar
Gorenjski glas 27. januarja ob 19. uri vabi na 106. Glasovo prejo v

Muzej Žiri, na kateri bo Miha Naglič gostil Spomenko in Tineta Hri-
barja, enega najustvarjalnejših parov v naši novejši zgodovini. S svo-
jim delom sta zaznamovala duhovno ozračje, v katerem živimo 
zadnja tri desetletja. Oba sta filozofa, oba Gorenjca, oba bosta konec
januarja dopolnila 70 let. Glasbeni uvod v Glasovo prejo bo pripa-
del Mladinskemu komornemu zboru Glasbene šole Škofja Loka,
dislociranemu oddelku Žiri, pokrovitelja sta Občina Žiri in Kladivar,
član skupine Poclain Hydraulics Group. Vstop na Glasovo prejo je
prost, najave Gorenjski glas sprejema po telefonu 201 42 00 ali 
koticek@g-glas.si. 

Svobodni zakon pri Sv. Duhu
Narodni dom Maribor oziroma Nataša Tič Ralijan in Tadej Toš bo-

sta prihodnji torek, 1. februarja, ob 19.30 v Kulturnem domu pri Sv.
Duhu predstavila tretjo abonmajsko predstavo z naslovom Svobodni
zakon. Znana igralca se bosta pripravljala na zakon in zakonsko ob-
novo, povsem iskreno in brez fige v žepu. Predstava je bila na Dne-
vih komedij 2010 v Celju izbrana za najboljšo po izboru občinstva,
Toš pa je bil imenovan za Žlahtnega komedijanta. Info: KS Sv. Duh
(Marko Prosen). 

Razstava Rada Dagarina
V Sokolskem domu bodo 4. februarja ob 19.30 odprli razstavo slik

Rada Dagarina, škofjeloškega umetnika, ki ustvarja v sklopu Zdru-
ženja umetnikov Škofja Loka. Info: Občina Škofja Loka (Pisana
Loka, Tinka Frakelj, 511 23 44, sokolskidom@skofjaloka.si). 

Koncert tria Atanovski-Golob-Levačič
Dan po slovenskem kulturnem prazniku bodo Sokolski dom (ob

19.30) z avtorsko glasbo zapolnili izkušeni glasbeniki Vasko Ata-
novski, Žiga Golob in Krunoslav Levačič. Njihov edini pogoj je po-
polna sproščenost in svoboden pretok idej, duha in energije, zato
lahko v vsakem trenutku koncert odpeljejo v svojo smet. Koncert
spada v sklop Koncertnega kristalnega abonmaja, nekaj vstopnic je
še na voljo. Info: Občina Škofja Loka (Pisana Loka, Tinka Frakelj,
511 23 44, sokolskidom@skofjaloka.si).

Malčki pod mavričnim dežnikom
V četrtek, 10. februarja, ob 17. uri Vrtec Škofja Loka vabi malčke,

starejše od treh let, na različne dramatizacije, glasbene pravljice, lut-
kovne igrice in podobno v vrtčevski enoti Najdihojca ali Pedenjped.
Delavnice izvajajo pedagoške delavke in delavci vrtca. Info: Vrtec
Škofja Loka (Majda Pipan, 512 24 62). 

Evropsko prvenstvo v sankanju
Od 18. do 20. februarja bo v Dolenji vasi (na sankaški progi Za-

kraj) potekalo letošnje evropsko prvenstvo v sankanju s samotežni-
mi sanmi. Domačinom dokaj poznana panoga sankanja se bo to-
krat predstavila na enem najpomembnejših tekmovanj, katerega se
bo udeležilo 25 ekip iz Avstrije, Italije, Švice in Slovenije. Doma-
či navijači si veliko obetajo tudi od dveh domačih ekip - Športne-
ga društva Dolenja vas in Domel. Prvenstvo bo spremljal bogat
spremljevalni program. Info: ŠD Dolenja vas (Janez Rakovec, 
janez.rakovec@gmail.com). 

Boštjan Bogataj

Ločanka je redna priloga časopisa

NAROČAM

Ime in priimek: ____________________________________

Naslov:__________________________________________

Podpis:_______________________

Če naročila ob izteku enoletnega obdobja pisno ne odpovem, 
se naročniško razmerje podaljša za nedoločen čas.

Osrednji gorenjski časopis, ki pokriva širše območje Gorenjske. Časopis
z bogato tradicijo, saj neprekinjeno izhaja že od leta 1947, njegovi 
zametki pa segajo v daljne leto 1900. Je poltednik, ki izhaja ob torkih in
petkih, v nakladi 22 tisoč izvodov. Je neodvisen, politično uravnotežen
časopis z novicami, predvsem z vseh področij življenja in dela Gorenj-
cev, pa tudi širše. Pišemo o vsem, kar ljudi zanima, ali kot pravimo: 
Gorenjski glas za vas beleži čas. V dobrem in slabem. V veselju in žalosti.
Za vas sprašujemo, kaj je novega. Zaradi vas zastavljamo tudi neprijetna
vprašanja. Morda vas kdaj kaj naučimo. In seveda poskrbimo za sprostitev
in zabavo. Samo zaradi vas predemo misli. Naglas.
Časopis, ki izhaja dvakrat tedensko, dopolnjujemo z brezplačnimi prilo-
gami, kot sta npr. Kranjčanka in Ločanka, ter ob koncu leta z letopisom
GORENJSKA - darilom pred božično-novoletnimi prazniki.
Če vas poleg branja Ločanke zanimajo tudi novice z vse Gorenjske, vas
vabimo k naročilu. Kot novemu naročniku vam bomo prve tri mesece 
časopis prinašali brezplačno (če boste naš naročnik vsaj eno leto) in vas
presenetili z darilom ter z drugimi ugodnostmi.

Dobrodošli v družbi naročnikov Gorenjskega glasa.

za najmanj eno leto
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Ločanka predstavlja

●  Knjiga
Kava

●  Knjiga
Mleko

●  Knjiga
Prvi kranjski
ropar

117 evrov

Kot vsako leto smo tudi letos za vas
pripravili nekaj praktičnih daril, 
med katerimi boste lahko izbirali, 
ko boste prišli k nam poravnat 
letno naročnino na Gorenjski glas. 
Na sedežu Gorenjskega glasa, 
na Bleiweisovi cesti 4 v Kranju
(zraven nebotičnika) vas bomo 
od ponedeljka do petka pričakovali 
od 7. do 15. ure, ob sredah do 16. ure. 
Ko boste na obisku pri nas, vas bomo 
postregli tudi z brezplačno kavico. Vabljeni! 

Naročnina za leto 2011 znaša 156 evrov. 
Pri plačilu letne naročnine vam priznamo
25-odstotni popust 
in znaša le 117 evrov
(prihranite kar 39 evrov)!

●  Knjiga
Divjačina
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●  Knjiga
Sladka Evropa

25 odstotkov popusta, darilo in še kavica!25 odstotkov popusta, darilo in še kavica!
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106.
Glasova preja

Spomenka in Tine
Spomenka in Tine Hribar sta eden najbolj 
ustvarjalnih parov v naši novejši zgodovini, s svojim 
delom sta zaznamovala duhovno ozračje, v katerem 
živimo zadnja tri desetletja. Sta mož in žena, oba 
filozofa, oba po rodu Gorenjca, konec januarja bosta 
oba dopolnila sedemdeset let. 
Ob tej priložnosti smo ju povabili na Prejo, z njima 
se bo pogovarjal Miha Naglič.

Preja bo v Muzeju Žiri (Stara šola, Tabor 2) v četrtek, 
27. januarja, ob 19. uri.

Glasbeni uvod v Prejo: Mladinski komorni zbor 
Glasbene šole Škofja Loka, dislocirani oddelek Žiri, 
pod vodstvom prof. Katarine Miklavčič

Pokrovitelja: Občina Žiri in Kladivar, d. o. o., član skupine
Poclain Hydraulics Group

Če se Preje želite udeležiti, se najavite po telefonu 
na številko: 04/201 42 00 ali pišite na naslov: 
koticek@g-glas.si. Vabljeni, vstop prost!
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Objave Občine Železniki
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Železniki - Občinski svetniki v Železni-
kih so na zadnji seji obravnavali osnutek
letošnjega proračuna, a ga niso sprejeli.
Zanj je glasovalo osem svetnikov, proti pa
devet svetnikov iz vrst SDS, SD in Premi-
ka. Njihovi glavni očitki so leteli na previ-
soko vrednost nekaterih projektov in do-
datno zadolževanje. Župan Mihael Prevc
mora tako do konca meseca pripraviti nov
osnutek proračuna. In kaj pravi na zaple-
te s sprejemom proračuna?

”Z zavlačevanjem in nesprejetjem proraču-
na so svetniki iz vrst SDS, SD in Premika
resno ogrozili pravočasno izvedbo nekaterih
letošnjih ključnih projektov, še zlasti gradnjo
vrtčevskega prizidka v Železnikih in začetek
obnove šole v Dražgošah. Prizidek z dvema
oddelkoma želimo odpreti že septembra, zato
moramo čim prej izpeljati potrebne postopke
in začeti z gradnjo, v nasprotnem primeru pa
bo treba zavrniti kar precej otrok. Tudi streho
na dražgoški šoli, ki že vrsto let pušča, lahko
obnovimo le med poletnimi počitnicami.

Sicer pa moram poudariti, da je bil prvoten
osnutek proračuna investicijsko naravnan.
Vreden je 10,5 milijona evrov, 60 odstotkov
denarja smo predvideli za investicije. Med
ključne projekte smo poleg že omenjenih
uvrstili še začetek obnove šole v Železnikih,
ureditev trga pred Plavžem in dokončanje ka-
nalizacijskega sistema Selca-Dolenja vas,
kjer moramo letos zgraditi še 1,8 kilometra
kanalizacije v Selcih in čistilno napravo v
Dolenji vasi.”

Svetniki so vam očitali, da bi lahko grad-
njo vrtčevskega prizidka, ureditev trgov
starega mestnega jedra in zamenjavo stre-
he na dražgoški šoli izpeljali z manj de-
narja ...

”Njihovi očitki o previsoki vrednosti načr-
tovanih investicij niso upravičeni. Vrednosti
si ni izmislila občina, v proračun smo vklju-
čili projektantske vrednosti. Res pa je, da se
v zadnjem času dogaja, da so potem dejanski
stroški izvedbe del na koncu približno tride-
set odstotkov nižji od prvotne projektantske
ocene.” 

Nekateri svetniki so razmišljali tudi, da
bi z gradnjo vrtčevskega prizidka počaka-
li in bi raje staršem otrok, ki so v doma-
čem varstvu, namenili subvencijo ali pa
dodatne vrtčevske prostore zagotovili v že-
leznikarski šoli oz. župnišču v Selcih ... 

”Moje vodilo je, da mora občina omogočiti
vključitev v vrtec za vse otroke, katerih starši

to želijo. Visoki standardi, ki veljajo v naših
vrtcih, omogočajo zelo kvalitetno varstvo in
vzgojo, zato sem prepričan, da bo vpis v vrt-
ce še naprej naraščal. Prizidek k vrtcu v Že-
leznikih pomeni pridobitev dveh novih oddel-
kov, istočasno pa se bo izboljšala tudi kvalite-
ta že obstoječega objekta, saj je hkrati predvi-
dena tudi gradnja dvigala za gibalno prizade-
te otroke. Ureditev prostora v železnikarski
šoli oz. župnišču v Selcih je samo začasna re-
šitev in ne more zagotoviti potrebnega stan-
darda za potrebe vzgoje in varstva otrok. Pod-
piram tudi namero župnije Zali Log po uredit-
vi podružnice Antonovega vrtca v nekdanjem
župnišču na Zalem Logu, kjer bi pridobili še
tri oddelke. V občini Železniki je ta čas v vrt-
ce vključenih 60 odstotkov otrok druge sta-
rostne skupine, slovensko povprečje pa je že
skoraj 80 odstotkov in ob tolikšni vključitvi
bodo novi oddelki zagotovo polni. Ravnatelju
Antonovega vrtca smo predlagali, naj pristo-
pijo k pripravi projektov, prihodnje leto pa bo
občina glede na zakonske možnosti investici-
jo podprla tudi finančno.”

Zakaj je potrebna dodatna zadolžitev v
višini 600 tisoč evrov?

”Ob pridobivanju evropskih sredstev je po-
trebno zagotavljati v občinskem proračunu
tudi lastna sredstva. V letu 2011 bi posojilo v
glavnem namenili financiranju vrtca pri OŠ
Železniki.” 

Koliko je občina sicer ta čas zadolžena?
”Za 1,99 milijona evrov oz. pet odstotkov

realiziranih prihodkov predhodnega leta. Ob-
čina se sicer lahko zadolži največ osem od-
stotkov od realiziranih prihodkov z najemom

prej omenjenega posojila pa bi dosegli šest
odstotkov.”

Svetniki pričakujejo, da boste upoštevali
čim več njihovih predlogov in pripomb ...

”V pripravi novega osnutka proračuna jih
bom skušal upoštevati, kolikor se bo le dalo,
vendar pa je treba vedeti, da občinski prora-
čun ni vreča brez dna.” 

Letos boste nadaljevali tudi s popoplavno
sanacijo. Koliko državnega denarja priča-
kujete? Kaj boste postorili?

”Pričakujemo, da nam bo država namenila
približno milijon evrov za odpravo posledic
poplav iz leta 2007 in pol milijona za sanaci-
jo po božičnih poplavah leta 2009. Denar
bomo namenili predvsem za sanacijo cest in
plazov. Projekte imamo pripravljene, v tem
trenutku že izbiramo izvajalce.”

Je že kaj novega z občinskim prostor-
skim načrtom?

”Ponovno vlogo za pridobitev mnenj na
predlog OPN-a smo šestim nosilcem urejanja
prostora, ki so prvotno izdali negativno mne-
nje, poslali decembra, tako da trenutno tečejo
roki za pridobitev njihovega mnenja. Glede
na to, da smo z njimi lani imeli številne uskla-
jevalne sestanke, na katerih smo iskali skupne
rešitve za pridobitev pozitivnih mnenj, priča-
kujemo in upamo, da se bo to zgodilo že v
prvi polovici letošnjega leta in da bo potem
plan možno tudi sprejeti. Največ težav je bilo
po pričakovanjih na področju poplavne ogro-
ženosti in varstva kmetijskih zemljišč, zato so
bile tudi potrebe gospodarstva v naši občini,
lahko upoštevane le deloma.”

Ana Hartman

Mihael Prevc, župan Občine Železniki

Zavlačevanje ogroža projekte
Občinski svetniki v Železnikih so zavrnili osnutek proračuna, s čimer so po mnenju 

župana resno ogrozili izvedbo nekaterih ključnih projektov.

Letos naj bi pri vrtcu v Železnikih zgradili prizidek z dvema oddelkoma.
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Železnikarske novice

Železniki - Po katastrofalnih poplavah iz
leta 2007 Železniki že kažejo bistveno lepšo
podobo, saj so številni objekti dobili nove fa-
sade, lepšo podobo pa naj bi prav kmalu do-
bila tudi osrednja trga starega mestnega je-
dra. V prihodnjih dveh letih namreč namera-
vajo s pomočjo evropskih sredstev urediti trg
pred plavžem in Plac pred cerkvijo sv. Anto-
na. ”Oba trga sta rakasta rana starega mestne-
ga jedra, sta degradirana, pred tremi leti sta
bila tudi poplavljena,” je pojasnila Cirila Tu-
šek z Občine Železniki. Letos se nameravajo
lotiti 771 tisoč evrov vredne obnove trga pred
plavžem, 606 tisoč evrov vredna obnova Pla-
ca pa naj bi prišla na vrsto prihodnje leto, saj
namerava tam Župnija Železniki najprej zgra-
diti pastoralni dom (prejšnji je bil uničen v
poplavah). Občina Železniki je s projektom v
skupni vrednosti 1,4 milijona evrov kandidi-
rala za evropska sredstva za razvoj regij. Mi-
nuli petek so se razveselili novice službe vla-
de za lokalno samoupravo in regionalni raz-
voj, da so bili pri tem tudi uspešni. Pridobili
bodo dobrih devetsto tisoč evrov, preostalo
pa morajo zagotoviti v občinskem proračunu.

Na Placu bo tudi vodnjak
Na obeh trgih nameravajo ureditvi meteorno

kanalizacijo, vodovod, javno razsvetljavo, ze-
lene površine, načrtujejo novo tlakovanje in
postavitev urbane opreme. Trg pred plavžem
bo namenjen raznim prireditvam, sicer pa bo
prostor deloval kot mestni trg s panoji s pred-

stavitvijo dejavnosti, ki je nekoč potekala na
tem območju, je pojasnila Tuškova. Plato trga
bo za deset centimetrov višji od nivoja obsto-
ječe ceste. Okoli plavža so mišljene stopnice
(kot mali amfiteater), ki bi omogočale prire-
ditve, načrtujejo tudi montažni oder ... 

Plac zajema ureditev zelenice ter prostor
pred cerkvijo in bodočim pastoralnim do-
mom. Na zelenico, ki bo služila sprostitvi,
nameravajo prestaviti spomenik NOB in po-

staviti nov vodnjak, ki bo simboliziral življe-
nje Železnikarjev, saj z vodo živijo v dobrem
in slabem. Pred cerkvijo je predvidena tudi
dvignjena ploščad za prireditve, vezane na
sakralni objekt. V novem pastoralnem domu,
ki ga bo gradila župnija, bo stičišče za delo-
vanje mladih, humanitarne dejavnosti, delo-
vanje pevskega zbora in druženje. 

Kje bodo parkirišča?
Investicijski program obnove trgov starega

mestnega jedra v Železnikih so na predzadnji
seji potrdili tudi občinski svetniki. V razpravi
je bilo največ pomislekov glede možnosti par-
kiranja. Tuškova je pojasnila, da na trgu pri
plavžu po obnovi ne bo več možno parkiranje,
bo pa nekaj parkirnih mest ob novi dovozni
cesti na južni strani, ob koncih tedna pa je na
voljo parkirišče pri Tehtnici. Na Placu se bo
še naprej lahko parkiralo, le v času prireditev
ne. Župan Mihael Prevc je dodal, da je Plac
pred cerkvijo ob nedeljah že zdaj premajhen
in da se bodo morali občani navaditi parkira-
ti pred zdravstvenim domom na Racovniku,
do koder v prihodnjih letih nameravajo zgra-
diti tudi brv z regionalne ceste. Nekaj očitkov
je bilo slišati tudi na previsoko vrednost pro-
jekta in da bi morali domačine v izogib kas-
nejšim zapletom bolje seznaniti z načrtovani-
mi ureditvami. ”Projekt je bil na občini že
predstavljen, z občani pa bomo imeli sestanke
na to temo,” je dodala Tuškova.

Ana Hartman

Obnova degradiranih trgov
Letos nameravajo s pomočjo evropskih sredstev obnoviti trg pred plavžem v Železnikih, prihodnje leto

pa še Plac pred cerkvijo sv. Antona. Oba trga sta bila pred dobrimi tremi leti tudi poplavljena.

Takole naj bi bil videti obnovljen Plac pred cerkvijo sv. Antona v Železnikih.

Nočni posnetek obnovljenega trga pred plavžem



Objave Občine Gorenja vas-Poljane

L O Č A N K A - 9

Gorenja vas - Letošnji občinski prora-
čun, ki že velja, je znova rekorden in zna-
ša 14 milijonov evrov. O glavnih investici-
jah leta 2011 smo v intervjuju z županom
Milanom Čadežem že razkrili v eni prej-
šnjih Ločank, sedaj pa nas je zanimalo,
kdaj se bodo dela tudi začela izvajati:

”Od skupno skoraj 14 milijonov evrov viso-
kega letošnjega proračuna kar 58 odstotkov
proračuna zajemajo investicije. Največja spa-
da v sklop projektov s področja Urejanje po-
rečja Sore, saj zanj namenjamo 2,6 milijona
evrov. Računamo, da bomo projekt začeli iz-
vajati takoj, ko bo izbran izvajalec del, torej v
spomladanskih mesecih. Izvajalec bo zgradil
glavno kanalizacijsko omrežje Trebija-
Gorenja vas in povečal zmogljivost čistilne
naprave v Gorenji vasi. Kljub temu da gre za
velik projekt, pa to ni edini na področju čiš-
čenja voda oziroma kanalizacije in čistilnih
naprav, saj nas investicija v javno kanalizaci-
jo čaka tudi v Javorjah, Dolenčicah, Muravah
in Četeni Ravni ter vodovod Podvrh-Za-
preval. Vrednost investicij je sicer manjša,
vendar še vedno znaša dober milijon evrov,
začetek del pa načrtujemo nekoliko kasneje.
Kljub temu naj bi bila dela opravljena še le-
tos. Velik del proračuna gre tudi za ureditev
cestne infrastrukture, ureditvi in oživitvi Šu-
bičeve hiše v Poljanah, Športnega igrišča na
Sovodnju, pol milijona tudi za obnovo vodo-
vodov, za nadaljevanje projekta Term Kopač-
nica 300 tisočakov, seveda pa bomo letos iz-
vedli še vrsto manjših projektov.”

Kako kaže z energetsko obnovo Osnovne
šole Poljane? Kdaj in kaj bo narejenega?

”Energetski projekt Obnovljivi viri v Alp-
skem prostoru, ki ga za nas vodi Regionalna
razvojna agencija Gorenjske, naj bi letos prek
financiranja iz švicarskega finančnega me-
hanizma dokončali, za kar so sredstva zago-
tovljena v občinskem proračunu v višini pol
milijona evrov. V sklopu projekta bo stavba
delno obnovljena zaradi izboljšanja izolacije,
tudi ogrevanje bo po novem drugo, saj bo fo-
silno kurilno olje zamenjal ekološko spre-
jemljivejši energent - lesni sekanci. Ob pri-
pravi projektne dokumentacije, ki je v teku,
se bo izkazalo, ali se lahko opravi še kakšen
dodatni poseg v smeri učinkovite rabe ener-
gije in koriščenja obnovljivih virov energije.” 

Ena najpomembnejših izvedenih investi-
cij minulega leta je bilo odprtje krožišča v
Gorenji vasi. Dva kraka zaenkrat ostajata
zaprta. Kdaj se bo selil Petrol s črpalko?

”Petrol je konec lanskega leta pridobil
gradbeno dovoljenje za gradnjo novega ben-
cinskega servisa. Ker jim zelena zima to
omogoča, so že začeli z zemeljskimi deli,
zemljišče na novi lokaciji bodo nasuli in
ustrezno pripravili za gradnjo. Kdaj se bo
bencinski servis selil, težko rečem, ker ni ob-
čina investitor, ampak Petrol, zagotovo pa bo
sedanja lokacija kmalu preteklost. Po selitvi
na novo lokacijo bodo na sedanji lokaciji od-
stranili obstoječi objekt bencinskega servisa
ter podzemne rezervoarje.”

Kako pa kaže z gorenjevaško obvoznico?
”Računam, da bo Ministrstvo za promet še

letos sklenilo dogovore z lastniki zemljišč in
objektov na predvideni trasi obvoznice glede
odkupov. Sočasno pa je Direkcija RS za ceste
že pristopila k pripravi projektne dokumenta-
cije za pridobitev gradbenega dovoljenja. Po
odkupu zemljišč in objektov na trasi obvozni-
ce ter pridobljenem gradbenem dovoljenju,
lahko, glede na njihove obljube, konec leta
pričakujemo naslednji korak, to je razpis za
izbiro izvajalca za gradnjo obvoznice. Trudi-
mo si slediti cilju, da naj bi bila obvoznica
zgrajena v prihodnjih letih.”

Na seji občinskega sveta smo slišali pobu-
do, da bi občina kupila in po središčih po-
stavila defibrilatorje. Je ideja uresničljiva?

”Pobuda je na mestu, vendar je potrebno
odločitev o nakupu tovrstnih pripomočkov
strokovno utemeljiti, preveriti njihovo ustrez-
nost in posameznike tudi strokovno usposo-
biti za delo z njimi. Menim, da ni na občini,
da bi odločali o takih strokovnih zadevah.”

Kako ste sicer zadovoljni z zdravniško
oskrbo v občini?

”V zadnjih dveh letih smo na tem področju
marsikaj postorili. Po velikih naporih smo
pridobili koncesijo še za tretjega splošnega
zdravnika, sedaj smo na dobri poti za prido-
bitev stalne koncesije za otroško zobozdrav-
nico v gorenjevaškem zdravstvenem domu.
To je za nas velik korak, vendar moramo še
počakati na soglasje pristojnega ministrstva.
Otroška zobna ambulanta je bila obnovljena
že pred dvema letoma. Energetsko učinkovi-
to bi morali obnoviti še celoten zdravstveni
dom v Gorenji vasi.”

Prenavljate občinsko spletno stran. Kaj
bo novega?

”Večjih sprememb ne bo, saj smo jo obno-
vili pred štirimi leti, več poudarka bomo na-
menili vsebini spletnih strani, saj želimo
predvsem občanom ponuditi hitre in koristne
informacije.” 

Boštjan Bogataj, 
foto: Denis Bozovičar

Milan Čadež, župan občine Gorenja vas - Poljane

Bencinski servis že gradijo
Petrol ima gradbeno dovoljenje za selitev bencinskega servisa v Gorenji vasi. Med 

večjimi občinskimi investicijami je tudi energetska obnova šole v Poljanah.

Novi bencinski servis se bo stisnil med vulkanizerski servis in most ter odprl enega od krakov gorenjeva-
škega krožišča. Zadnji krak bo vodil v obvoznico, ki naj bi bila zgrajena do konca tega mandata. 
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Lučine - ”Razlog za dober odziv med
bralci je preprost: povezava z Lučinami.
Kupci knjige so vsi, ki so odšli iz Lučin po
svetu, seveda je del ostal tudi v domačih
hišah. V njej se najde prav vsak s tega ob-
močja,” razloge za uspeh knjige Življenje
na Lučinskem skozi stoletja opisuje njen
avtor, upokojeni zdravnik Tone Košir. 

To ni ne prva niti ne zadnja Koširjeva knji-
ga, s katerimi se skuša, tako pravi sam, mo-
ralno odkupiti svojim rodnim krajem in dru-
žini. ”Prej sem delal in že izdal knjigo o Su-
hem Dolu in Suhadovcih, ki govori o predni-
kih po očetovi strani, kasneje še Korenine na-
šega drevesa, ki govori o prednikih po mate-
rini strani. Nova knjiga je plod številnih po-
datkov, ki so mi še ostali, s tem pa sem se od-
dolžil vsem na Lučinskem,” pojasnjuje Košir. 

V knjigi se vrača tudi okoli sedemsto let na-
zaj, ko je še našel pisne vire, ki jih je iskal
tako v Nadškofijskem arhivu, pa Arhivu Slo-
venije, seveda tudi v enoti zgodovinskega ar-
hiva Škofja Loka ter v matični službi Uprav-
ne enote Škofja Loka, v veliko pomoč so mu
bila tudi dela Blaznika, Kosa in Antona Do-
linarja, nekdanjega župnika v Lučinah (Krat-
ka kronika župnije sv. Vida v Lučinah). Av-
tor je obiskal tudi vse domačije na Lučin-
skem, torej ne le Lučin, ampak tudi Brebov-
nico, Dolge Njive, Prilesje, Suhi dol in Goli
Vrh in Zadobje. Za veliko krajev in domačih
imen ali priimkov je poiskal razlago, opisal
poroke, rojstva, nakupe ali propade domačij,
seveda sta opisani tudi cerkev in šola pa zna-
meniti krajani, ...

”Odzivi Lučinčanov so zelo dobri. Sporočajo
mi tudi popravke, identificirajo fotografije, ugo-
tavljam tudi, da so po izidu knjige začeli brska-
ti po podstrešjih in mi posredujejo nove infor-
macije,” pravi avtor, ki se že pripravlja na poso-
dobljen ponatis in pojasnjuje: ”Skušal sem sle-
diti stilu Dolinarja, spremenil sem le podatke, za
katere on ni vedel. Pisal je po spominu iz leta
1915, sam pa sem lahko slonel na dokumentih.”

Skozi knjige Košir opisuje tudi svoje življe-
nje. Že s petimi leti je moral od doma, služit
k starim staršem in tetam. Ker se je s knjiga-

mi že oddolžil staršem, sedaj načrtuje tudi
aktualni knjigi podobno o občini ali župniji
Šentjošt. Tudi tokrat s pregledom skozi sto-
letja in nadvse zanimivimi podatki o življe-
nju na domačijah - podobno kot temelji tudi
knjiga o življenju na Lučinskem. ”Vesel sem,
da so mi bila do sedaj vsa vrata odprta, vsi so
bili pripravljeni sodelovati. Lepo je delati s
takšnimi ljudmi, upam, da bo tudi v sosednji
občini enako,” še pravi Tone Košir. 

Boštjan Bogataj, 
foto: www.fotografiranje.com

Zagotovo sledi ponatis
Pred dvema mesecema predstavljena knjiga Življenje na Lučinskem skozi stoletja 

avtorja Toneta Koširja, je že skoraj pošla.

Dogodki jeseni pri Premetovcu
Log nad Škofjo Loko - Dogodki jeseni je naslov razstave slik Si-

mone Kokelj iz Podgore, ki je le ena od številnih razstav avtorice,
vendar ena redkih samostojnih. Uvodoma so obiskovalci prisluhnili
znani melodiji iz filma Cvetje v jeseni, ki jo je na citre zaigrala Tan-
ja Kozjek, nato pa je nastopil Polde Bibič s citatom iz istoimenskega
filma. Bibič je razstavo tudi uradno odprl. 

Kokeljeva se s slikarstvom ljubiteljsko ukvarja že od malih nog,
sicer je diplomirana varnostna inženirka. ”Umetnost je, da je človek,
kar je, ne tisto, kar drugi od njega želijo. Je poslanstvo, saj prihaja iz
duše, želje, navdiha, idej,” pravi o svojem delu. Prvo sliko je ustva-
rila pri devetih, prvo pesem napisala še leto prej. Navdih najde v
vsem: ”Povsod! V naravi, drevesih, oblakih, listju, travi, kamenju, ...
V glasbi, risankah, ljubezni, na morju, v človeških obrazih.”

Dodaja, da pogosto zardeva in ljubi vodo, obožuje nečaka in ne
more zaspati brez hrepenenja. Z odprtim srcem, čopičem v eni in
peresom v drugi roki, pa čaka na svojih pet minut. V kulturnem pro-
gramu so poleg že omenjenih nastopili še prijateljici Anja Dolinar s

prečno flavto in Mojca Rihteršič s harfo. Razstava bo pri Premetovcu
na ogled le še slab teden, do 31. januarja, nato pa jo bodo 25. febru-
arja postavili v Mladinskem centru v Litiji, kasneje tudi v domu
starejših v Medvodah. B. B.

Tone Košir

Simona Kokelj med svojimi deli
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Škofja Loka - O slednjem župan občine
Škofja Loka Miha Ješe tokrat še ni želel po-
drobneje govoriti, dejal je le, da bodo prora-
čunski dokumenti pripravljeni za februarsko
sejo občinskega sveta. ”Še vedno jih priprav-
ljamo, prihodki so odvisni tudi od tega, ali
bomo dobili kohezijska sredstva za vodovod-
ni del projekta Urejanje porečja Sore. Sicer
pa bodo prihodki občutno nižji od tistih v
preteklem letu, koliko, pa bomo lahko več
povedali prihodnji mesec,” je dejal župan. 

Se pa v tem mesecu intenzivno ukvarjate
z občinskimi prostorskimi načrti, ki so ves
januar v javni obravnavi, bila pa je tudi že
javna razprava. Kaj je prinesla?

”Na obravnavi je bilo predvsem zanimanje,
kje bodo potekale ceste, posamezniki pa ima-
jo tudi pripombe, povezane z njihovimi zem-
ljišči, ki jim želijo spremeniti namembnost.” 

Na javni razpravi smo spet slišali pripom-
be, povezane s severno loško obvoznico. 

”Severna obvoznica sama ni del tega pro-
storskega načrta, pač pa njeno nadaljevanje,
oziroma magistralna cesta proti Kranju, kjer
bo treba najti neko boljšo rešitev, ki bo obva-
rovala kmetijska zemljišča in skrajšala pro-
met tovornjakov po našem ozemlju. Za lokal-
ni promet tovornjakov je treba najti krajšo
možnost iz industrijske cone. Pomembno je,
da v prihodnje rešimo problem prometa ne le
do Loke, pač pa tudi naprej do Kranja in
Ljubljane, pri čemer je cilj spraviti tovorni
transport, ki pretirano obremenjuje regional-
ni cesti Kranj-Škofja Loka in Škofja Loka-
Jeprca, s teh dveh cest in iz centra.”

Prebivalci Virmaš so opozarjali zlasti na
zeleni pas, zarisan na morebitni trasi, kjer
bi se severna obvoznica nadaljevala proti
industrijski coni. Kaj lahko poveste o tem? 

”Ta problem sicer premalo poznam, stri-
njam pa se s prebivalci, da trasa te ceste res
ne bi smela potekati skozi naselje.” 

Kakšne spremembe kot pomembne oce-
njujete v predlaganem prostorskem načrtu?

”Kot smo lahko videli v tabelah na javni
razpravi, je v prostorskem načrtu veliko pro-
stora namenjenega zelenim površinam. Ljudje
opozarjajo na problem otroških igrišč, o če-
mer sem prvič slišal pred nedavnim, ko so mi
občani povedali, da morajo z otroki hoditi v
Kranj na igro. V moji mladosti smo se Pla-
carji lahko igrali v bližini, kjer je bilo veliko
zelenih površin, danes pa jih ni več in je tre-
ba za igro zagotoviti posebne površine. Tako
po tem prostorskem načrtu pripravljamo dve

igrišči, na Nunskem vrtu in pred taborniškim
domom.”

Se otroško igrišče ne izključuje s parki-
riščem, predvidenim na Nunskem vrtu?

”Ne, lahko se povezuje. Tudi sam sem bil
spočetka nasprotnik parkirišča na Nunskem
vrtu, ko pa sem se seznanil s projektom, sem
spremenil mnenje, saj je lahko zelo dobra re-
šitev, če parkirišču osnovno noto daje zele-
nje. Ta del Loke je sedaj precej degradiran,
tudi nekdanji vrtovi niso bili okras mesta,

predvsem pa moramo brežino do grajskega
vrta lepše urediti. Spomladi bo temu name-
njena prostovoljna čistilna akcija, urejala se
bo pot od parkirišča proti gradu s severne
strani, kar bi lahko bilo še pomembnejše kot
sedanji vzhodni dostop. A če se vrneva k ze-
lenim površinam: tem je v prostorskem načr-
tu občine namenjenih kar 20 hektarjev, spre-
memba je v tem, da se zelene površine sedaj
pojmujejo kot stavbna zemljišča, kjer naj bi
bili objekti za šport in prosti čas. Obvezno pa
je tudi, da so v sklopu večjih stanovanjskih
sosesk igrišča. Bilo je tudi poudarjeno, naj
bodo igrišča za ograjo, namenjamo majhnim
otrokom, saj se sicer rado zgodi, da so pono-
či še drugače namembna.” 

Veliko prostora je s prostorskimi načrti
namenjenega tudi poslovni dejavnosti, gre
za nadaljevanje industrijske cone na Trati?

”Ne gre le za nadaljevanje industrijske
cone, pač pa naj bi bili temu v prihodnje na-
menjeni tudi nekateri drugi poslovni objekti
v mešanih conah. Kot je bilo slišati na javni
obravnavi, je treba razmisliti tudi z obstoječi-
mi objekti za poslovno dejavnost, ne le z
opuščenimi tovarnami, pač pa tudi s stavba-
mi, ki že sedaj niso dovolj zasedene. V Go-
renjski predilnici denimo, kjer se je tekstilna
dejavnost zmanjšala, se to dela že vrsto let,
saj je približno polovico vseh objektov name-
njena drugim uporabnikom in netekstilni de-
javnosti, tam pa je tudi več kot 200 delovnih
mest. Govorimo pa še o LTH, Jelovici in Še-
širju. Prav na območju slednjega se dogovar-

jamo se, da bi v njem uredili podjetniški in-
kubator. Ker občina nima denarja za sofinan-
ciranje te dejavnosti, bomo morali razmisliti
o drugih rešitvah, na primer o subvencionira-
nju najemnine podjetnikom, ki bi se odločili
tam začeti s svojimi dejavnostmi.”

V zvezi z vasjo Trata smo slišali, da je z
vseh strani obzidana z industrijsko cono
(staro in novo). Kako Tračanom omogoči-
ti prijaznejše sobivanje z industrijo v tem
okolišu?

Trata je lepo naselje, za katero bi bilo ško-
da reči, da gre le za nekaj hiš in podjetje Kna-
uf Insulation, temveč je to pač vas Trata s
tem podjetjem v bližnji soseščini. Tudi za
Trato iščemo prostor za postavitev otroškega
igrišča. V preteklosti je bila predvidena grad-
nja ceste neposredno do vhoda v Knauf, am-
pak mislim, da je to povsem nepotrebno, saj
bi imeli v tem primeru na majhni površini
kar tri ceste. Po mojem mnenju povsem zado-
šča ena cesta ob železnici, ki lahko opravlja
svojo funkcijo tudi za Knauf. Na eni strani
ceste pa ostaneta dve hiši, ki bi bili lahko na-
menjeni neprofitnim stanovanjem in bi s tem
lahko spravili pod streho desetino prosilcev.
Nadaljujejo se tudi projekti v zvezi s cestno
povezavo med industrijsko cono Trata in re-
gionalno cesto Škofja Loka-Ljubljana. Nare-
jeni so že: krožišče, povezovalna cesta do že-
lezniške postaje, podvoz pod progo, sedaj pa
je treba dograditi povezavo od podvoza do
regionalne ceste. To je izjemno pomembna
pridobitev iz dveh razlogov: razbremeni se
vas Trata, da razen v Knauf ne bo več težke-
ga transporta, po drugi pa se tudi zelo razbre-
meni Kidričeva cesta in prehod čez železni-
ško progo. Lahko bi začeli tudi z urejanjem
železniške postaje v Škofji Loki, v kar pa naj
bi vlagale Slovenske železnice.”

Čemu bi še dali poudarek iz javne raz-
prave o prostorskih načrtih, ki poteka že
ves januar?

”Lahko bi rekel, da javna razprava pri meni
poteka vsako sredo, saj imam vsakokrat ne-
kaj obiskov, povezanih z reševanjem stano-
vanjskih potreb ljudi. Pobud občanov je veli-
ko, reševali jih bomo individualno in kot je
bilo rečeno na javni razpravi, bomo skušali
ugoditi čim več željam, če le ne bodo preveč
v nasprotju s prostorskimi novostmi glede
razpršenosti poselitve. Predlagali jih bomo
državnim organom, potem pa bomo videli,
kako bo o njih odločila država.”

Danica Zavrl Žlebir

Miha Ješe, župan občine Škofja Loka

Veliko je zelenih površin
Največja pozornost je v občini Škofja Loka ta mesec namenjena razgrnitvi občinskih

prostorskih načrtov in pripravi proračuna.Miha Ješe

Javna razgrnitev občinskega prostor-
skega akta bo potekala ob delavnikih še
do vključno 2. februarja 2011: ob pone-
deljkih, torkih in četrtkih med 8. in 15.
uro, ob sredah med 8. in 17. uro ter ob
petkih med 8. in 13. uro. Občane vabijo,
da do tedaj posredujejo svoje pobude.



Objave Občine Škofja Loka

12 - L O Č A N K A

Občani so na javni razpravi prisluhnili pri-
pravljavcem novega občinskega prostorskega
načrta, ki na območju Škofje Loke v prihod-
nje predvideva, da bo s spremembami v pros-
toru območjem za prometno infrastrukturo
namenjenih 8 hektarjev zemljišč, okoljske in-
frastrukture 3 hektarje, proizvodni dejavnosti
16 hektarjev, stanovanjski gradnji pa 17 hek-
tarjev, od tega glavnini tistim območjem, za
katere so pobude dali občani. Zelenim povr-
šinam bo namenjenih 20 hektarjev, kmetij-
skim površinam 48 hektarjev. Največ novosti,
ki jih narekuje nova zakonodaja in z njo traj-
nostno ravnanje s prostorom, bo v zvezi z
razpršeno gradnjo, kakršna je bila značilna
za pretekla tri desetletja in se je občinski
prostorski načrt za v prihodnje izogiba, razen
v primerih, ko gre za avtohtono poselitev. Po
novem strožji režim velja tudi za zemljišča, ki
so zaščitena zaradi poplavnih razlogov. Pri
pripravi občinskega prostorskega načrta
upoštevajo tako pobude ljudi kot tudi razvoj-
ne pobude občine. Pripravljavci so na javni
razpravi odgovorili na vrsto vprašanj, ki so
jih občani nanje naslovili že lani v postopku
predhodne razgrnitve in so zadevale oboje,
tako interes zasebnih lastnikov, ki na svojih
zemljiščih bodisi želijo graditi bodisi jih že-
lijo izvzeti z območja stavbnih zemljišč, kot
tudi načrte občine. 

Več vprašanj so udeleženci javne razprave
postavili v zvezi z razpršeno gradnjo, nekaj v
zvezi z zemljišči, ki bi jih želeli izvzeti kot
stavbna, zanimalo jih je, kje se bodo gradila
otroška igrišča, kako bo s parkirišči, zlasti za
škofjeloško mestno jedro, za katero smo sli-
šali tudi pobudo, da bi prešlo pod Unescovo
zaščito. Kmetje pa želijo, da bi se zaščitila
obdelovalna zemlja. Tako denimo v Retečah
vztrajajo, da ob progi ne bo gradnje. Eden od
kmetov tudi opozarja, koliko kmetijske zem-
lje gre za ceste, poslovno dejavnost, trgovske
centre. Oblast naj raje razmišlja o tem, kako
bi širila sedanje ceste, da bi bil promet bolj
tekoč, kot gradila nove. Enako velja za po-
slovno dejavnost, ki naj jo umesti v opuščene
objekte nekdanjih tovarn, ne pa gradi nove
cone na kmetijskih površinah. Po drugi strani
pa so razpravljavci tudi opozarjali, da so kot
najboljša kmetijska zemljišča opredeljena ti-
sta, ki v resnici to niso. Na javni razpravi v
Škofji Loki so na to odgovorili, da bo to na

novo določil novi kmetijski zakon. Po predla-
ganem občinskem prostorskem načrtu bo ve-
liko zelenih površin, obsežnejši stanovanjski
gradnji pa ne bo namenjenih veliko novih
zemljišč. Tudi območje Kamnitnika je še iz
prejšnjega prostorskega načrta, novi pa bo
določil faznost gradnje. Več prebivalcev z
območja Virmaš je opozorilo na zeleni pas,
ki je zarisan v prostorskem načrtu od beto-
narne do železnice na Trati in seka naselje.
Sumijo, da se bo tam v prihodnje nadaljevala
prihodnja severna obvoznica, zbor krajanov
pa je leta 2008 zavrnil, da bi cesta sekala vas.
Tudi sedaj so želeli zagotovilo, da ceste ne bo
in dobili odgovor, naj dajo pobudo, da se z
zelenim pasom ne strinjajo in predlagajo kaj
drugega. V vasi Trata pa ljudi moti, da so z
vseh strani obdani z industrijsko cono in bi
od občine radi takšne ukrepe, ki bodo sobiva-
nje vasi in industrije, ki je na tem območju že
pol stoletja, naredili bolj prijazno. 

Za občinski prostorski načrt bodo sedaj do
2. februarja še zbirali pripombe in pobude
občanov, svoje so dali tudi že občinski svet-
niki, pripravljavci se bodo do vseh opredelili,
nato pa bodo o njih svoje rekli še na ministr-
stvih in drugih nosilcih, ki se ukvarjajo s
prostorom. Ocenjujejo, da bo občinski pros-
torski načrt sprejet do konca leta, nato lahko
začnejo pripravljati občinske podrobne pros-
torske načrte.

Danica Zavrl Žlebir

Živahno 
o prostorskem načrtu

Občinski prostorski načrt v Škofji Loki je v javni razpravi 
do 2. februarja, prejšnji teden pa je o njem potekala živahna javna

razprava v skoraj polnem Sokolskem domu.

Prostorski načrt je še do 2. februarja razgrnjen v
Sokolskem domu in na občini.
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Občani ob občinskem 
prostorskem načrtu 

V Škofji Loki ta mesec poteka razprava o
občinskem prostorskem načrtu. Naše anke-
tirance smo povprašali, kaj se jim zdi pri tej
ureditvi najbolj pomembno.

Gašper Konkolič,
Kranj, večino časa
preživi v Škofji Loki:
”Treba bi bilo v čim
večji meri poskrbeti
za zelene površine,
predvsem za kakšen
park, ki ga v Škofji
Loki še ni. Potrebova-

li bi tudi stanovanja na obrobjih, v jedru
mesta jih je dovolj. Za poslovne prostore bi
bilo treba poskrbeti predvsem v mestu, kjer
vse skupaj izumira, starejši ljudje, ki nima-
jo avtomobilov, pa so le vezani na tovrstne
objekte, še posebej na trgovino.”

Mihael Tušek, Le-
nart: ”V Škofji Loki bi
bilo smiselno urediti
kakšen park, kjer bi se
lahko zadrževali starej-
ši in otroci. Tudi parki-
rišč je premalo. Tudi
stanovanj ni na pretek,
zato bi bilo mogoče

treba zgraditi kakšno novo naselje. Trgovin in
poslovnih objektov je po mojem dovolj, mo-
goče manjka kakšna trgovina v centru mesta.”

Mirjana Lovrič,
Škofja Loka: ”Po-
manjkanje je občutiti
predvsem v zelenih
površinah. Zgraditi bi
bilo potrebno kakšno
igrišče, kjer bi se lah-
ko zadrževali otroci,
starejši, družine. Prav

tako slaba pa je ponudba stanovanjskih ob-
jektov. Poslovnih zgradb in trgovin je v na-
ših koncih za enkrat dovolj, za starejše vozi
do njih mestni avtobus, tako da v tem ne vi-
dim pomanjkanja.”

Andrej Bobnar,
Škofja Loka: ”V zele-
ne površine se splača
vlagati, zlasti denimo
v urejena igrišča, ki
jih v Škofji Loki
manjka. Parki so vsi
potrebni temeljite sa-
nacije. Od stanovanj-

skih površin bi bilo smiselno zgraditi nove
bloke, vendar ne za prodajo, temveč za na-
jem. Večji nakupovalni center v jedru me-
sta se mi ne zdi bistvenega pomena, saj je
tovrstnih poslovnih objektov dovolj že na
drugih koncih Škofje Loke.” 

Tjaša Kržišnik, foto: Gorazd Kavčič



Objave Občine Škofja Loka

L O Č A N K A - 13

O
B

Č
IN

A 
Š

K
O

FJ
A 

LO
K

A
, 

P
O

LJ
AN

S
K

A 
C

. 
2

, 
Š

K
O

FJ
A 

LO
K

A

V spomin talcem za Kamnitnikom
Občina Škofja Loka in Združenje borcev za vrednote NOB Škofja

Loka znova vabita na tradicionalno slovesnost v spomin petdesetim
ustreljenim talcem pri spomeniku za Kamnitnikom. Slovesnost bo v
sredo, 9. februarja, ob 16. uri. D. Ž.

Pasijon za Unescovo kulturno dediščino
Ministrstvo za kulturo je leta 2008 izdalo listino o vpisu Škofje-

loškega pasijona v register žive kulturne dediščine. Dediščina, vpi-
sana v register, je pod določenimi pogoji lahko razglašena za živo
mojstrovino, če predstavlja izrazit dosežek ustvarjalnosti ali drago-
ceno prispeva h kulturni raznolikosti, če je pomemben del življe-
nja na območju Slovenije ali če predstavlja pomemben vir za razu-
mevanje zgodovinskih procesov, pojavov ter njihove povezanosti s
sedanjo kulturo. Občina Škofja Loka bo sedaj podprla vse postop-

ke v zvezi z razglasitvijo Škofjeloškega pasijona za živo mojstro-
vino na nacionalni ravni. Slednje pa predstavlja pogoj za pripravo
nominacije za vpis v Unescov reprezentativni seznam nesnovne
kulturne dediščine človeštva. S temi prizadevanji so na zadnji seji
že seznanili občinske svetnike, župan Miha Ješe pa dodaja, da bi to
lahko občutno prispevalo k prepoznavnosti Škofje Loke in njene-
mu turizmu. D. Ž.

Nova razstava v občinski mali galeriji
Danes, 25. januarja, bodo ob 19. uri v razstavni galeriji Občine

Škofja Loka odprli razstavo likovnih del avtorice Dragice Micki
Fortuna z naslovom Refleksije. Slikarko in njena dela bo predstavi-
la Nuša Podgornik, umetnostna zgodovinarka in likovna kritičarka,
glasbene refleksije na temo posameznih del bo zaigral skladatelj in
glasbenik Lado Jakša. Razstava bo na ogled do 15. februarja v času
uradnih ur občine. D. Ž.

”Občina Škofja Loka je na razpisu v sklopu
evropskega programa Evropa za državljane
2007-2013 aktivnost ”Tematsko mreženje
partnerskih mest” uspešno kandidirala s pro-
jektom Spodbujanje lokalnih skupnosti k
ohranjanju kulturne dediščine zgodovinskih
mest. Projekt vključuje tri mednarodne do-
godke, prvi in drugi dogodek sta bila organi-
zirana v letu 2010. Z željo po ohranjanju t. i.
”pasijonske kondicije” pa bo še tretji dogo-
dek, mednarodni znanstveni simpozij, ki bo
potekal v Škofji Loki od 17. do 20. marca. V
projekt so poleg občine prijaviteljice vključe-
na še partnerska mesta Maasmechelen, Me-
dicina, Tabor, Freising, Auersmacher, St.
Margarethen, Pasijonska baština in Oberam-
mergau,” pojasnjuje koordinatorka Andreja
R. Megušar z Občine Škofja Loka. 

”Na mednarodnem simpoziju se bomo zbra-
li raziskovalci, slovenski in tuji strokovnjaki,
državni in občinski sodelavci, ki nas povezuje
osrednja, edinstvena pasijonska dediščina na
Škofjeloškem, Škofjeloški pasijon. Prav tako
bodo sodelovala tudi partnerska mesta, v kate-
rih se uprizarjajo pasijoni ali procesije in so
povezani v mednarodnem združenju Europa-
ssion. Namen simpozija je predstavitev najno-
vejših spoznanj o vrednosti, pomenu in moči
pasijona iz različnih vidikov, hkrati pa izme-
njava izkušenj ter vzpostavitev novih in utrdi-
tev dosedanjih strokovnih vezi.” 

Poleg partnerskih mest in članov združenja
Europassion sodelujejo predstavniki društev
in zavodov iz Škofje Loke, slovenske pasi-
jonske občine, predstavniki enot žive kultur-
ne dediščine, slovensko kulturno ministrstvo,
predstavniki ljubljanske in mariborske uni-

verze, ministrstvo za visoko šolstvo, znanost
in tehnologijo, urad za Unesco. 

Na slavnostnem odprtju konference v So-
kolskem domu pričakujejo nagovor Josefa
Langa, predsednika združenja Europassion,
uvodoma pa bosta udeležence pozdravila žu-
pan Miha Ješe in predsednik Muzejskega
društva Škofja Loka Aleksander Igličar. Ob
tej priložnosti bodo predstavili Pasijonske
doneske, odprli bodo razstavi Slovenski pasi-
joni avtorja Alojzija Pavla Florjančiča v So-
kolskem domu in v pasijonski pisarni na
Mestnem trgu, ter Processio Locopolitana
avtorice Marte Gartner v Kapucinski knjižni-
ci. Odprtje bo spremljal kulturni program z
nastopom bobnarjev Otroci ritmov iz škofje-
loške glasbene šole. Kulturni program bo
tudi v cerkvi sv. Jurija v Stari Loki, kjer bo-

sta nastopila Tone Potočnik in Andrej Mis-
son, glasbena sodelavca Škofjeloškega pasi-
jona, s pevskimi zbori. 

V naslednjih dveh dneh se bo na mednarod-
nem simpoziju zvrstilo več predavanj ugled-
nih udeležencev, ki bodo o pasijonu govorili z
različnih vidikov, od zgodovinskega do glas-
benega in literarnega. Napovedujejo tudi
okrogli mizi, ena bo o vključevanju lokalnih
skupnosti v turistični in kulturni razvoj mest,
druga pa o izzivih prostovoljnega dela pri
organizaciji pasijonskih - srednjeveških do-
godkov. Za udeležence iz tujine bodo pripra-
vili tudi turistični program, za vse, ki bodo to
želeli, pa ogled Kapucinske knjižnice. Za pri-
pravo tega mednarodnega dogodka so imeno-
vali programski svet in organizacijski odbor.

Danica Zavrl Žlebir

Bogata dediščina za prihodnost
Marca bo v Škofji Loki tretji dogodek iz razpisa Evropa za državljane 2007-2013, 

mednarodni znanstveni simpozij z naslovom Bogata dediščina za prihodnost.

Škofjeloški pasijon je izhodišče mednarodne konference Bogata dediščina za prihodnost / Foto: Tina Dokl
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Na ta problem je opozoril podpoveljnik ob-
činskega gasilskega poveljstva Škofja Loka
in poveljnik operative PGD Stara Loka An-
drej Štremfelj.

”Pravilnik o požarnem redu govori, kako
organizirati požarno varnost v različnih kate-
gorijah objektov, glede na namembnost, in
drugod v bivalnem prostoru. Da bi bili čim
bolj varni, pooblaščenci za požarno varnost
poskrbijo za izdelavo požarnih redov, načrtov
evakuacije in požarnih načrtov. Gasilci od po-
sebnih kategorij objektov prejmemo požarni
načrt, ki ga v primeru intervencije lahko s pri-
dom uporabimo. Na njem je viden razpored
prostorov, glavna električna stikala, plinske
pipe, hidranti, evakuacijske poti in drugo,
predvsem pa so pomembni označeni možni
vhodi v objekt za intervencijske ekipe, inter-
vencijske dovozne poti, ter postavitvene in de-
lovne površine za gasilska vozila. Iz prakse
gasilci vemo, da je največkrat problem z do-
stopom do objekta in s postavitveno površino,
kamor pripeljemo večja vozila,” pravi Štrem-
felj. Dodaja, da jim je lani med šolskimi po-
čitnicami v Škofji Loki ob sodelovanju gasil-
cev, občine in odgovornih v šolah uspelo na-
rediti nekaj za varnost šolarjev. Označili so
intervencijske poti in postavitvene površine
za reševalna vozila. ”Trenutno je označena
okolica osnovnih šol Mesto, Jela Janežiča,
Ivana Groharja, ter srednja šola in športna
dvorana Poden. Skoraj povsod nam je uspelo

intervencijske poti in postavitvene površine
označiti po predpisanih merah, nekje pa so
smiselno umeščene v obstoječ prostor. Zato je
bilo potrebno vsak objekt obiskati in poiskati
najboljšo možno rešitev,” pravi Štremfelj. ”S
tem pa se akcija ni zaključila. Ostalo je še ne-
kaj šol, želimo pa apelirati tudi na druge od-
govorne, upravnike, lastnike in druge, da

okrog svojih objektov poskrbijo za interven-
cijske površine, kot so predvidene v Požar-
nem redu. Za nasvet se lahko obrnejo na naj-
bližjo gasilsko enoto, kar predvideva tudi 8.
člen pravilnika o požarnem redu. Skupaj po-
skrbimo za večjo varnost, vsem miren spanec,
interventnim službam pa lažje delo, če do ne-
sreče pride.” Danica Zavrl Žlebir

Intervencijske poti naj bodo proste
Gasilci, ki mirujoči promet opazujejo z drugačnimi očmi kot ostali, opozarjajo, kaj se lahko zgodi, če so

dovozne poti do objektov zaparkirane in je v primeru intervencije gasilcem dostop onemogočen.

Označene intervencijske poti pri šolah
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Žiri - Občinska uprava te dni pripravlja
nov občinski proračun. Katere investicije
bodo letos zaznamovale občino Žiri in kdaj
jih bodo začeli izvajati, je bilo prvo tokrat-
no vprašanje za župana Janeza Žaklja:

”Predlog proračuna je pripravljen in ga bodo
svetniki čez kak teden prečesali v prvi obrav-
navi. Največja investicija je gradnja kanalizaci-
je v Rakulku in Dobračevi, kjer pa še ni zaklju-
čen postopek pritožbe na izbor izvajalca del.
Upamo, da postopki ne bodo trajali predolgo
in bomo z deli lahko začeli v spomladanskih
mesecih. Druga večja investicija je nadzidava
šole, gradbeno dovoljenje naj bi imeli kmalu v
rokah. Hkrati smo se na šolskem ministrstvu
dogovarjali o prijavi na razpis za subvencioni-
ranje statično problematičnih šolskih objektov.
Menimo, da je takšna tudi žirovska šola, ven-
dar bo to z raziskavo ugotovil Gradbeni inštitut
ZRMK, ki je že bil v Žireh. Njihovo mnenje
potrebujemo za sodelovanje na razpisu, hkrati
pa nas zanima tudi možnost gradnje novih ob-
jektov ob šoli, še posebej pa varnost naših
otrok. Letos bomo zaključili tudi z obnovo Je-
zerske ceste, nadaljevali z gradnjo vodovoda
Izgorje in Jarčja Dolina.”

Kaj bi vi z veseljem izvedli, pa letos ne bo
denarja?

”Izboljšati moramo sistem ločenega zbira-
nja odpadkov. Letos bomo, upam, da s po-
močjo evropskega denarja, uredili sortirnico
odpadkov v Osojnici, več pa moramo naredi-
ti pri ločevanju odpadkov na izvoru. Trenut-
no stanje, ko občina namesto občanov pla-
čuje kar tretjino stroškov iz proračuna, je 
nevzdržno. Z boljšim ločevanjem bomo manj
odložili na deponijo, položnice pa zato
morda ne bodo višje. Zelo rad bi rešil tudi
pomanjkanje prostorov za rekreacijo. Upam,
da je dom Partizan prava rešitev.”

Ali ima občina možnost najema kredita?
Ste vi naklonjeni temu?

”Ne branim se kredita, če bi ga najeli za
projekte, pokrite z evropskim denarjem, 
saj bi nam EU vsaj del denarja vrnila. Ko
moramo delati projekte z lastnim denarjem,
pa zadolževanje v težkih časih ni primerno.”

Omenili ste gradnjo objektov ob šoli. Že
več let se govori o novi športni dvorani, tik
ob nogometnem igrišču.

”Na prihodnji seji bom svetnikom predsta-
vil idejno zasnovo nove športne dvorane s
spremljajočimi učilnicami v dveh izvedbah.
V proračunu imamo nekaj denarja za odkup
zemljišč že načrtovanih. Tudi za to investici-
jo bomo skušali kandidirati na razpisih, ven-

dar je jasno, da državi primanjkuje denar na
vseh področjih. Pa vendar je naša šola v zelo
slabem stanju, telovadnica je energetsko zelo
potratna in premajhna, ... Stanje bo malce iz-
boljšal švicarski projekt Obnovljivi viri v
Alpskem prostoru, po katerem se bo šola
ogrevala s toplotnimi črpalkami, na strehi pa
bomo s pomočjo sonca pridobivali tudi elek-
trično energijo. Kljub 630 tisoč evrov vred-
nem projektu, je to prava stvar, saj švicarski
finančni mehanizem pokriva 85 odstotkov
investicije. Denar imamo rezerviran.”

Po letu 1999 je občina oziroma so občani
dobili nov občinski prostorski načrt. Bo ta
zagnal nov razvojni cikel v Žireh?

”Smo med prvimi občinami v Sloveniji,
kjer nam je uspelo speljati celoten postopek
po novi zakonodaji. Hkrati ugotavljamo, da
si niti pristojni po ministrstvih ne znajo raz-
lagati zakonov. Spraševali smo, ali je v pros-
torski načrt umeščena obvoznica dovolj, da
gremo lahko v pripravo projektov ali moramo
prej sprejeti še občinski podrobni prostorski
načrt. Za večja stanovanjska območja nad
5000 kvadratnih metrov je slednje nujno. Za
pristop k izdelavi načrtov se bomo morali po-
govoriti z lastniki parcel. Večji investitorji,
kot bi bila gradnja doma za starejše, pa bi tak
načrt lahko izpeljali sami. Prepričan sem, da
nov načrt pomeni nov, dodaten impulz razvo-
ju, saj tudi podjetja glasno napovedujejo nove
investicije.”

Pričakujete, da se bo v prihodnjih letih
industrijska cona povsem pozidana?

”Imenoval sem ožjo skupino za gradnjo ob-
voznice tudi v industrijski coni, saj tega ne
moremo urejati stihijsko. Infrastruktura mora

biti urejena pred začetkom gradenj. Želim si,
da bi bila cona čim hitreje zapolnjena, da bi
dajala čim več novih in kvalitetnih delovnih
mest. M Sora v teh dneh seli v industrijsko
cono podjetje Norica, tudi Kladivar se pri-
pravlja na gradnjo nove proizvodne hale.
Tudi drugim lastnikom in vodilnim v podjet-
jih, ki so že v industrijski coni, pa bomo
kmalu predstavili idejni načrt celotne uredit-
ve industrijske ceste.”

Most v Starih Žireh naj bi bil do konca
prejšnjega leta popravljen, vendar je sedaj
le polovično odprt. Kdaj bo investicija za-
ključena, promet znova sproščen?

”Po naši intervenciji so most vsaj začasno
preplastili in omogočili enosmerni promet, saj
je t. i. obvoznica preslabo pripravljena za tako
gost promet, ki se odvija skozi Stare Žiri. Spo-
mladi bodo dela na mostu zaključena.”

Velikokrat smo omenili obvoznico. Se bo
letos veliko dogajalo pri obnovi državnih
cest v občini Žiri, med njimi tudi gradnji
obvoznice? 

”Na Direkciji za ceste so nam obljubili, da
bodo skušali že letos umestiti žirovsko ob-
voznico v proračun, mi pa smo obljubili, da
bomo do marca oddali idejni projekt za prvo
fazo (do industrijske cone) in idejno zasnovo
za drugo fazo (do Sela). Direkcija bo nato
speljala postopek priprave študij, kar seveda
v naravi še ne bo vidno, vendar se pomikamo
proti končnemu cilju. Obljubili so mi tudi, da
bodo začeli s projektom preplastitve regio-
nalke proti Logatcu. Žal je denarja premalo,
da bi obnovili celoten odsek naenkrat.”

Boštjan Bogataj, 
foto: Polona Mlakar Baldasin

Janez Žakelj, župan občine Žiri

Most bo nared spomladi
Občina Žiri za odpadke kar iz proračuna plačuje skoraj tretjino stroškov. Ali bodo to

odslej plačevali občani, ali bodo s temeljitejšim ločevanjem brzdali ceno na položnicah?

Most v Starih Žireh je po intervenciji občine prevozen vsaj enosmerno, dela pa bodo dokončana spomladi. 
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Janez Žakelj



Žirovske novice

16 - L O Č A N K A

Kljub krizi verjamejo v rast
”Naš cilj je zdravo podjetje, ki bo prek višje dodane vrednosti zaposlenim dajalo višje plače in dobiček

za investiranje,” pravi Aleš Dolenc, direktor M Sora. 

Žiri - Žirovsko podjetje M Sora, ki se je
razvilo iz zadruge, gre naprej kljub svetov-
ni gospodarski krizi. ”Delčki reorganiza-
cije so včasih tudi boleči, vendar je naš 
cilj, da gre podjetje naprej, da ne odpuš-
čamo, nasprotno, celo zaposlovali bomo v
prihodnosti, hkrati pa moramo zadružni-
kom zagotavljati odkup pridelkov,” pravi
direktor Aleš Dolenc. 

Podjetje M Sora je tudi lani dobro poslova-
lo, vendar direktor poudarja, da je plačilna
disciplina katastrofalna: ”Zaradi stečajev
gradbenikov imajo problem tudi naši kupci,
zato bomo morali nekaj terjatev odpisati.
Dela imamo dovolj, naročila dobro kažejo,
likvidnostno smo v boljši kondiciji kot pred
krizo. Pa vendar, gospodarsko situacijo jem-
ljemo zelo resno in se prilagajamo.” 

Tako so v M Sora 1. novembra zaprli žago.
Razlogov je več: zastarela tehnologija, nizka
dodana vrednost proizvodnje (potrebovali bi
nov, specialni proizvod ali masovno proizvod-
njo, ne enega ne drugega pa ne zmorejo). ”Po
drugi strani imajo težave naši kupci. Merkurju
nikoli več ne bomo prodali toliko lesa kot pred
krizo, tudi razmere na hrvaškem tržišču so se
spremenile, v Sloveniji pa na področju gradbe-
ništva zanesljivih plačnikov ni več,” pojasnju-
je direktor Dolenc. Po drugi strani je na podro-
čju žagarstva huda konkurenca, predvsem z
delom na črno, s katero se žirovsko podjetje
cenovno in davčno ne more spopasti.

Žaga bo sicer v zasebni lastni obratovala na-
prej, hkrati bodo po novem proizvajali tudi pa-
lete. Odkup hlodovine bo še naprej potekala
podobno kot do sedaj, le plačila bo po novem
izvajala Kmetijsko gozdarska zadruga Škofja
Loka. Pozitivna novica za Žiri pa je selitev
hčerinskega podjetja Norica iz Radovljice v
Žiri. ”Projekt gradnje novega objekta je pri
koncu, umestili smo ga ob sedanji objekt
stavbnega okovja, investicija pa naj bi bila za-
ključena še letos,” pojasnjuje Dolenc, o razlo-
gih pa: ”Naše priložnosti vidimo v izdelkih z
višjo dodano vrednostjo, poleg proizvodnje
tudi v montaži in servisu, zato pa so trenutni
prostori v Radovljici občutno premajhni.”

Hkrati bo M Sora na ta način združila stavbno
okovje na enotni lokaciji, na ta način pa tudi
nekoliko znižati stroške. Novi objekt bo dva-
krat večji kot sedanji, kar kaže, da v podjetju
kljub krizi verjamejo v nadaljnjo rast. ”Petnaj-
sterica zaposlenih v Norici se bo priključila
enakemu številu v stavbnem okovju, v prihod-
nje pa bomo to število podvojili. Potrebovali
bomo strojnike, elektro inženirje, strokovnjake
za trženje, ...” pojasnjuje Dolenc. 

Novost v trgovinah M Sore pa je ponudba
domačih izdelkov. ”Ideja je zorela dlje časa,
vendar nismo našli pravega kontakta s proiz-
vajalci. Vesel sem, da lahko sedaj ponudimo
domače izdelke s kmetij, po katerih povpra-
ševanje raste, temu pa se bomo prilagodili
tudi mi,” pojasnjuje direktor. Dodaja, da mo-
rajo tudi kot zadruga skrbeti za posredovanje
med kmeti in kupci. V Žireh je sicer, tako kot
po drugih občinskih središčih na Škofjelo-
škem, enkrat na mesec tržnica, vendar je to
ob vse večjem povpraševanju kupcev po
zdravi in domači (okusni) prehrani premalo. 

Čeprav se je pred leti nad visoko investicijo
v mizarstvo morda kdo zmrdoval, pa sodobna
proizvodnja danes daje odlične rezultate. V
zadnjih dveh letih se je obseg proizvodnje
kljub krizi povečal, čeprav M Sora bistveno
manj (zaradi neplačevanja) posluje z grad-
binci. ”Manko smo nadomestili s prodajo in-
dividualnim kupcem v Sloveniji, z velikimi
koraki pa smo vstopili na italijanski trg. Ra-
čunamo, da gremo naprej, da še ni konec raz-
voja. Kmalu bomo znova predstavili novo-
sti,” še pravi Aleš Dolenc. 

Boštjan Bogataj, 
Foto: Polona Mlakar Baldasin

Sveže mleko 
s kmetije Pr’ Bukovcu 
dobite na mlekomatu v Žireh.

Možna dobava 
predplačniškega ključka

Tel.: 041 864 152
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Aleš Dolenc

Novost v marketu M Sora je ponudba domačih izdelkov z okoliških kmetij.
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PJ, čista pozitiva
Sredi januarja je na dobrodelnem koncertu na Trati nastopil eden najbolj uspešnih slovenskih 

pevskih sestavov Perpetuum Jazzile in tudi škofjeloško občinstvo dvignil na noge. V dneh pred 
koncertom sem se pogovarjal s pevkama, ki prepevata v PJ, kot člani zbora v okrajšavi 

rečejo sami, Metko Luznar iz Selc in Bojano Bergant iz Škofje Loke.

Zdaj prihajata iz oziroma od ...? 
Metka: ”Ta teden sem začela s tako imeno-

vanim volontiranjem na pediatriji. Kot novo-
pečena dr. med. na eni od zasebnih klinik v
Ljubljani nabiram dodatne izkušnje in na
neki način prenašam znanje s papirja v prak-
so. To delo je nekakšen interval med koncem
študija in začetkom službe.” 

Bojana: ”Študiram matematiko na Fakulte-
ti za matematiko in fiziko in sem trenutno 
absolventka. Danes pa sem se več ali manj
cel dan učila.”

In gresta na?
Metka in Bojana: ”... vajo Perpetuum 

Jazzile.”
Kaj treme pred sobotnim nastopom v

športni dvorani na Trati?
Bojana: ”Komaj čakam, da pride sobota.

Ne, nobene treme ni, bolj se veselim domače-
ga prizorišča, saj je čisto drugače, če poješ
pred poznanimi ljudmi, če med občinstvom
vidiš svoje prijatelje, znance. Pričakujem 
super vzdušje.” 

Metka: ”Tokrat bom manjkala, ker grem na
smučanje, in mi je res žal, da me ne bo. No,
v mislih bom zraven. Kar se treme tiče, je ta
že zdavnaj mimo, mogoče je malo več adre-
nalina, kadar pridem pred zbor pet v tercet.”

Pred Cankarjevim domom, ko ste jeseni
napolnili Gallusovo dvorano, je pa bilo
malo rešpekta, ne bosta rekli, da ne ...

Metka: ”Saj pravim, niti ne trema, bolj gre za
pričakovanje in temu primerno razburjenje,
adrenalin. Na začetku je bilo tega najbrž še več,
a se kasneje navadiš plesa, koreografij, ki jih iz-
vajamo med petjem. Ja, malo je drugače, kot
pri drugih zborih. Da si popolnoma sproščen,
seveda potrebuješ nekaj časa in nastopov.”

Bojana: ”Glede na to, da sem v zboru še
bolj sveža, so ti občutki še toliko bolj močni.
Na oder smo prišli šele jeseni, potem ko smo
pol leta hodili na vaje, se naučili vse pesmi,
ki jih izvajamo. Spomnim se mojega prvega
koncerta na ”prešercu” v Ljubljani, ko smo
nastop posneli za Pink TV. Bilo je noro. Ko-
reografije so res zahtevna stvar, kljub temu
da si se naučil, kako in kaj, najprej raje po-
gleduješ druge, kaj delajo, kdaj bodo roko
dvignili ... Nisi najbolj sproščen, no, s časom
pa se navadiš in v tem začneš uživati.”

Najprej pol leta vajeništva torej? Še seve-
da pred tem je treba uspeti na avdiciji. 

Bojana: ”Na tisti pred slabim letom je bilo
menda prijavljenih več kot dvesto ljudi, na
koncu pa so nas sprejeli sedem. Je pa res, da

so prihajali tudi taki povsem brez pevskih iz-
kušenj. Razporedili so nas kakih petindvajset
na večer.”

Metka: ”Ko sem v PJ prišla jaz, nas je bilo
kakih petnajst, ki smo prišli skozi prvi krog,
šest, sedem pa nas je potem prišlo v zbor.”

Zahtevna komisija ...
Metka: ”To so pevci, ki sestavljajo GOD

- glasbeni odbor, ki skrbi za avdicije, izbor
programa, korepeticije, upevanje in po-
dobno ...”

Bojana: ”Na prvi avdiciji potem preverijo
tvoj občutek za ritem, preverijo glasovni raz-
pon, če slišiš poltone, pozanimajo se o tvoji
pevski preteklosti ...”

Ne glede na ostre avdicije, imam obču-
tek, da vas je v zboru veliko in da tudi ne
manjka rezerv za posamezne glasove.

Metka: ”Problem je, če manjkajo pevci
istega glasu, recimo dve, tri na sopranu ...” 

Kakšen virus sopranske gripe bi bil 
poguben ...

Metka: ”Ha, ha. Take vrste gripe na srečo še ni.”
Bojana: ”V Cankarjevem domu nas je 

nastopilo triinpetdeset, kar je tako rekoč 
trenutno celoten PJ. Sicer pa velja pravilo,
da vedno prideš na koncert, razen če res ne
moreš. Je pa včasih težko. Lani je PJ imel
sedeminsedemdeset koncertov in vedno pač
ne moreš. Vedeti moramo, da smo še vedno
ljubiteljski zbor. Je pa potrebna vsaj 75-
odstotna udeležba na vajah. Sicer pa smo 
letos iskali base.”

Ne tenorjev, po katerih zbori sicer največ
povprašujejo?

Metka: ”Tenorjev se je pri nas kar nabralo.
No, lahko bi še kakšen prišel ...”

Bojana: ”Kakšen šarmanten, visok in lep,
ha, ha ...”

Metka: ”To sem mislila, ha, ha. Punc nas je
precej več.”

Imate tudi za posamezen nastop avdicije?
Metka: ”Ponavadi je to pred projektom 

Vokal Xtravaganzza. Izžreba se nekaj pevcev

Sopranistka Metka Luznar iz Selc v Perpetuum Jazzile prepeva že pet let.
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in se potem morajo izkazati pred vsemi. Pri
nas se enostavno ne da ”šlepat”, vseskozi se
preverja pevska kondicija. Jaz sem lani pole-
ti šla za tri mesece v Afriko, in ko sem prišla
nazaj, je sledilo ”preverjanje”, preden sem
šla spet na oder.”

Kako sta vidve prišli zraven, ne dvomim,
da sta že prej imeli pevske izkušnje. In kaj
je bilo pravzaprav tisto, kar vaju je navdu-
šilo pri PJ, da sta se odločili prav za njih?

Metka: ”S šestimi leti sem v glasbeni šoli
začela igrati klavir, vedno sem tudi pela v
cerkvenem zboru, na škofijski gimnaziji pa
tudi v Komornem dekliškem zboru, s kate-
rim smo bile kar uspešne. Eno leto sem obis-
kovala tudi solo petje. Ko sem začela študij,
sem za kakšno leto prekinila, a sem petje pre-
več pogrešala, zato sem se prijavila na avdi-
cijo. Nekje sem videla letak, ker pa sem malo
zamudila avdicijo, so mi dali dodaten termin.
Od leta 2005 sem tako zraven.”

Bojana: ”Začela sem že v vrtcu v cerkve-
nem pevskem zborčku v Stari Loki, kjer sem
pela še celo osnovno šolo, zraven pa sem
imela še manjši dekliški sestav. Pela sem v
gimnazijskem zboru pri Janezu Jocifu, hkra-
ti pa tudi v Komornem pevskem zboru Loka.
V škofjeloški glasbeni šoli pa sem zaključila
tudi sedem let solo petja pri Veri Mlejnik.
Potem so sledili zbori Makrame, pa Aeter-
num ... PJ poznam že zelo dolgo, a nikoli ni-
sem imela dovolj poguma, da bi se prijavila

na avdicijo. Po nekem koncertu pa sem vse-
eno kliknila na njihovo spletno stran in se pri-
javila. Po pol leta sem dobila elektronsko
pošto, da so avdicije in naj pridem. Te dni bo
minilo eno leto, odkar sem zraven.”

Glede na vajine pevske izkušnje mi je zdaj še
manj jasno, kako sta po zborih, v katerih sta
peli klasiko, sakralne skladbe, ljudske pesmi,
sodobno zborovsko literaturo ... na koncu 
izbrali takega, ki goji, recimo temu pop? 

Metka: ”Hotela sem spet v zbor, pa mi je ta
padel v naročje ...”

Bojana: ”Res sem vseskozi pela v klasičnih
zborih, a sem si vseskozi želela biti v zboru,
kjer se dogaja, kot je to v PJ. Da poješ, ple-
šeš, migaš ... Sem pač zelo živahen človek.”

Metka: ”Morebiti se res vedno bolj usmer-
jamo v pop, ampak na programu smo imeli
tudi kakšno arijo, pa recimo Čmrljev let, Bachov
Air ... Seveda vse to pojemo na naš način, v
osnovi smo neke vrste jazz zbor, izvajamo 
pa vse zvrsti od popa, rocka, zdaj tudi narodno-
zabavno. Širimo svoj repertoar, vse moramo
poskusiti in pri tem nas nič ne ustavi.” 

Bojana: ”Mlejnikova je bila vesela zame,
da sem šla v PJ, rekla je, da sem prav tip 
človeka za tak zbor. PJ je za živahne in po-
zitivne ljudi. Enostavno moraš pasti v to našo
energijo, če si značajsko drugačen, potem
težko obstaneš v takem zboru.”

Stroka je še vedno zadržana, poslušalci
pa vsakič znova navdušeni ...

Metka: ”Vsako leto gremo v Ljubljani na
revijo pevskih zborov, da nas lahko tudi 
ocenjuje stroka. Na začetku so nas sicer malo
pisano gledali, ker smo zares tudi mi bili 
precej pisani, zdaj nas že dobro poznajo ...”

Bojana: ”Prava muzika je tista, v kateri
uživaš, pri tem pa ni važno, ali je to klasika,
pop, metal ali pa narodna. Nič ni narobe z
zvrstjo glasbe, pomembno je, kaj ljudje pri
poslušanju le te občutijo.”

Metka: ”Ko berem kritike naših koncertov,
so zelo pozitivne.” 

Tisoči in tisoči klikov na You tubu za pe-
sem Africa v vaši izvedbi ...

Metka: ”Pred tem smo imeli fene samo 
v Sloveniji in nekaj sosednjih državah, po 
Afriki pa dežujejo prijatelji in pozitivni 
komentarji iz vsega sveta.”

Bojana: ”Prav z naslova You tuba so nas
letos povabili na African Music Awards v
London, kjer smo imeli štiri koncerte, pri-
padla pa nam je celo uvodna točka osrednje
prireditve.”

Petje v PJ ima najbrž tudi vpliv na 
siceršnje življenje pevcev?

Bojana: ”Ko sem prišla v zbor, so mi rekli,
da bo PJ zame odslej najbolj pomembna 
nepomembna stvar na svetu. Prva stvar, takoj
za šolo ali službo, včasih celo pred njo.”

Metka: ”Jaz sem sicer še samska, je pa v
zboru tudi nekaj parov. Partner te mora 
nekako razumeti, da si dvakrat na teden na
vajah, kadar je veliko nastopov, pa si zdoma
tudi po pet večerov na teden. Ob enih zjutraj
prideš s koncerta v Murski Soboti, zjutraj 
v službo, zvečer pa spet na vajo. Pridejo 
tedni, ko prideš domov le spat.”

So vaši nastopi tudi ”posel”?
Bojana: ”Predvsem velika investicija v 

prihodnost.”
Metka: ”Smo kulturno društvo in denar, ki

ga dobimo za nastope, gre izključno za našo
promocijo, turneje, organizacijo lastnih kon-
certov, za produkcijo, snemanja, za aranžmaje,
plačilo dirigenta ... Naše edino plačilo je 
pozitivna energija, prijatelji, dobra družba ...”

Kozlevčar? (Vprašanje je bilo postavlje-
no, še preden so se v PJ odločili, da po 
desetih letih spremenijo način sodelovanja
z njim - odslej bo Tomaž Kozlevčar z zbo-
rom sodeloval predvsem kot pisec aranž-
majev, pri studijski produkciji, ne pa več
kot umetniški vodja, o.p. I. K.) 

Metka: ”Vsak malo potrpi, tako mi kot on,
pa gre. Vedeti morate, da je v PJ petdeset raz-
ličnih značajev. Sicer pa je izjemen strokov-
njak za petje, piše odlične aranžmaje ...”

Je ali ni življenja brez PJ?
Metka: ”Težko rečem. Nisem mislila, da

bom pet let zdržala tempo zbora in še študij
zraven. Zaenkrat si še ne predstavljam, kako
bi bilo brez PJ.”

Bojana: ”Pravzaprav sem v PJ šele dobro
prišla in me prevevajo samo pozitivni občutki.
Meni je to leto minilo kot en teden.”

Igor Kavčič / Foto: Gorazd Kavčič

Bojana Bergant bo čez nekaj dni končala obdobje brucke, saj bo upihnila prvo svečko sodelovanja v PJ.



Novice

L O Č A N K A - 19

Večja investicija, nižja taksa
Najkasneje do leta 2017 bomo morali poskrbeti za čiščenje vseh odpadnih voda. Kjer ne bo občina

zgradila kanalizacije, bodo morali lastniki sami poskrbeti za malo čistilno napravo.

Gorenja vas - V Gorenji vasi so sredi me-
seca izvedli prvo aktivnost, predstavitev ma-
lih čistilnih naprav, ki jo v sklopu evropske-
ga projekta Čiščenje odpadnih voda v malih
komunalnih čistilnih napravah prek meha-
nizma Leader izvaja Razvojna agencija Sora
(RAS). ”Na območjih, ki so manjša od 50
populacijskih enot in ne bodo opremljena z
javno kanalizacijo, bodo prebivalci morali
postaviti male čistilne naprave oziroma ne-
pretočne greznice, sicer bodo morali plače-
vati obremenjujočo okoljsko takso,” pojas-
njuje Samra Šečerović iz RAS. Prve delavni-
ce se je udeležilo 40 domačinov in osem po-
nudnikov malih čistilnih naprav, čeprav bo
ureditev tovrstnih naprav v prihodnjih letih
zelo aktualna - zakonodaja Evropske unije
določa, da bodo morale biti vse vode očišče-
ne do leta 2015 oziroma v nekaterih prime-
rih do leta 2017. 

Male čistilne naprave bi lahko zgradili last-
niki objektov v nestrjenih naseljih, kjer ima-
jo sedaj praviloma za čiščenje odpadnih
voda urejene pretočne greznice (ali še kaj
slabšega). Malih čistilnih naprav je več vrst,
od rastlinskih, biološko anarobnih, z razpr-
šeno biomaso in drugimi različnimi sistemi.
Investicije so visoke, saj je velikost čistilne
napravice odvisna od števila prebivalcev, ki
jih bodo uporabljali, cena pa se giblje od
šeststo do tisoč evrov na člana gospodinj-
stva. ”Pri odločitvi, katero malo čistilno na-
pravo izbrati, moramo zelo paziti na certifi-
cirane izdelke, ki izpolnjujejo stroge okolj-
ske in druge standarde. Brez njih morda čiš-
čenje ne bo pravo, še huje pa je, da si last-
nik(i) s tem ne bodo zmanjšali takse za obre-
menjevanje okolja. Po sedaj veljavni ureditvi
bodo lastniki pretočnih greznic (oziroma vsi,
ki ne bodo imeli urejenega čiščenja odpad-
nih voda) plačevali najvišji možni znesek

takse, ki pa jo lahko z gradnjo male čistilne
naprave znižajo kar za 90 odstotkov. 

Vrednost Leader projekta znaša 72 tisoč
evrov, od tega skoraj ves znesek prispeva
Evropska unija prek kmetijskega ministr-
stva, le dobra dva tisočaka dodajata občini
Škofja Loka in Gorenja vas-Poljane. V sled-
nji že več let prek razpisa pomagajo gospo-
dinjstvom, ki morajo postaviti malo čistilno
napravo. Na osebo namenijo skoraj 146 ev-
rov subvencije, podeljevali jih bodo do leta
2015. Nov razpis bo objavljen spomladi.

Ugodne kredite za postavitev malih čistilnih
naprava ponuja tudi Ekosklad, vendar je čas
za prijavo za fizične osebe zgolj do 28. janu-
arja. V sklopu projekta RAS sedaj usposab-
lja strokovno ekipo, ki bo tako prek foruma
kot na terenu prebivalcem obeh občin nudi-
la strokovno pomoč. Predstavili jim bodo
tudi raznolikost malih čistilnih naprav in
možnosti izvedbe. Z delom na terenu bodo
začeli februarja, aprila in maja pa bodo sve-
tovali na zborih krajanov. 

Boštjan Bogataj

Železniki - Železnikarski občinski svetniki so na zadnji seji 
potrdili polovično znižanje komunalnega prispevka krajanom 
Selc in Dolenje vasi, ki se bodo letos priključili na novozgrajeno
kanalizacijo. Gre za prve plačnike komunalnega prispevka v obči-
ni Železniki. Visoki zneski, ki bi jih morali plačati, so med njimi
povzročili kar nekaj vroče krvi: gibali so se med 340 do 4.000 
evri, v povprečju pa bi komunalni prispevek znašal dobrih 1.900
evrov. ”S polovičnim znižanjem teh zneskov se bomo približali 
višini nekdanje priključnine na kanalizacijo in številkam, o katerih 
smo govorili na zborih krajanov Selc in Dolenje vasi,” pravi župan
Mihael Prevc.

Komunalni prispevek bodo pred priklopom na javno kanalizacijo
obračunali za 289 objektov (169 v Selcih in 120 v Dolenji vasi), 
občina pa si iz tega naslova obeta dobrih 300 tisoč evrov. Višina 
prispevka bo odvisna od neto tlorisne površine objekta, velikosti
gradbene parcele in faktorja dejavnosti. Znižanje komunalnega pri-
spevka ne bo veljalo za novograditelje, ti ga bodo morali poravnati
v celoti.

Svetniki so sicer v razpravi razmišljali, da bo treba v nadaljevanju
čim prej pripraviti celostni predlog, ki bo urejal problematiko 
obračunavanja komunalnega prispevka na celotnem območju občine
Železniki. Ana Hartman

Komunali prispevek znižali za polovico

Prve aktivnosti projekta Čiščenje odpadnih voda v malih čistilnih napravah se je v Gorenji vasi udeležilo 
štirideset domačinov. 
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Groharja želijo približati ljudem
Ob stoletnici smrti Ivana Groharja se bodo letos v Sorici in okoliških krajih zvrstile številne prireditve. 

Sorica - Občina Železniki je letošnje leto
razglasila za Groharjevo leto, saj bo 19. apri-
la minilo sto let od smrti slikarja Ivana Gro-
harja. Odbor za izpeljavo Groharjevega leta
pod vodstvom župana Mihaela Prevca v sli-
karjevi rojstni Sorici in okoliških krajih načr-
tuje dvajset kulturnih in športnih prireditev.
Najodmevnejši dogodek bo postavitev spo-
minskega obeležja Groharju v Železnikih.

”Rdeča nit dogajanja bo predstavitev treh
življenjskih obdobij, v katerih je zorelo Gro-
harjevo slikarstvo: otroštvo, študijska leta in
zrelo obdobje,” pravi Miro Kačar, idejni vod-
ja projekta in dober poznavalec velikega slikar-
ja. Groharjeva otroška leta je zaznamovala iz-
jemna vedoželjnost in prepričanje, da bo postal
slikar. Spomin na to obdobje bodo oživili
učenci osnovnih šol, ki že šestnajst let vsako-
dnevno prihajajo v Groharjevo rojstno hišo na
glasbene in likovne delavnice. Iz slik, ki jih na-
slikajo v Sorici, bodo jeseni pripravili razstavo.
Študijsko obdobje bo zaznamovalo tridnevno
likovno srečanje slovenskih študentov slikar-
stva, Groharjevo zrelo obdobje pa bodo obele-
žili 11. junija, ko bodo v Sorico povabili vse
slovenske umetnike. Na ta dan bo pred Grohar-
jevim spomenikom v Sorici tudi proslava s
spominskim orisom Groharjeve poti in nasto-
pom Slovenskega okteta.

V šolo je zelo rad hodil
Organizatorji načrtujejo še vrsto drugih pri-

reditev, z njimi pa želijo Groharja približati
ljudem, pravi Kačar. V Sorici velikega slikar-
ja poznajo po pripovedovanju ljudi, ki so ga
še poznali, marsikaj o njem pa razkrivajo tudi
zapisi v župnijskih in šolskih kronikah, še zla-
sti o izjemni vedoželjnosti v otroštvu. Ko je
bil star dve leti, se je njegova družina preseli-
la v uro oddaljene Heblarje. V šolo v Sorico
je redno hodil, čeprav mu po tedanjih zakonih
zaradi oddaljenosti sploh ne bi bilo treba. Pri-
gazil je tudi v visokem snegu. ”Na prigovar-
janje učiteljev, naj v slabih vremenskih raz-
merah ostane doma, je odvrnil, da se boji, da
bi kaj zamudil, saj v šoli vsak dan sliši nekaj

novega, zanimivega. Neki učitelj je zapisal
tudi, da ne ve več, kaj naj stori, saj je Grohar
tako vedoželjen na področju slikarstva, da ga
nima več česa naučiti,” je pojasnil Kačar.

Od hlapca do slikarja
Starši so Groharja v otroških letih želeli na

vsak način odvrniti od slikarstva, ki v tistih
časih ni bilo cenjeno. Župnik ga je odpeljal na
Škofjeloški grad, saj so menili, da bo fantiča
po ogledu slik vse minilo, a je bil nato samo
še bolj prepričan, da bo postal slikar. Njegova
družina je v Heblarjih živela skromno. ”Ime-
li so toliko zemlje in živali, da so lahko preži-
veli od svojega dela. Grohar je po končni šoli
šel za hlapca. Kosil in drvaril je po Davči,
Poljanski dolini, pri dvajsetih letih pa je odšel
v svet,” je povedal Kačar. Po njegovem mne-
nju bi moral biti Grohar s svojo vztrajnostjo
vzor današnji mladini: ”Vaški fant brez  imet-
ja, štipendije, prevoznih sredstev, se je z željo
postati slikar odločil oditi v svet. V Sloveniji
namreč takrat ni bilo slikarske šole.”

Grohar je zaključil triletno šolo za slikanje
in risanje v Gradcu. Vmes je šolanje zaradi
pomanjkanja denarja že mislil opustiti, nakar
je ravnatelj napisal priporočilo oblastem, naj
vendarle podprejo tako talentiranega umetni-
ka. ”Grohar je z ravnateljevim pismom šel
peš iz Gradca v Ljubljano, ob tem pa upal, da
bo pri dobrotnikih dobil kaj podpore. Ustavil
se je tudi pri Ivanu Tavčarju, ki mu je dal 50
goldinarjev, kar je zadoščalo za pet mesecev.
V zameno ga je prosil, naj s svinčnikom na-
riše risbi po dveh fotografijah, na eni je bila
Tavčarjeva žena,” pripoveduje Kačar. Grohar
je želel še na akademijo, kjer so ga kljub
opravljenim sprejemnim izpitom zavrnili za-
radi pomanjkljive predizobrazbe.

Kljub uspehom je živel skromno
Leta 1896 je v Škofji Loki odprl atelje, imel

je kar precej naročil. Eden njegovih prvih na-
ročnikov je bil soriški župnik, tisti, ki ga je v
otroštvu v želji po odvrnitvi od slikarstva pe-
ljal na Loški grad. Groharjevo prvo obdobje
je zaznamovalo cerkveno slikarstvo, po sreča-
nju s slikarjem Rihardom Jakopičem pa se je
počasi začel usmerjati v impresionizem. V
tem obdobju so nastala njegova najbolj znana
dela: Sejalec, Macesen, Mož z vozom, Škofja
Loka v snegu, ki jo je naslikal v ateljeju v Ho-
manovi hiši ... Leta 1904 je skupaj z drugimi
slovenskimi impresionisti razstavljal v Miet-
kejevi galeriji na Dunaju. ”Takrat je Grohar
požel izjemen uspeh. Kritiki so v avstrijskih
časopisih pisali, da je za celo razstavo dovolj
njegova samo njegova Pomlad, vse ostale sli-
ke lahko kar pospravijo,” je povedal Kačar.

Kasneje je Grohar razstavljal še v številnih
drugih evropskih mestih, kljub temu pa je bil
še vedno finančno nepreskrbljen. ”Za časa
njegovega življenja niso prav zelo kupovali
njegovih slik. Živel je skromno, bil iznajdljiv
in nezahteven. Zaradi pomanjkanja denarja
se tudi ni poročil, čeprav je imel dekle v Za-
grebu. Podpiralo ga je kar nekaj premožnih
družin, Jakopič mu je veliko prispeval za bar-
ve. Bil je pravi umetnik, saj je tudi iz tegob in
bolečin v svoji notranjosti znal narediti sve-
tlobo. Jakopič je za eno od njegovih slik de-
jal, da jo občuduje, a ne zato, ker bi bila tako
dobra, ampak ker je tako drugačna, svetla. In
prav to je Groharjevo bistvo. Vsi poznamo
njegovo težko življenjsko pot, a je v njegovih
slikah ni opaziti, niso turobne,” je Kačar za-
ključil pripoved o Groharju, ki je v 44. letu
starosti zaradi jetike umrl in za sabo pustil
neprecenljive umetnine. Ana Hartman

Januarja so organizatorji uspešno
izpeljali prvo prireditev - predstavitev
programa z nastopom Grudnovih Šmi-
kel v Sorici. Petega februarja bo v Že-
leznikih proslava ob kulturnem prazni-
ku, posvečena Groharju, 11. februarja
ob 16. uri bodo v Muzeju Železniki od-
prli razstavo o velikem slikarju, 13. fe-
bruarja ob 10. uri pa bodo na Soriški
planini priredili Groharjev veleslalom. 

Idejni vodja Groharjevega leta Miro Kačar
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Leto kot izpred petsto let
Letošnje leto bo v Škofji Loki minilo v znamenju 500. obletnice potresa. Številne 

kulturne in turistične prireditve, predavanja ... 

Petstota obletnica potresa ponuja novo pri-
ložnost, da spet spoznamo, kdo je riba Faro-
nika, kaj je nekoč pomenila in kaj danes pri-
naša v Škofjo Loko, hkrati pa bo za vse nas
spomin in opomin na šibkost ter nebogljenost
človeka proti naravi in naravnim silam. 

Letos namreč mineva 500 let od najmočnej-
šega potresa na Slovenskem, ki je močno pri-
zadel tudi Škofjo Loko in njeno okolico. Me-
sto, ki je v svoji zgodovini preživelo številne
napade, kuge, požare je preživelo tudi enega
največjih potresov v zgodovini potresov na
območju današnje Slovenije. Do potresa je
prišlo 26. marca v dveh sunkih z epicentrom
v bližini Idrije. Prvi sunek je okrog 14. ure
močno prizadel idrijsko območje, okrog 21.
ure pa Furlanijo. Hud potres je temeljito raz-
majal tudi škofjeloško območje, med drugim
sta bila povsem uničena Stari grad pod Lub-
nikom in Zgornji stolp na Kranclju, zato ju
niso več obnavljali. Tudi Škofjeloški grad je
bil skoraj popolnoma porušen. 

Ob 500. obletnici bo Občina Škofja Loka v
sodelovanju z Loškim muzejem, Muzejskim
društvom Škofja Loka, Razvojno agencijo
Sora, Turističnim društvom Škofja Loka, Jav-
nim skladom RS za kulturne dejavnosti, ob-
močna izpostava Škofja Loka, Združenjem
zgodovinskih mest Slovenije, Združenjem
umetnikov Škofja Loka in Zgodovinskim arhi-
vom Ljubljana, Enota v Škofji Loki, pripravila
številne prireditve in dogodke, ki bodo zazna-

movali in predstavili razsežnosti potresa. Kot
smo izvedeli od koordinatorke projekta Andre-
je Megušar, je glavni namen celoletnega pro-
jekta predstaviti potres v zgodovinskem okvi-
ru, torej, kakšno je bilo stanje mesta pred potre-
som, kakšne so bile posledice potresa in kako
je nastajala podoba obnovljenega mesta, ob
tem pa naj bi predstavili tudi seizmološke zna-
čilnosti območja. Snovalci projekta, v pro-
gramskem odboru so se poleg Megušarjeve
zbrali še podžupan Tine Radinja, Jana Mlakar
(Loški Muzej), Rok Šimenc (Razvojna agenci-
ja Sora), mag. Aleksander Igličar (Muzejsko
društvo Škofja Loka), Marko Pleško (Turistič-
no društvo Škofja Loka), Mateja Hafner Do-
lenc (Združenje zgodovinskih mest Slovenije),
Janez Jocif (Javni sklad RS za kulturne dejav-
nosti - območna izpostava Škofja Loka), Agata
Pavlovec (Združenje umetnikov Škofja Loka)
in Judita Šega (Zgodovinski arhiv Ljubljana,
Enota v Škofji Loki), v projektu vidijo novo
priložnost za nadaljnji razvoj in vzpon Škofje
Loke iz različnih vidikov, tako kulturne dediš-
čine, književnosti, likovnega, muzikološkega
kot mitološkega vidika. Porajajo se namreč
vprašanja, ali je bil potres dejansko tako katas-
trofalen, kakšne so bile dejanske posledice in
kakšen je bil posreden vpliv na zgodovino. 

Tako bodo že marca pripravili Strokovno
predavanje in odprli razstavo znamk na temo
potresa, v tem okviru bo tudi državno tekmo-
vanje učencev iz znanja zgodovine v šolskem

letu 2010/2011. Od maja do junija bo ob četr-
tkih sledil cikel predavanj na temo Leto Ribe
Faronike, ob zaključku predavanj pa bo še
okrogla miza. V načrtu je tudi gostujoča iz
Idrije z naslovom Anno Domini 1511 - Idrija,
Rudnik živega srebra Idrija, d. o. o. - v likvi-
daciji, ”skupaj z ARSO” in Mestnim Muze-
jem Idrija ter Občino Idrija pa bo organiziral
tudi strokovni posvet o potresu. Na temo
Ribe Faronike bo letos ubrana tudi slikarska
kolonija Iveta Šubica, ter skupinske razstave
del s kolonije. V pripravi je tudi tako imeno-
vana Pot treh gradov, saj bodo postavili
usmerjevalne table za tako imenovano Fliso-
vo pot, na Krancelj, Stari grad, Škofjeloški
grad. Projektu ”na voljo” bo tudi letošnji Hi-
storial - Festival zgodovine, ki bo tako kot
lani potekal v drugem delu junija, jeseni bo-
sta v okviru Dni evropske kulturne dediščine
sledili dve predavanji na temo potresnega ob-
dobja in predstavitev knjige Škofjeloška kul-
turna dediščina avtorja dr. Franceta Štukla, tu
pa so še Dnevi turizma na Loškem in izdaja
žepnega vodnika Jernej iz Loke ter vzposta-
vitev tematske učne poti Jernej z Loke.

Med 17. in 20. marcem bo v Škofji Loki po-
tekal tudi Mednarodni znanstveni simpozij
Bogata dediščina za prihodnost, v okviru 
katerega bodo sodelovala tudi partnerska 
mesta, člani združenja Europassion ter člani
mnogih drugih strokovnih združenj, poveza-
nih z zgodovino. Igor Kavčič

Škofja Loka, 500 let po potresu / Foto: Gorazd Kavčič
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”Ko iz službe se vozim, popevke si žviž-
gam ...,” pojejo sami fantje iz skupine Same
babe, verz pa je v slikovnem delu predstav-
ljen z enim od članov banda, sedečim za vo-
lanom, ki tebi, ki ga opazuješ, kaže ”fakiča”.
Prav Same babe so namreč ”v fundamentu”
razlog za tokratno, nekoliko drugačno raz-
stavo. Skupna je za svojo novo skladbo Tere-
zijanska pri fotografu Janezu Pelku naroči-
la izdelavo videospota v slogu foto stripa, v
projektu pa sta se mu pozneje pridružila še
fotografinja Anita Pavlič in multimedijski
ustvarjalec, tokrat avtor video filma Tomaž
Tomažin. In prav rezultat ”vizualcev” je to-
krat na ogled v Galeriji Ivana Groharja. ”To-
kratna razstava je odklon od ustaljenega, ti-
stega, česar smo vajeni v tej galeriji. Je aktu-
alna, ažurna, naš razstavni umetniški spekter
pa je s tem še bogatejši,” je v sredo na odprt-
ju razstave fotografij na temo Terezijanska
povedal kustos Loškega muzeja Boštjan So-
klič in dodal, da gre v umetniškem pristopu
za fuzijo poezije in glasbe s fotografijo in vi-
deom. Precej nenavadna glasba je bila temelj
vizualnim ustvarjalcem. Besedilo govori o
dogodkih, ki se zgodijo povprečnemu slo-
venskemu državljanu v enem dnevu. ”Pred-
stavljajo se nam skriti nadrealist Janez Pel-
ko, ki se je v fotografiji osredotočil na mi-
zansceno, na nežive detajle življenja, prijet-
no me je presenetila Anita Pavlič, ki se je pri
portretiranju ukvarjala s psihološkimi profili

članov skupine, Tomaž Tomažin pa je iz
zbranega materiala naredil fantastičen gled-
ljiv film.

Video, ki je sicer v črno-beli tehniki, je se-
stavljen iz dvaindevetdesetih fotografij in tri-
desetih video izsekov. Vsaka izmed fotogra-
fij, ki so tokrat na ogled, ilustrira en verz ...
vmesne pasaže pa bogati še kup tihožitij. Se-
veda v spotu ugledamo tudi portrete članov
banda. ”Vizualci smo delovali kot dobro
usklajena teroristična banda, saj so se naše
ideje prepletale, nadgrajevale in dopolnjeva-
le, urniki pa so se nam križali, razbijali in mi-

nirali, zategadelj smo naše delo ”štukali” re-
kordno dolgo. Portrete je večinoma fotografi-
rala Anita, saj se ženske pač najbolje ujame-
jo z babami, sploh s tistimi moškega spola.
Tomaž je posnel migetajoče, begajoče in ka-
otične podobe, urbana zdolgočasena vsakda-
nja tihožitja pa sem naredil sam,” je povedal
Pelko in dodal, da so se pri fotografiranju
eksplicitno izogibali prikazovanju spolnih
organov, izpostavili so le nekaj estetskih de-
tajlov. Odprtje razstave so obogatili tudi fant-
je iz Samih bab z nekaj konkretnimi z njiho-
vega repertoarja. Igor Kavčič

Jasna v Šmarjeti na Dolenjskem? Ja in ne. Namreč ime likovnega
srečanja je spomin na prvo druženje likovnih ustvarjalcev, ki je leta
2006 potekalo v Kranjski Gori ob jezercu, ki se imenuje Jasna. Ime
je ostalo, likovniki in fotografi, pri čemer je treba dodati, da je sku-
pina vsako leto večja, pa svoje ustvarjalne izzive vsako leto iščejo v
novem okolju. Letošnje peto Likovno srečanje Jasna je junija pote-
kalo v Šmarjeti pri Šmarjeških Toplicah. Med tridnevnim ustvarja-
njem so nastale risbe, osnutki za likovna dela, ki so posameznim

avtorjem pomagali pri ustvarjanju njihovih likovnih del, ki so v so-
delovanju s Srednjo šolo za strojništvo in na povabilo ravnateljice
Mojce Šmelcer predstavljene v Šolskem centru Škofja Loka. Kot je
povedal ustanovitelj ”Jasne” in skupaj z Ivanom Žibertom tudi
glavni organizator vseh akcij tega, lahko bi rekli neformalnega 
društva, tudi sam likovni ustvarjalec Boleslav Čeru, so nekatera
dela seveda nastala tudi na koloniji sami, odvisno od načina dela
posameznega avtorja. ”Osnovni namen likovnih srečanj ostaja 
ljubezen do slikarstva, druženje in izmenjava izkušenj. Pri tem pa si
želimo, da ne bi bili vezani le na en prostor, zato za srečanja, ki so
običajno tik pred poletjem, izbiramo različne kraje po Sloveniji.”
Ob odprtju razstave sedi decembra so na pobudo kulturno umetni-
ške skupine Ar set Anima podelili tudi priznanja. 

Tokrat so se udeleženci srečanja odločili, da svoja likovna dela in
fotografije v različnih tehnikah od akvarela, olj, akrila, do kolažev in
mešanih tehnik, predstavijo dijakom strojnikom. Dela so na ogled
postavili: Franc Bešter, Igor Dolenc, Marta Gašperlin, Damir Glo-
bočnik, Boštjan Gunčar, Anton Kavčič, Živko Kladnik, Karol Ku-
har, Mia Mihelič, Nejc Slapar, Vida Soklič, Negos Stepanjan, Alojz
Štirn, Slavica Štirn, Ivan Žibert in Boleslav Čeru. Razstava bo na
ogled še do konca meseca januarja. Igor Kavčič

Terezijanska na prvi pogled
V Galeriji Ivana Groharja je na ogled nenavadna razstava fotografij na temo ”Terezijanska”. Prijatelji Tereze

so skupina Same babe, fotografa Janez Pelko in Anita Pavlič ter video umetnik Tomaž Tomažin. 

Na Terezijanski: (z leve) Tomaž Tomažin, kustos Boštjan Soklič, Anita Pavlič, Janez Pelko, podžupan 
Tine Radinja in direktorica Loškega muzeja Jana Mlakar / Foto: Igor Kavčič

Slikarji med srednješolci

Skupinska fotografija s slikarji in nastopajočimi z razstave v Šolskem centru 
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Za najlepša prebujanja
V spalnici preživimo zelo veliko časa, nekateri trdijo, da celo polovico dneva, polovico življenja. 

Večji del seveda prespimo. Ali je to zadosten razlog, da je oprema spalnice dobra ali obratno, 
da ji ne posvečamo pozornosti?

Ali zaradi tega, ker v spalnici večinoma le
spimo, pomeni, da je ta prostor manj pomem-
ben kot kuhinja, jedilnica ali dnevna soba. V
njo ne bomo povabili gostov na večerjo, kljub

temu pa zagotovo drži, da se vsakdo rad spo-
čije v prijetnih prostorih, čeprav so povsem
zasebni. Žal spalnice v novejših stanovanjih
(morda tudi hišah?) izgubljajo svoj pomen,

saj jim projektanti namenjajo zgolj sobo za
posteljo in morda še predalnik, garderobni
del pa se mora umakniti na hodnik, v drugo
sobo ali v posebno garderobno omaro.

Pa vendar, oblika in globina garderobnih
omar je zelo pomembna in kljub temu, da je
kosov pohištva v spalnici morda manj (garde-
robna omara pa je v drugem prostoru), mora

Salon keramike OPERA se nahaja 
v centru sodobnega bivanja Cubis, 
v poslovni coni Šenčur. 

Opera izhaja iz latinske besede
opus, ki pomeni delo in se 
nanaša predvsem na umetniške
izdelke. Material za mojstrovine
najdete ravno v Salonu 
keramike Opera.

Odličen stil, vrhunska kakovost

V takšnem stilu kot najraje začnete

in zaključite svoj dan v kopalnici,

lahko svojo kopalnico tudi 

opremite. Pa naj bo to razigrano,

razkošno, zapeljivo, igrivo, 

zaspano, živahno, moderno, 

klasično ali domišljijsko. Skratka

kopalnico lahko ustvarite po 

svojem okusu z vrhunskimi 

kakovostnimi materiali keramike

in gotovimi parketi, ki jih prav tako

ponujajo v Salonu Opera. Pri njih

najdete keramiko proizvajalcev, 

ki s svojo kakovostjo kotirajo zelo 

visoko, tako po obliki kot 

kakovosti materialov. Pa ne samo

to, izberete si lahko tudi notranjo

opremo za kopalnice z vsemi 

dodatki, katerih odlike so eleganca

in zmogljivost. Če ne verjamete,

da lahko s keramiko pričarate 

naravne barve in oblike, sodobni

dizajn z najrazličnejšimi teksturami

in vzorci, klasiko, razkošje in kar

vam srce poželi, potem morate

obiskati Salon Opera in se 

prepričati na lastne oči.

Delovni čas:
pon. - pet.: od 10. - 19. ure, sob.: od 9. - 13. ure

Tel.: 05/922-7005, fax: 05/922-7006
i: www.salonopera.si

NOVO v Šenčurju. 
Salon keramike Opera.
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biti izbor pohištva skladen. Ujemati se mora
tudi z obliko prostora, sicer se v njej ne bomo
počutili dobro. Spalnica je, tako že ime pove,
namenjena spanju, počitku, pa vendar lahko
v njej tudi beremo, zajtrkujemo, delamo ..
Dejavnosti oziroma namen spalnice je moč-
no odvisen tudi od tega, koliko prostora je na
voljo v preostalem delu stanovanja. 

Kot nenehno ponavljamo, pa je spanje glav-
no in zato glavni kos pohištva postelja. Oko-
li nje mora biti dovolj prostora za gibanje,
strokovnjaki svetujejo, da mora biti vsaj 45
centimetrov prostora okoli postelje, le
vzglavnik je lahko prislonjen ob zid. Stranica
ob vzglavju je ponavadi višja kot druge, na-
rejena je iz lesa ali kovinska. In vzmetnica?

Na tržišču jih je toliko, da bi težko izbrali
pravo za vsakega bralca. In še na daljavo! Za-
gotovo velja pravilo, da jo mora vsak izbrati
zase, veliko velja tudi nasvet prijatelja, znan-
ca, sorodnika, ki neko vzmetnico že uporab-
lja in je z njo zadovoljen. Pa vendar, nekate-
rim prija mehkoba, drugim trdota vzmetnice.
Seveda si lahko omislimo tudi vodno posteljo
... Ne pozabimo, da v sklop postelje spada
tudi posteljnina. Naj bo skladna s pohištvom
in barvami spalnice, rdeča za poživitev, pa-
stelnih barv za umiritev. Vse je odvisno od ti-
stega, ki bo v njej počival.

Drugi pomemben kos pohištva v spalnici je
prostor za shranjevanje. Če moški s tem na-
čeloma nimajo težav, bo za večino dam še
tako veliko število omar premajhno. In tu se
zalomi že prej omenjen nov tip gradenj z ma-
limi sobami za spanje, tako pri otroških so-
bah kot spalnicah. Kam pospraviti vsa obla-
čila? Prostora mora biti dovolj. Najboljša re-
šitev je morda garderobna soba, vendar za
njo namenite prostor brez oken. Kakorkoli,
za najboljši izkoristek prostora bomo poskr-
beli z vgradnimi omarami, ki se lahko raz-
prostirajo po celotni dolžini stene, od tal do
stropa, povsem samostojno lahko izbiramo
tudi globino. Omara z obešalniki mora imeti
vsaj 60 centimetrov globine.

In še to: spalnica za mlade je drugače oprem-
ljena in celo postavljena v objektu kot za sta-
rejše. Slednji imajo povsem drugačne potre-
be. Soba za starejše naj bo v pritličju, kjer
dostop ne bo zahteven, saj je za marsikatere-
ga starostnika sprehod po stopnicah velika
muka. Ob spalnici naj bo čim več prostorov,
ki bi jih lahko tudi samostojno uporabljali za
stanovanje - ob spalnici kopalnica s straniš-
čem, v bližini tudi kuhinja in dnevni prostor.
Tako kot vsi drugi torej starostniki potrebuje-
jo prostor za počitek, kuhanje, kopanje in
obedovanje, le bolj strnjeni morajo biti pros-
tori. Spalnica naj bo urejena pregledno, brez
nepotrebnih ovir, postelja in morebitni poči-
valnik morala biti takšna, da omogočata eno-
stavno vstajanje in usedanje, torej ne preniz-
ko in ne previsoko. Tako spalnica kot drugi
prostori naj bodo osvetljeni z močno svetlobo. 

Boštjan Bogataj



LOKATEKS - TEKSTILNA 
TRGOVINA S TRADICIJO

Trgovina Lokateks, d. o. o. 
Kidričeva 75

Trata
4220 Škofja Loka

Tel.: 04/ 51-11-267
Odpiralni čas: od ponedeljka do petka
7.30 - 19. ure, sobota 7.30 - 13. ure. 

Gorenjska predilnica iz Škofje Loke obstaja že dobrih 75 let.
Lokateks, ki je na istem naslovu - na Kidričevi 75, je njeno
hčerinsko podjetje. Istoimensko tovarniško trgovino s tekstil-
nim blagom pa kupci že od nekdaj najbolj poznajo po prejah
za ročno in strojno pletenje ter jersey pletivu. 

Zadnja leta so v Lokateksu svojo proizvodnjo in s tem ponudbo razširili še z
jogi rjuhami iz stoodstotnega bombaža, bombažnimi pižamami in drugimi
konfekcijskimi izdelki. Gre za njihove izdelke, narejene iz pletiv lastne 
proizvodnje, čeprav v trgovini najdete tudi tekstilne izdelke drugih slovenskih
oziroma domačih proizvajalcev.
Blago v trgovini lahko kupite na metre, oblačila so pri njih že stalna ponudba
prodajalne, svojim kupcem pa nudijo brezplačna krajšanja in manjša popravila
oblačil, kupljenih v njihovi trgovini.
Razpon konfekcijskih številk oblačil pri njih je velik, tako da tudi tisti z 
močnejšimi postavami lahko najdejo kaj zase. 
Trgovina Lokateks je v industrijski coni Trata v Škofji Loki, za lažjo predstavo:
ob železniški progi na Trati.
Kupci, ki zaidejo v trgovino Lokateks, so različnih starosti in profilov. 
V Lokateksu opažajo, da je vedno več takih, ki želijo kvalitetna oblačila, 
narejena v Sloveniji in primerna za različne starosti.

V trgovini Lokateks kupci lahko izbirajo med:
■ izredno ponudbo jersey pletiv iz drugih metrskih tkanin, 
■ prejami za ročno in strojno pletenje,
■ številnimi dodatki za šivanje in pletenje,
■ oblačili za otroke, moške in ženske - vse od spodnjega 

perila pa do zimskih jaken;
■ imajo tudi baby program,
■ posteljnino, odejami, brisačami, nogavicami.

V trgovini Lokateks vam ob gotovinskem nakupu nudijo štiriodstoten popust,
vedno pa lahko naletite tudi na kakšno ugodno akcijsko ponudbo, ki jih v tr-
govini pripravljajo vsak mesec. 
Ta trenutek je zanimiv mesec februar. Poimenovali so ga mesec gospodinj-
skih nakupov. 
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KRANJ Žabnica, Dorfarje 17, tel.: (04) 502 19 00, e-pošta: info@prevc.si
LJUBLJANA BTC HALA 10, tel.: (01) 541 18 20, e-pošta: prevc@btc-city.si

Akcije veljajo do 31. 1. 11 ob nakupu otroške sobe nad 1.000 EUR za gotovino 

novoUgodno 
● 50% popust za 
vzmetnico Ortopedico 

● celodnevna smučarska
vozovnica za smučišče 
Stari vrh gratis

Praktično
● možnost izmere 
na domu

● izdelava tudi 
po meri

Najboljše otroške
sobe ta hip

Tempo

Globus

Mali princ

Planet

V podjetju M SORA, d. d., Trg svobode 2, Žiri dajemo velik poudarek
trženju ogrevalne tehnike, predvsem novih, okolju prijaznih načinov 
ogrevanja. Za okrepitev našega prodajnega tima v gradbeni trgovini 

iščemo

prodajalca za področje ogrevalne tehnike (m/ž)

K sodelovanju vabimo dinamične, zainteresirane kandidate, 
od katerih pričakujemo: 
● najmanj srednjo poklicno izobrazbo strojne, trgovske ali druge 

ustrezne smeri 
● poznavanje programskih orodij MS Office, interneta, e-pošte
● vozniški izpit kategorije B 
● osnovno znanje nemškega oziroma angleškega jezika
● pripravljenost na stalno strokovno izpopolnjevanje
● veselje do dela s strankami, komunikativnost, samostojnost 

in odgovornost

Prednost je dobro poznavanje in izkušnje s področja ogrevalne tehnike.
Delo je dvoizmensko, tudi ob sobotah. 
Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas, z možnostjo zaposlitve 
za nedoločen čas. 

Kandidati naj pošljejo ponudbe po elektronski pošti najkasneje do petka,
4. februarja 2011, na naslov: vida@m-sora.si. www.m-sora.si
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Vrt

Biotehniški center v Strahinju obiskuje več
kot šeststo dijakov, med njimi tudi Klemen
Stanonik in Katja Hladnik, ki ne skrivata nav-
dušenja nad izbranima programoma. Kle-
men je dijak tretjega letnika programa hor-
tikulturni tehnik in pridobljeno znanje že s
pridom uporablja na domači vrtnariji v Za-
kobiljku nad Poljanami, Katja, ki prihaja iz
Kladij nad Gorenjo vasjo, pa obiskuje drugi
letnik programa naravovarstveni tehnik. 

Slednja pove, da je biotehniško šolo pred
leti z veseljem obiskoval že njen starejši brat,
ki bo verjetno nadaljeval z dopolnilno dejav-
nostjo na njihovi kmetiji - peko kruha in pe-
civa. ”Jaz sem izbrala precej nov program
naravovarstveni tehnik, saj me zelo zanima
narava. Na terenu proučujemo eko sisteme
in njihove značilnosti. Učimo se izvajanja
analiz v laboratoriju. Lani smo se učili, kako
se narava sama obnavlja, kako ji lahko mi
pomagamo na naraven način ... Program je

zelo zanimiv, po koncu šolanja pa imaš raz-
novrstne možnosti za zaposlitev,” je pojasni-
la Katja.

Klemena sta za vrtnarstvo navdušila starša,
ki se v podjetju ukvarjata z vrtnarsko proiz-
vodnjo, cvetličarskimi storitvami in ureja-
njem okolja. ”Ta poklic me veseli, ker je zelo
raznolik, rad imam delo na terenu. Odločitve
za biotehniško šolo in program hortikulturni
tehnik nisem nikoli obžaloval. Razlika med
programoma vrtnar in hortikulturni tehnik
je v tem, da imamo tehniki več ur teorije in
manj praktičnih ur. Prakso imamo v petkih
na šolskem posestvu. Delo poteka v rastli-
njaku, na vrtu in aranžerski delavnici,” je po-
vedal Klemen. Program hortikulturni tehnik
je s tem šolskim letom začel obiskovati tudi
njegov mlajši brat.

Na šoli vladajo dobri odnosi med dijaki,
profesorji pa se resnično znajo približati di-
jakom, sta še poudarila naša sogovornika. Iz-

postavila sta tudi odlično prometno poveza-
vo, saj avtobus iz Žirov vozi direktno v Stra-
hinj in nazaj, podobno pa velja tudi za Sel-
ško dolino.

Biotehniški center Naklo
Strahinj 99, 4202 Naklo
T: 04/277 21 11, F: 04/277 21 18
E: info@bc-naklo.si, www.bc-naklo.si

Odločitev za biotehniško 
šolo je bila prava
To ugotavljata dijaka iz Poljanske doline Klemen Stanonik, ki se 
izobražuje za hortikulturnega tehnika, in Katja Hladnik, ki obiskuje 
program naravovarstveni tehnik.

Dijaka Klemen Stanonik in Katja Hladnik
ob ribniku pred šolo
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Dobršen del zime je že za nami in marsik-
do je že v pričakovanju pomladnega cvetja.
Na sončnih delih vrta že bodejo iz zemlje
prvi zvončki, tudi že kaka trobentica zacveti
ob sončnem dnevu, gozd pa je že poln telo-
hov. Če smo do sedaj le razmišljali o pom-
ladnih načrtih, v prihajajočem februarju že
lahko začnemo s prvimi deli. Kadar je toplej-
še vreme, že lahko pripravimo toplo gredo.
Pokrijemo jo in pustimo, da jo sonce ogreva
nekaj dni. Potem že lahko posejemo prvo so-
lato. Če radi vzgajate svoje paradižnike, jih
posadite v lončke ali zabojčke in postavite na
okensko polico. V sadovnjaku tla ob deblu še
lahko prekrijemo s kompostom, če vas je je-
seni prehitel sneg. Lahko tudi že obrezujemo
drevje. Posebno pomembno je, da obrežemo
vse poškodovane in bolne veje. Star les
obrežemo tudi pri ribezu in kosmuljah.
Pomembno je, da grme obrežemo pri tleh in
s tem naredimo bolj zračne grme, ki spet bol-
je rodijo. Če tla niso zmrznjena, lahko tudi
posadimo drevnino.

V okrasnem delu vrta porežemo ostanke
trajnic, odstranimo listje in morda dodamo
nekaj komposta okrog korenin. S prvim
večjim dežjem bodo trajnice lepo odgnale.

Dokler ni cvetja čebulnic v vrtu in cvetočih
grmov, naj vam pomlad v domu pričarajo
cvetoče lončnice. Orhideje cvetijo kar nekaj

tednov in nam polepšajo dneve, preden bomo
domove okrasili s spomladanskimi šopki.

Igor Pavlič

Cvetje prehiteva zimo



Bralca Tadej in Tina urejata stanovanje
v nadstropju družinske hiše, ki sta jo pred
kratkim renovirala in prizidala. Ker so
hoteli imeti moderno obliko hiše, je temu
primerna tudi oblika sob, najbolj izstopa
spalnica, za katero želita dodatni nasvet.
Spalnica naj bo svetla, udobna in razkoš-
na, v njej pa poleg postelje potrebujeta še
nočne omarice, predalnik, televizor, ogle-
dalo in udoben naslanjač za branje.

Pri prenovi je prav, da uporabnika že defi-
nirata postavitev pohištva. Večji prostori
omogočajo različne kombinacije postavitve
pohištva, v manjših in v prostorih neobičaj-

nih oblik pa uporabite po-
hištvo po meri. Oblika

vajine spalnice je
zanimiva in omo-

goča različne kom-
binacije, predla-
gam pa vama tret-
jo rešitev. 
Spalnica je opre-

mljena tako, da naj-
bolje služi svojemu

namenu. V osred-
njem delu sobe je veli-

ka postelja, da lahko ob-

časno pri vama prespi kateri od otrok.
Vzglavje postelje je naslonjeno na daljšo
stranico sobe, na vsaki strani pa je dolg pre-
dalnik, narejen po meri. Hkrati služi kot noč-
na omarica, na njej pa je veliko prostora za
bralne lučke, knjige, spominke, budilko in
ostalo, kar potrebujete ob postelji. Nasproti
postelje je postavljen predalnik, ki je prav
tako narejen po meri. Na njem je prostor za
veliko televizijo. Ob postelji stoji še velik
udoben naslanjač za branje knjig, počitek, ali
pa ga uporabljate za kratkotrajno odlaganje
oblačil.

Postelja je masivna, lesena, v temno rjavem
odtenku, police in predalnik sta bele barve.
Stene naj bodo v svetlo rjavih barvah, temu
pa sledi še tapison na tleh, ki naj bo prav tako
v rjavi barvi. Pohištvo je izbrano v slovenskih
in tujih trgovinah ali pa ga boste naročili pri
lokalnem mizarju. Cena pohištva za posteljo,
naslanjač, ogledalo in nočne luči je dva tisoč
evrov. 

Jernej Červek, u.d.i.a.
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Arhitekt

Drage bralke in spoštovani bralci, če iš-
čete rešitev za preureditev vašega stano-
vanja in ste v zadregi, nam dobro opiši-
te in skicirajte vaš problem. Ne pozabi-
te na mere in druge pomembne poda-
tke, dopišite tudi vaše želje. V čim večji
meri jih bomo skušali upoštevati. Pisma
pričakujemo na naslov: Gorenjski glas,
”za Ločanko”, ARHITEKT, Bleiweiso-
va cesta 4, 4000 Kranj. NASVET JE
BREZPLAČEN!

Spalnica v prizidku
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O možnosti šolanja na Gimnaziji Škofja Loka bo na informativnih dneh 11. in 12.
februarja več povedal ravnatelj Jože Bogataj s profesoricami in profesorji, tokrat
predstavljamo zgolj gimnazijske programe (klasična in splošna gimnazija, znotraj
le-te še posebej evropski oddelek), ki jih izvajajo v dopoldanskem času, maturanti
pa izbirajo med kar trinajstimi izbirnimi predmeti za maturo. Škofjeloški gimnazijci
so sicer zelo uspešni na maturi, lansko so opravili kar 98,6-odstotno.
Škofjeloška gimnazija edina na Gorenjskem izvaja program klasične gimnazije. V ta
program se bodo vpisali dijaki, ki želijo pridobiti nadstandardne ravni znanja in so
zato tudi bolj motivirani za študij, kvalitetno projektno in skupinsko delo. Poleg
učenja latinskega jezika bodo lahko izbirali še med učenjem španščine in
nemščine, program tudi sicer poudarja humanistične vsebine. Po izkušnjah
dosedanjih generacij je to prava izbira za spoznavanje temeljev evropske civi-
lizacije, znanje latinskega jezika pa koristi pri študiju medicine, prava, farmacije,
arheologije, veterine, umetnosti, ... Dijaki se ne učijo zgolj v razredu, ampak obišče-
jo tudi Rim, Pompeje, Oglej, spoznajo klasično Grčijo. 
V program splošne gimnazije pa bodo letos vpisali pet oddelkov. V evropskem 
oddelku ohranjajo dobro tradicijo v tistem delu, ki se je izkazal za najboljšega: z nar-
odno in mednarodno izmenjavo, izbirnima predmetoma Slovenija v svetu in
Evropske študije, s študijem poudarjenih tujih jezikov (francoski in ruski jezik s tuji-
ma učiteljema) ter projektnim delom in medpredmetnim povezovanjem. V splošnem
gimnazijskem programu dijaki lahko več poudarka namenijo naravoslovju (matemati-
ka, fizika in kemija) ali družboslovju (geografija, slovenščina in drugi tuji jezik). 

Škofjeloški gimnazijci vsako leto znova dokazujejo svoje znanje na narodnih in med-
narodnih tekmovanjih. Samo v lanskem šolskem letu je iz te gimnazije prišlo več
kot dvajset državnih prvakov iz desetih kategorij znanj, šest dijakov je sodelova-
lo na olimpijadah znanja iz biologije, lingvistike in računalništva, enajsterica 
maturantov je svoje znanje dokazala s priznanjem zlatega maturanta. Takšni rezul-
tati kažejo, da imajo dijaki Gimnazije Škofja Loka zagotovljene dobre pogoje za
delo in učenje ter strokoven profesorski kader, ki skrbi za kvaliteten, moderen in
zanimiv pouk.
V šoli se poleg pouka odvija tudi bogat program dejavnosti, od pevskega zbora,
gledališke skupine, programa MEPI, strokovnih ekskurzij (London, Pariz, Dunaj),
mednarodnih izmenjav z Danci, Italijani, Nemci, Čehi, Avstrijci, prostovoljnim de-
lom, naravoslovnimi projektnimi dnevi, do športnih dni, ... Skupno več kot 40
izbirnih programov dijakom daje možnost, da se ob rednem študiju izobrazijo tudi
na drugih področjih in pridobijo veščine, ki jim dajejo več možnosti za uspešen 
zaključek srednješolskega izobraževanja.
Vse učenke in učence, ki jih zanimajo tudi druge podrobnosti šolanja in bi hkrati
radi doživeli delček dnevnega utripa šole, pa Gimnazija Škofja Loka vabi na 
informativne dneve. Ti bodo v petek, 11. februarja, ob 9. in 15. uri, ter v soboto, 
12. februarja, ob 9. uri v prostorih Gimnazije Škofja Loka. 

Gimnazija Škofja Loka je šola s 60-letno tradicijo. Je šola, kjer cenijo vrednote,
kot sta znanje in odgovornost. 

Pripravljeni na novo generacijo
Gimnazija Škofja Loka k vpisu vabi motivirane učence, ki so pripravljeni delati za odlično izhodišče za nadaljnji študij.

Gimnazija Škofja Loka, Podlubnik 1b, 4220 Škofja Loka
telefon: (04) 5183 330, fax: (04) 5183 340
elektronski naslov: info@gimnazija-skofjaloka.si, http://www.gimnazija-skofjaloka.si

Na pobudo Skupnosti občin Slovenije je
minister za šolstvo in šport Igor Lukšič usta-
novil delovno skupino, ki bo ocenila učinek
enotnega termina zimskih počitnic na turi-
zem. Skupino sestavljajo predstavniki različ-
nih sekcij turizma, žičničarjev, Skupnosti ob-
čin Slovenije, direktorata za turizem, Sloven-
ske turistične zveze ter predstavniki ministr-
stva. Člani delovne skupine so se dogovorili,
da imajo turistični delavci do 15. februarja
čas, da zberejo podatke o prihodkih v turiz-
mu ter številu nočitev v času zimskih počit-
nic; termini so se v zadnjih dvajsetih letih ne-
kajkrat spremenili, v delovni skupini pa bi
radi ugotovili, kako so takratne spremembe
vplivale na dogajanja v turizmu.

Nasprotniki enotnega termina zimskih po-
čitnic so opozorili, da bo namesto dvoteden-
skega obiska turističnih krajev ves obisk
zgoščen v enem tednu. Opozorili so tudi na
bistvo počitnic, to je sproščujoč in miren po-
čitek, k čemur pa gneča na smučiščih ne pri-
pomore. Turistični delavci so še poudarili, da
v drugih državah vlade pomagajo gospodar-
stvu in s tem turizmu na način, da so razpo-
redile termine počitnic tudi čez cel mesec, v

Sloveniji pa zadeve tečejo ravno v obratno
smer. 

Kako o skupnih zimskih počitnicah razmiš-
ljajo v šolah? ”Za tiste učitelje na primer, ki
službujejo v ljubljanski regiji, pa imajo otro-
ke v šoli na Gorenjskem, ali obratno, je to v
redu, ker bo družina lahko skupaj preživela
počitnice. Za tiste, ki bodo odšli na smuča-

nje, pa odločitev ni v redu, ker bo na smučiš-
čih večja gneča,” je povedala ravnateljica
Osnovne šole Škofja Loka - Mesto Doris
Koželj, mnenju se pridružuje tudi ravnatelj
Osnovne šole Ivana Groharja Škofja Loka
Zlatko Košič.

Suzana P. Kovačič, 
foto: Tina Dokl

Enotne zimske počitnice
Zimske počitnice bodo letos enotne za vse šole po Sloveniji in bodo potekale med 21. in 26. februarjem.



JEZIKOVNI TEČAJI

RAČUNALNIŠKI TEČAJI

Angleščina   Nemščina   Italijanščina
Španščina   Francoščina   Ruščina
Japonščina   Poljščina   Arabščina

Slovenščina   Latinščina   Kitajščina

TEČAJI ZA PROSTI ČAS
Mozaik   Klekljanje   Nakit    Keramika   
Slikanje  Risanje  Poslikava stekla, svile,...

Windows   Word   Excel   Power Point

MEKON LOKA D.O.O.
Podlubnik 253, 4220 Škofja Loka

tel.: 04 51 50 590
info@mekon-loka.si
www.mekon-loka.si

ZA:
učence
dijake

študente
odrasle

upokojence

KDAJ?
Pričetki od   

7. februarja 
dalje.

Na voljo je 
več kot 150 

različnih 
terminov.

PONUDBA
Na voljo so začetni 

in nadaljevalni 
tečaji ( od 1. do 7. 

stopnje ), utrjevanje 
šolske snovi, 

priprava na maturo, 
individualni pouk, 

tečaji za zaključene 
skupine.

V šolo
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Šolski center Škofja Loka izo-
bražuje strojniške, lesarske in
okoljevarstvene programe ta-
ko na srednješolski kot višje-
šolski ravni. Tradicija strokov-
nega izobraževanja v Škofji
Loki je sicer stara že več kot 120
let, danes pa združuje Srednjo
šolo za strojništvo (v sklopu te
deluje tudi Dijaški dom), Sred-
njo šolo za lesarstvo, Višjo stro-
kovno šolo ter Medpodjetniški
izobraževalni center (MIC).

MIC je največja investicija Šol-
skega centra Škofja Loka, kjer se
zatika s pridobivanjem gradbene-
ga dovoljenja zaradi zagotovitve
protipoplavne zaščite, denar za
investicijo pa je tudi s pomočjo
evropskih skladov že zagotovljen.
Ko bo čez nekaj let MIC zgrajen,
bo tako fizično kot vsebinsko
močno spremenil vsebino šolske-
ga centra. V njem bodo dijaki in
študenti lahko nova znanja prido-
bivali prek najsodobnejših (učnih)
tehnologij, ki jo že sedaj v šoli ku-
pujejo po taktih gospodarstva.

Najnovejša tehnologija, ki so jo
predstavili prejšnji teden, sta 
avtomatiziran montažni sistem -
celica, ki sestavlja in razstavlja 
ležajni sklop z ohišjem, osovino,
pokrovom in ležajem. V proces se-
stavljanja in razstavljanja kompo-
nent so vključene štiri procesne
enote, ki delujejo kombinirano na
osnovni plošči. Še bolj zanimiv pa
je tudi nov klasični šestosni antro-

pomorfni (posnema gibanje člo-
veške roke) robot, ki je že v dneh
pred uradno predstavitvijo vzbu-
dil zanimanje med dijaki. Je manj-
ši, vendar s popolnoma enakimi
funkcijami, kot jih imajo tudi bliž-
nja podjetja. Seveda ima učni pri-
pomoček manjšo nosilnost in do-
seg, vendar je programiranje kr-
milnika enako, kot ga opravljajo
tudi v bližnjih tovarnah. Obe no-
vosti bosta čez čas sestavni del
MIC in se pridružujeta tudi števil-
nim CNC strojem, tako za izobra-
ževanje na strojniškem kot lesar-
skem področju. 

Šolanje v Šolskem centru Škofja
Loka je dobra naložba, saj se z
okrevanjem gospodarstva po veli-
ki krizi že kaže veliko povpraševa-
nje po poklicih, za katere izobra-
žujejo. Programov pa je veliko:
pomočnik v tehnoloških procesih,
oblikovalec kovin - orodjar, inšta-
later strojnih instalacij, izdelovalec
kovinskih konstrukcij, avtoservi-
ser, avtokaroserist, strojni tehnik
in avtoservisni tehnik. Dijaki se
lahko v izbirnem delu odločijo
med mehatroniko (združuje zna-
nja iz elektra, strojništva in infor-
matike), programiranjem računal-
niško podprtih strojev in roboti-
zacijo. Srednja šola za lesarstvo
ponuja naslednje programe izob-
raževanja: obdelovalec lesa, mi-
zar, tapetnik in lesarski tehnik ter
tudi popularni program okolje-
varstveni tehnik. V letošnjem šol-

skem letu je v programe strojniš-
tva vpisanih 505 dijakov, v pro-
grame lesarstva pa 248 dijakov. 

Pri obeh glavnih programih,
strojništva in lesarstva pa izobra-
žuje tudi na višješolskem nivoju.
Ta omogoča poglobitev znanja,

tako mladim, ki so komaj zaključi-
li srednješolsko šolanje, kot tudi
izkušenim delavcem, ki bi radi
svoja praktična znanja oplemeni-
tili z novimi teoretičnimi znanji.
Letos se v obeh programih šola
skoraj 300 študentov.

Odlična tehnična oprema 
za kvalitetno šolanje

V Šolskem centru Škofja Loka iz leta v leto kupujejo najsodobnejše naprave, stroje in robote 
ter s tem sledijo željam gospodarstva - dijaki so po zaključku šolanja takoj pripravljeni na delo. 

Z Medpodjetniškim centrom bo vez z gospodarstvom še trdnejša.

Nov robot je zanimiv tudi za dijake, ki se bodo že v šoli naučili, kako se
delo opravlja v tovarni. V gospodarstvu znova raste povpraševanje po
strojnikih in lesarjih.

V Šolskem centru Škofja Loka je zelo dobro poskrbljeno za šolsko
prehrano, kjer vsak dan ponudijo vsaj tri tople obroke. Dijaki zato
uživajo zdravo in dobro hrano.

Vabljeni na informativne dneve, ki bodo potekali v petek in
soboto, 11. in 12. februarja:
Srednjo šolo za lesarstvo bomo predstavili na Kidričevi cesti 
59 (Trata), v petek ob 9. in ob 15. uri ter v soboto ob 9. uri.

Srednjo šolo za strojništvo bomo predstavili v Podlubniku 1b 
v petek ob 11. in ob 15. uri ter v soboto ob 9. uri.

Višjo strokovno šolo bomo predstavili v petek ob 11. uri in ob
16.30 ter v soboto ob 11. uri v Podlubniku 1b. Šolski center Škofja Loka, Podlubnik 1b, 4220 Škofja Loka

T: 506 23 00, 506 23 18, E: info@scsl.si, W: www.scslsi



Škofja Loka - V Galeriji Ivana
Groharja na Mestnem trgu v
Škofji Loki je bila drugi teden v
januarju na ogled razstava z na-
slovom Vizija miru, ki je prikazo-
vala najboljša otroška likovna
dela, izbrana na natečaju Plakat
miru pod pokroviteljstvom Lions
kluba Škofja Loka. V sklopu
mednarodnega natečaja je ustvar-
jalo 350 tisoč otrok z vsega sveta,
v Sloveniji pa se mu je pridružilo
25 Lions klubov in 78 osnovnih
šol. Pod pokroviteljstvom škofje-
loškega kluba je ustvarjalo okoli
dvesto učencev z osnovnih šol
Škofja Loka - Mesto, Ivana Tav-
čarja Gorenja vas in Ivana Gro-
harja Škofja Loka. Na razstavi je
bilo na ogled 36 najboljših del,
komisija pa je na vsaki šoli izbra-
la tudi zmagovalno delo. Na OŠ
Škofja Loka - Mesto se je najbolj
izkazala šestošolka Zala Krašo-
vec, na OŠ Ivana Groharja sed-
mošolec Erik Omerzel, na gore-
njevaški šoli pa osmošolec Aljaž
Eržen.

Barva kože ni pomembna
Vse tri zmagovalne plakate so

organizatorji poslali na izbor na
nacionalni ravni. Tam se je še
posebej izkazal Aljaž Eržen, ki
se je s svojim plakatom uvrstil
med 28 najboljših v Sloveniji.
”Moj plakat prikazuje konec voj-
ne. Ideja se mi je hitro porodila,
vojne pa so po mojem mnenju

eden največjih problemov, ki ka-
lijo mir po svetu,” je dejal Aljaž.
Njegov mentor Branko Prelog
nam je zaupal, da se v Aljaže-
vem izdelku skrivajo približno
štiri ure dela: ”To delo ni nastalo
z levo roko, veliko je razmišljal,
na koncu pa je nastal izdelek z
osebno noto. Sicer pa je natečaj
na temo miru učencem naše šole
predstavljal poseben izziv.

Zala Krašovec je na plakatu
pod mentorstvom Maje Reven
naslikala otroka med igro; eden
je bil temnopolt, drugi pa svetlo-
polt. ”S tem želim povedati, da
barva kože ni pomembna,” je
dejala Zala. Erik Omerzel je
pod mentorstvom Milojke Bo-
zovičar upodobil živahen utrip v
skate parku. ”Na plakatu se vidi,
da se vsi zelo dobro razumejo
med seboj, pokazati pa želim, da
mir združuje ljudi,” je pojasnil
Erik. 

Mladi znajo ceniti mir
”Naši mladi ustvarjalci imajo

zelo jasno in močno predstavo o
tem, kaj je mir in kaj jim ta po-
meni. Vesela sem, da smo jim
dali priložnost, da svojo vizijo
miru delijo z nami,” je na odprt-
ju razstave poudarila predsedni-
ca škofjeloškega Lions kluba
Mateja Debeljak. Guverner
Zveze slovenskih Lions klubov
Anton Horvatič je poudaril, da
je projekt Plakat miru eden naj-

večjih projektov Lions organiza-
cije na globalni ravni, zagotovo
pa ima najmočnejšo sporočilno
vrednost: ”Dejstvo, da je več kot
350 tisoč otrok po svetu zlilo
svoje misli in poglede na mir na
risbe, dokazuje, da že otroci zna-
jo ceniti mir. Samo upamo lahko,
da se bomo starejši od njih kaj
naučili. Na mladih svet stoji in
več kot bo sporočil o miru, manj
nas bo skrbelo za prihodnost.”

Mlade ustvarjalce je nagovorila
še direktorica Loškega muzeja
Jana Mlakar: ”V našem muzeju

se sicer običajno predstavljajo
uveljavljeni, akademsko izobra-
ženi slikarji, včasih naredimo iz-
jemo in povabimo tudi ljubitelj-
ske ustvarjalce, tokrat pa smo
dali galerijo na voljo najmlajšim.
Ta odločitev je bila vsekakor pra-
vilna.” Odprtja razstave sta se
med drugimi udeležila tudi škof-
jeloški župan Miha Ješe in go-
spodarstvenik Janez Bohorič,
oba člana Lions kluba Škofja
Loka.

Ana Hartman, 
foto: Tina Dokl
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V šolo

Otroška vizija miru
V Groharjevi galeriji v Škofji Loki so tokrat za spremembo razstavljali otroci. 

Ustvarjali so plakate na temo miru. 

Aljaž Eržen z OŠ Ivana Tavčarja Gorenja vas se je s plakatom, ki prikazuje
konec vojne, uvrstil med 28 najboljših v Sloveniji. 

Zala Krašovec je ustvarila zmagovalni plakat na OŠ Škofja Loka - Mesto,
prikazuje pa temno- in svetlopoltega otroka med igro.

”Mir združuje ljudi,” pravi Erik Omerzel, avtor zmagovalnega plakata na 
OŠ Ivana Groharja.



Kot bi se v kraju, kjer se rodiš,
zabil kol, potem pa se okoli nje-
ga vrti vse tvoje življenje, Ed-
vard Erzetič slikovito pojasni
svojo navezanost na domači kraj.
Rodil se je leta 1939 v vasi Grad-
no v Brdih, šolo obiskoval v Viš-
njeviku, nižjo gimnazijo na Do-
brovem, nato pa je prišel v Kranj
na industrijsko šolo in se zaposlil
v tamkajšnji Iskri. Sedaj je že vr-
sto let v pokoju, a dejaven kot
malokdo. Več kot četrt stoletja je
planinski vodnik, ljubiteljsko se
ukvarja s fotografijo, aktiven je v
škofjeloškem upokojenskem druš-
tvu, posebno zanimivo pa je nje-
govo ukvarjanje z jeziki, zlasti z

narečji. Čeprav je vse življenje
delal v tehničnem poklicu, ima
izreden posluh za jezik in njego-
ve posebnosti. Trenutno se uči re-
zijanščine in furlanščine.

”To me je zamikalo, ko sem kot
planinski vodnik hodil po Bene-
čiji in Reziji. Ni dovolj spoznava-
ti le tamkajšnjih planin, pač pa te
pot s prijatelji planinci zanese
tudi v dolino, med domačine.
Njihova govorica me je zelo pri-
tegnila,” pravi Edo Erzetič, ki
ima naročene tudi zamejske časo-
pise, iz katerih prav tako črpa je-
zikovno znanje teh pokrajin. Z
ljudmi iz teh krajev se je zelo
zbližal, rad se vrača k njim in ka-
dar pride, je vedno praznik.

Mikajo pa ga tudi domača na-
rečja. Pravi, da se je moral kot se-
demnajstletni fantič, ki je iz Brd
prihajal na Gorenjsko, že na vla-
ku prilagoditi novi govorici. ”Je-
zik domačega ognjišča” (po An-
tonu Trstenjaku) pa je vseskozi
ostal v njem. Zaznati ga je v me-
lodiji njegovega govora, z dialek-
tom svojega domačega kraja pa
se je ukvarjal tudi bolj pogloblje-
no. Pred tremi leti je namreč iz-

dal Slovar narečnih, etimoloških
in toponomastičnih izrazov vasi
Gradno in Višnjevik v Brdih. 

Mama in tata sta bila
Trubar in Toporišič

”To je plod tridesetletnega dela.
Slovar sem izdal ob pomoči obči-
ne Brda ob petdesetletnici moje-
ga odhoda iz domačega kraja. To
je druga izdaja, ki vsebuje dva ti-
soč besed, še enkrat več kot prva
izdaja izpred osemnajstih let,”
pove Edo Erzetič, ponosen na de-
diščino svojih prednikov. V uvo-
du h knjižici je zapisal, komu vse
je hvaležen, da je nastala, največ

pa dolguje svojim staršem.
”Mama Franica in tata Hilarij sta
mi bila ”Trubar” in ”Toporišič”,
je zapisal Erzetič, ki je slovarček
namenil njunemu spominu. Izvo-
di te knjižice so se prek dialekto-
logov, ki so mednarodno poveza-
ni, znašli celo v Varšavi in Mos-
kvi. 

To pa ni edina knjiga, ki ga po-
vezuje z domačimi kraji. Vaška
skupnost Višnjevik Gradno Breg-
Krasno je ob vsakoletnem prazni-
ku rebule in oljčnega olja pred leti
izdala knjižico, v kateri so pred-
stavljeni ti kraji in njihovi zname-
niti rojaki. Edo je zanjo prispeval
fotografije. S fotografijami pa je
ilustriral tudi knjižico Bruna Pod-
veršiča Briške smokve ali fige v
besedi in podobi.

Ko sva se pred leti kot soseda
srečevala na hodnikih v bloku, si
nisem predstavljala, da je Edo Er-
zetič človek številnih talentov in
dejavnosti. O njem sem si prebra-
la tudi zapis v glasilu škofjeloške-
ga upokojenskega društva Mi o
sebi, kjer ga predstavljajo kot lju-
biteljskega zgodovinarja, geogra-
fa, umetnostnega zgodovinarja,

jezikoslovca, planinskega vodni-
ka, amaterskega fotografa, zbiral-
ca značk, ljubitelja glasbe in nara-
ve ... Ob vsem pa je tudi aktiven
bralec. Ob najinem nedavnem po-
govoru je naštel vrsto časopisov
in revij, ki jih redno bere (tudi Lo-
čanka je med njimi), na nekatere
je tudi naročen, druge pa v miru
prelista v knjižnici. S svojimi

mnenji se odziva tudi v pismih
bralcev, ob najinem srečanju pa je
opozoril na nekatere stvari, ki ga
motijo kot občana Škofje Loke,
najbolj številne nadzorne kamere
v trgovini, kjer ”pusti skoraj vso
svojo pokojnino,” in šolska mla-
dina, ki se ob vsaki dopoldanski
uri zgrinja v škofjeloške lokale. 

Danica Zavrl Žlebir

Portret
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Bric na Gorenjskem
Edo Erzetič je Ločan osemnajst let, prej je živel v Kranju, ves čas pa se čuti Brica. Z domačimi kraji, 

od koder ga je usoda sedemnajstletnega prinesla na Gorenjsko, je še danes tesno povezan.

Edo Erzetič s knjižicami, v katerih nastopa kot avtor ali soavtor.

Tudi letos smučarski Pokal Loka
Škofja Loka - Smučarski klub Alpetour bo tudi letos organiziral

Pokal Loka. Tradicionalno tekmovanje mladih smučarskih upov
bo med 18. in 20. februarjem. Slovesnost ob odprtju bo na Mest-
nem trgu v petek, 18. februarja, tekmovalci pa se bodo nato v
soboto in nedeljo na Starem vrhu pomerili v slalomu in veleslalo-
mu. V. S.

Edo Erzetič je bil rojen v času fašizma, šolati pa se je začel po drugi
svetovni vojni. Takratna šolska politika se je večkrat 
spreminjala in zaradi tega se je njegovo šolanje zavleklo kar na 
osemnajst let. V tem času bi naredil že doktorat, pravi sogovornik,
tako pa se mu je uspelo izšolati za elekrotehnika. 
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Poslikave na svili 
v Železnikih

Železniki - Na hodniku občine Železniki
bo do konca marca na ogled razstava li-
kovnih del avtorice Jožice Hrabar. Ljubi-
teljska likovna ustvarjalka iz Ljubljane se
predstavlja predvsem s poslikavami na svi-
li, razstavila pa je tudi nekaj slik v akrilni
tehniki. Razstavljena dela prikazujejo mo-
tive cvetočih rastlin in metuljev ter portre-
te gejš, kar je predvsem posledica lanske-
ga potovanja na Japonsko. S poslikavami
na svilo je začela pred petnajstimi leti pod
mentorstvom Rade Kos, že deset let pa je
vključena tudi v slikarsko šolo pri akadem-
ski slikarki Metki Gosar Peternelj. Doslej
je imela že več samostojnih razstav, v sklo-
pu likovnega društva ME-VI-ART pa je
sodelovala tudi na številnih skupinskih
razstavah. A. H.

Mednarodni cikel 
koncertov tudi letos

Glasbeni ustvarjalci iz Škofje Loke in
partnerskih mest bodo tudi letos obliko-
vali mednarodni cikel koncertov, ki bodo
tudi sedaj razdeljeni v tri sklope. Prvi, ki
bo potekal od februarja do aprila, se od-
pira že 12. februarja, in sicer s koncertom
Godalnega orkestra Škofja Loka pod
vodstvom Armina Seška skupaj z gosti iz
Zagreba, Godalnim orkestrom Glasbene
šole Elly Bašić, pod vodstvom profesorja
Marka Magdalenića. Sledili bodo kon-
certi z izvajalci: kvartetom Ane Kavčič
Pucihar (z gostom z Japonskega), Trio
kvartetom iz Škofje Loke in gostov s Ko-
roškega, Grudnovih Šmikel z gosti iz So-
vodenj ob Soči in Pevskega zbora Lubnik
z gosti s Sel na Koroškem. D. Ž.

Pujsa v Sokolskem domu
V soboto, 19. februarja, ob 10. uri bosta

Sokolski dom v Škofji Loki zasedla Pipi in
Melkijad s svojimi poučnimi in zabavnimi
prigodami. Mladi in nekoliko manj mladi
ju poznamo predvsem po znamenitem za-
ključku risanke ‘In odpujsala sta domov!’
z legendarnim Jurijem Součkom. Tokratna
gledališka predstava spada v sklop Otro-
škega glasbenega abonmaja Umetnost
otrokom. Info: Občina Škofja Loka (An-
dreja R. Megušar, 511 23 05). B. B.

V Stari Loki so 
blagoslovili konje

Na praznik svetega Štefana, ki je tudi za-
vetnik konj in konjarjev, so v Stari Loki na
zadnjo decembrsko nedeljo pripravili
blagoslov konj. Prireditev, ki so jo skupaj
organizirali Konjeniški klub Škofja Loka,
Turistično društvo Škofja Loka in Razvoja
agencija Sora, je pospremilo veliko število
Škofjeločanov in okoličanov, ki jih je poz-
dravil škofjeloški župan Miha Ješe.
Blagoslov konj, oslov in tudi njihovih last-
nikov ter jezdecev je opravil starološki žup-
nik in dekan Alojz Snoj, gospodinje pa so s
hrano in pijačo na stojnicah poskrbele, da
mraz ni prehitro odgnal obiskovalcev. V. S.

Blagoslov konj v Bukovščici

Letos so v Stari Loki že petič pripravili blagoslov
konj, ker je štefanovo le dan po božiču, pa ni 
manjkalo tudi prazničnega vzdušja.

Bukovščica - Konjeniški klub Ratitovec
Železniki je konec decembra na Štefanovo že
štirinajsto leto zapored organiziral blagoslov
konj, ki je tokrat potekal v Bukovščici. ”Ko-
njeniki iz Selc, Železnikov, Šenčurja, Draž-
goš, Zalega Loga, Ravn, Dolenje vasi, Luše
in Knap smo se zbrali pri Jakonovih in v
sprevodu krenili proti Bukovščici, kjer so naš
prihod že od daleč naznanjali pritrkovalci v
cerkvenem zvoniku. Domači župnik je opra-

vil blagoslov, cerkveni pevci pa so zapeli ne-
kaj pesmi. Za red so skrbeli gasilci iz Buko-
vice, tako da smo jo odnesli brez nezgod,” je
strnil predsednik konjeniškega kluba Janez
Habjan. Po končanem blagoslovu so se ko-
njeniki zopet zbrali pri Jakonovih, kjer so po-
tešili lakoto. V prijetnem vzdušju so vztraja-
li do popoldanskih ur, ob koncu pa so si za-
želeli vse najboljše v novem letu. 

A. H.

Ki Aikido za otroke in odrasle
Društvo Ki Aikido Škofja Loka vabi na vadbo Ki Aikido, ki bo za otroke 21. februarja

ob 17. uri in za odrasle 25. februarja ob 19.30. Ki Aikido predstavlja umetnost, ki je na-
stala iz borilnih veščin. Velja za eno redkih veščin, ki ne razvija moči in tehnik, temveč
razvija aktivno sproščenost in prilagajanje v vsaki situaciji. Temelj delovanja predstavlja-
jo vrednote: iskrenost, dobrota in toleranca, ki omogočajo boljši jutri za vse. Če bodo
otroci sledili vrednostnemu sistemu iskrenosti, dobrote in tolerance, jim bodo ti napotki
predstavljali ključno možnost za boljši jutri za vse človeštvo. Znanje se lahko pridobi, veš-
čina osvoji, vrednostni sistem pa je nekaj, na čemer se kaže odnos do samega sebe, osta-
lih ljudi, živali in narave. Tako v društvu, kjer vabijo, da jih obiščite. Info: Društvo Ki 
Aikido Škofja Loka (Peter Babarovič, 051/417 481, info@kiaikido-sola.si). B. B.
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Groharjevo leto
tudi v Škofji Loki
Aprila bo minilo sto let od smrti Ivana

Groharja, slikarja impresionista, ki je v
svojem zrelem obdobju živel tudi v Škofji
Loki. Tako mu bodo vrsto prireditev na-
menili tudi Škofjeločani, nekatere tudi v
povezavi s partnerskimi mesti v drugih dr-
žavah, za kar kandidirajo tudi za evropske
vire iz programa Evropa za državljane.
Loški muzej bo že maja pripravil razstavo
Ivan Grohar in opus njegovih portretov,
glavnina projektov pa bo jeseni. Enega po-
vezujejo z Malo Groharjevo slikarsko ko-
lonijo. Združenje umetnikov iz Škofje
Loke v sodelovanju z društvom iz Freisin-
ga pripravlja razstavo Grohar in njegove
študijske poti, ob tej priložnosti bodo še
srečanje umetnikov iz Škofje Loke, Frei-
singa in Tabora na Češkem, v okviru
Blaznikovih večerov predavanje o Grohar-
ju in ogled Sorice in Dolenčic. Oktobra
bodo v projektu sodelovali Društvo Ivana
Groharja iz Sorice, Občina Škofja Loka,
Muzejsko društvo in Foto klub Anton
Ažbe. Takrat bo v Sokolskem domu kon-
cert glasbene skupine Orfej iz Sorice, pre-
davanje o fotografu Avgustu Bertholdu in
njegovih sodobnikih, razstava razglednic
Škofja Loka v času Ivana Groharja, pred-
stavljeno pa bo tudi pobrateno mesto Ta-
bor pred sto leti. Oktobra bo tudi sloves-
nost ob podelitvi nagrad Groharjevim na-
grajencem s skupinsko razstavo. D. Ž.

Navdušili so polno dvorano
Tudi letos so za božične praznike člani Mestnega pihalnega

orkestra Škofja Loka pripravili tri koncerte. Na vseh je bila dvorana
Loškega odra nabito polna, glasbeniki, na čelu z dirigentom Ro-
manom Grabnerjem, pa so se letos odločili za res raznovrsten pro-
gram. Kot je povedala predsednica orkestra Andreja Štrekelj, so v
iztekajočem se letu imeli veliko nastopov tako doma kot v tujini,
zato so preživeli veliko ur na skupnih vajah. Letos so se v orkestru
razveselili treh novih glasbenikov, skupaj pa že vadijo za nove
nastope, ki jih bo tudi v novem letu kar nekaj. V. S.
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Mestni pihalni orkester Škofja Loka je s čudovitim programom tudi letos 
poskrbel za praznično vzdušje.

Dijaki in profesorji Srednje šole za lesarst-
vo iz Šolskega centra Škofja Loka so se sre-
di meseca udeležili ekskluzivnega koncerta
skupine Zmelkoow, ki so ga dobili za nagra-
do pri tekmovanju v ločenem zbiranju
odpadkov Pozor(!)ni za okolje. V Savi Tires,
pobudnici kampanje spodbujanja k pravilne-
mu ravnanju z okoljem, upajo, da bo koncert
za dijake spodbuda, da nadaljujejo z okolju

prijaznimi navadami, ki so jih pridobili pri
sodelovanju na tekmovanju. Koncerta se je
udeležilo približno 250 dijakov, profesorjev
in drugih sodelavcev šole, saj je bila Srednja
šola lesarstvo razglašena za najboljšo šolo.
Tekmovanje je potekalo lani oktobra in no-
vembra, sodelovalo je pet tisoč dijakov iz
sedmih gorenjskih srednjih šol.

B. B.

Zmelkoow 
za najboljše ločevalce
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Žiri - Prejšnji teden smo ob pestrem kul-
turnega programu in gostih prisluhnili pred-
stavitvi Knjige hiš na Žirovskem, avtorjev
Petre Leben Seljak in Alojza Demšarja. Knji-
ga hiš na Žirovskem sodi med bolj obsežna,
zahtevna in hkrati vrhunska knjižna dela na
Žirovskem. V njej so z besedo in sliko
popisana in prikazana naselja, hiše in njihovi
lastniki na Žirovskem vse od leta 1500 do
leta 1900. Tako sta avtorja med drugim po-
drobno popisala lastništvo in zgodovino
Stare šole oziroma Pristave ali današnjega
muzeja ter mnogih drugih hiš. Tistih, ki še
vedno stojijo, pa tudi takšnih, ki jih že davno
ni več. Avtorja poudarjata, da pod pojem
Žirovsko označujeta ozemlje predjožefinske
župnije Žiri, ki je obsegala poleg današnje
župnije mesta Žiri tudi Vrh Svetih Treh Kral-
jev, Zavratec in Ledine, oziroma žirovski in
hlevnovrški urad loškega gospostva frei-
sinških škofov.

Na predstavitvi sta ob video projekciji po-
drobno razložila, kako sta se lotila obsežne
raziskave, kje črpala podatke in kako raz-
poredila vsebino, da je dobila smisel. V ve-
liko pomoč so jima bili razni katastri (med
njimi predvsem Terezijanski) in urbarji
loškega gospostva ter krstne, poročne in mr-
liške knjige. Knjiga je opremljena tako s fo-
tografijami kot s starimi katastrskimi mapa-

mi in zračnimi posnetki trenutnega stanja. Na
predstavitvi so svoja mnenja predstavili tudi
urednik Miha Naglič, založnik Nace Naglič,
oblikovalec Stane Kosmač in recenzentka
Marija Stanonik. Vsi se strinjajo, da bi knji-
go morala imeti vsaka hiša na Žirovskem, saj
je to izjemno dokumentarno delo, obsežen
zgodovinski dokument, odličen za spozna-
vanje lastnih korenin, prav pa bo prišel tudi
rojakom po svetu in zanamcem.

Polona Mlakar Baldasin

Žirovske hiše v knjigiZaključek akcije 
Bodi viden - bodi previden
V ponedeljek, 31. januarja, se za-

ključuje vseslovenska akcija Bodi viden
- bodi previden. Njen namen je opozar-
janje in ozaveščanje pešcev o pomenu
vidnosti v prometu za njihovo varnost in
tudi voznikov na previdnost do šibkejših
udeležencev v prometu. Občina Škofja
Loka bo pešcem brezplačno razdelila
odsevna telesa (kresničke in odsevne
trakove), na pomembnost nošenja le-teh
pa opozarja tudi škofjeloški podžupan
Robert Strah. Poleg ozaveščanja je tre-
ba izvajati tudi učinkovite ukrepe za
večjo varnost pešcev z vidika cestne in-
frastrukture, kot so umirjanje prometa,
zagotavljanje površin za pešce ter do-
datne javne razsvetljave, dodaja Strah, ki
se z varnostjo v prometu ukvarja tudi
profesionalno. Brezplačna razdelitev od-
sevnih teles ne bo dosegla želenega
učinka, če jih prejemniki ne bodo
uporabljali, dodaja Marija Pivk iz
občinske uprave, ki opravlja strokovno-
tehnične naloge za potrebe SPVCP. Ob
koncu te preventivne akcije bo v torek,
1. februarja, pred trgovskim centrom
Mercator na Starem Dvoru potekal tudi
zanimiv dogodek na temo Varno v
prometu. Izvedli bodo demonstracijski
prikaz vidnosti pešca v temi, s posebnim
poudarkom na nošenju odsevnih teles.
Za šole in vrtce bo organiziran tudi
poseben prevoz, dogodku se bo pridružil
tudi škofjeloški župan Miha Ješe.
D. Ž.

Reteče - Sredi januarja so reteški tambu-
raši pripravili že dvajseti ponovoletni kon-
cert, v goste pa so povabili še domači
otroško-mladinski cerkveni zbor in Škof-
jeloški oktet. Obiskovalce, ki so napolnili
dvorano kulturnega doma v Retečah, so
nastopajoči navdušili. Predstavili sta se obe
tamburaški skupini Bisernice: veterani pod
vodstvom Marjana Igličarja so navdušili z
doživeto izvedbo priredb ljudskih in umet-
nih ter narodnozabavnih pesmi, mlajša
skupina pod vodstvom Janeza Kermelja

pa z izborom in izvedbo programa, pri če-
mer sta še posebej izstopali skladbi Reteška
dekleta, ki jo je Miran Hude nekoč napisal
za tamburašico Jano, tedaj še bodočo ženo,
in Zveličar nam je rojen s solistoma Mate-
jo Volčič in Jožetom Ruparjem. Ob
prepevanju Škofjeloškega okteta pod vod-
stvom Andreja Žagarja je bilo opaziti zli-
tost, točnost in lepe solistične točke, prijet-
no pa so svoj program odpeli tudi mladi
cerkveni pevci pod vodstvom Barbare
Volčič in Eme Igličar.

Avtorja Alojz Demšar in Petra Leben Seljak med
podpisovanjem edinstvene knjige

Dvajseti ponovoletni koncert tamburašev

PEČARSTVO ŽELEZNIK

Pečarstvo Železnik
Zastopstvo in storitve d.n.o.

Vinharje 14, Poljane
t: 04/51 82 600, gsm: 031/505 468

● polaganje keramike
● adaptacija kopalnic

● manjša zidarska dela
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Ševlje - Na škofjeloškem koncu, pa tudi v
Selški dolini, je strelski šport zadnja leta
zelo popularen tudi med mladimi. Tako ni
čudno, da je za puško prijela tudi Vesna
Markelj iz Ševelj in sklenila, da bo vztrajala
vse do nastopa na svetovnem prvenstvu in
olimpijskih iger.

Veselje za šport, kot je strelstvo, najbrž
ni naključno. Kako se je začelo pri tebi?

”Najprej se je v SD Lotrič Železniki vpisal
ati Franci, potem pa sem na morju spoznala
Jeseničane, ki se prav tako ukvarjajo s strel-
stvom in sklenila sem, da bom poskusila. To
je bilo pred dobrimi tremi leti in takoj sem
vzljubila orožje. Streljam s serijsko zračno
puško, poskusila sem tudi s pištolo, vendar
pa mi je bolj všeč puška.”
Kaj ti je ob orožju še všeč?

”Všeč mi je, ker je v klubu veliko mladih,
skupaj nas je okoli trideset. Seveda ne more-
mo trenirati vsi naenkrat, saj imamo streliš-
če v zaklonišču pod šolo v Železnikih, kjer
ni toliko prostora. Prav tako mi je všeč, ker
na tekmah dosegam dobre rezultate.”
Kateri od rezultatov ti do sedaj največ po-
meni?

”Že po nekaj mesecih treniranja sem šla na
prvo tekmovanje na Jesenice in takoj zmaga-

la. To mi je dalo še dodatne volje za trenira-
nje, tako da sem bila predlani v kategoriji
mlajših pionirk druga v Sloveniji, lani pa
sem postavila državni rekord (187 krogov) in
postala državna prvakinja.”
Koliko moraš trenirati?

”Treniram trikrat na teden, poleg tega ho-
dimo tudi na tekme. Moj trener je Branko
Košir, prav tako mi pomaga ati, ki je inštruk-
tor. Všeč mi je, ker so v klubu tudi ostale do-
bre strelke, med najmlajšimi je to Lavra
Rant, ki je prav tako dobila priznanje za naj-
boljšo v svoji kategoriji v Sloveniji. Jaz sem
v tej sezoni prestopila iz kategorije mlajših
pionirk med pionirke in sem trenutno vodil-
na v točkovanju za državno prvenstvo. Seve-
da si želim še napredovati, čeprav vem, da
bo treba veliko trenirati.”
Že razmišljaš, kaj bi rada postala?

”Želim si študirati in delati na policiji, saj
vem, da bi ob takem šolanju in službi imela
možnost tekmovati tudi v starejših kategori-
jah. Po petnajstem letu namreč lahko začnem
nastopati v mednarodni konkurenci, čez leta
pa si želim nastopati tudi na svetovnih pr-
venstvih in olimpijskih igrah.”

Vilma Stanovnik

Ne bo šla na vse tekme

Športni plezalci so že začeli s pripravami na novo sezono, tudi Na-
talija Gros (na sliki), ki je v tekmovalnem smislu lansko sezono
končala na zaključku svetovnega pokala v Kranju. ”Čas po sezoni
sem izkoristila predvsem za počitek in študij na Fakulteti za šport. S
pripravami na novo sem začela z januarjem. Sezona bo naporna,
tekem bo še več kot lani, tako da na vse ne bom šla. Najverjetneje

bodo prioriteta tekme v balvanskem plezanju, glavni cilj pa svetovno
prvenstvo, ki bo julija,” je povedala Škofjeločanka Natalija Gros, ki
bo v trening vnesla nekaj sprememb. Kot pravi, bo več plezala v
skali. M. B., foto: Tina Dokl

Najbolje sta podirala Barbara in Uroš
Škofja Loka - Prejšnji teden se je na kegljišču športne dvorane Po-

den končal 13. pokal Loka v kegljanju. Tekmovanje se je začelo prvi
teden decembra, v enem mesecu pa je tekmovalo kar 270 kegljačic
in kegljačev, od tega 21 rekreativk in 46 rekreativcev. 

Med rekreativkami je zmagala Veronika Šmid (DU Selške doline)
s 526 podrtimi keglji, druga je bila Zdenka Gaber (DU Škofja
Loka) s 516 podrtimi keglji, tretja pa Rezka Hajdinjak (Krim Rud-
nik) s 514 podrtimi keglji. Med rekreativci je prvo mesto zasedel
Matjaž Košir (ABC Rent a Car), ki je podrl 581 kegljev, drugi je bil
Franc Beras (Krim Rudnik), ki je podrl 580 kegljev, tretji pa Janko
Karun (ABC), ki je podrl 561 kegljev. 

Med registriranimi kegljačicami je zmagala Barbara Fidel
(Lanteks Celje) s 631 podrtimi keglji, druga je bila Taja Ciuha
(Taborska jama), ki je podrla 606 kegljev, tretja pa Nada Savič
(Lanteks), ki je podrla 596 kegljev. Pri moških je največ, 650 kegljev,
podrl Uroš Stoklas (Žibert Zorman), drugi je bil Damjan Hafnar
(Fanell), ki je podrl 640 kegljev, tretji pa domačin Edo Oberstar, ki
tekmuje za Hidro Medvode in je podrl 637 kegljev.    

Marjan Fuis

S puško tudi na olimpijske igre
Trinajstletna Vesna Markelj iz Ševelj je navdušena strelka, dokaz temu pa je tudi naslov najboljše 

v kategoriji mlajših pionirk v Slovenije, ki ga je prejela skupaj s priznanjem za državni rekord.

Vesna Markelj je ob koncu minulega leta dobila 
pokal in priznanje za državni rekord in za najboljšo
strelko v Sloveniji v kategoriji mlajših pionirk.
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Pretekli teden so v prostorih Atletske zveze
Slovenije (v nadaljevanju AZS) podpisali tri-
partitni pogodbi med predstavniki WMRA,
svetovnega združenja gorskih tekov, AZS ter
lokalnimi skupnostmi za organizacijo sve-
tovnega prvenstva v gorskem maratonu, ki bo
18. junija v Podbrdu, in mednarodne tekme
za mlade do 17 let, ki bo 25. junija v Gorenji
vasi. To bosta novi veliki tekmi v gorskem
teku v Sloveniji. 

Svetovno prvenstvo v gorskem maratonu v
Baški grapi bo združeno s tradicionalnim 10.
gorskim tekom štirih občin. Teden kasneje pa
bo veliko tekmovanje še v Gorenji vasi. Gre
za mednarodno tekmovanje mladih, na
katerem bodo nastopili gorski tekači rojeni
leta 1994 in 1995. Na podpisu pogodbe je bil
tudi Milan Čadež, župan Občine Gorenja
vas - Poljane, ki je ob tem povedal, da gorski
tek postaja disciplina, ki ima iz leta v leto več
privržencev, popularen pa je tudi med mladi-
mi. Poudaril je še, da imajo društva v njihovi
občini izkušnje z organizacijo tekmovanj,
zato ne dvomi, da velika mednarodna tekma
mladih ne bi uspela. To bo največji dogodek
v občini, ki so ga po uspešni kandidaturi do-
bili lani jeseni. Zanimivo je, da so tovrstna

tekmovanja doslej potekala v Susi v Italiji,
enkrat pa v Nemčiji. Udeleževali so se jih
tudi slovenski tekači. Zadnji večji uspeh je
dosegel prav tekač iz Gorenje vasi, Peter
Oblak, ki je leta 2006 v Susi osvojil tretje
mesto, tretji je bil tudi z ekipo. Lani je bil na-
jboljši Žiga Čadež na 15. mestu.

In kdo so kandidati za letošnji nastop na do-
mačih tleh, na tekmi, ki bo potekala v okoli-
ci osnovne šole? Za odgovor smo vprašali
Boruta Malavašiča, trenerja ŠD Tabor Žiri,
aktivnega tudi v Odboru za gorske teke pri
AZS, je pa tudi v organizacijskem odboru za
organizacijo tekmovanja v Gorenji vasi. Kot
je dejal, bo konkurenca za uvrstitev v ekipo
kar močna, o imenih še ni želel govoriti, prav
tako še niso dokončno znana merila za izbor.
Priprave na tekmovanje so torej v polnem
razmahu, mladi tekači pa so v fazi priprav na
začetek sezone, ki bo že dala marsikateri
odgovor. 

Maja Bertoncelj

Na sliki: Največji uspeh na mednarodnem
tekmovanjih mladih je na zadnje uspel prav
tekaču iz Gorenje vasi, Petru Oblaku, ki je bil
tretji posamezno in z ekipo leta 2006. 

Podpisani pogodbi za veliki tekmi
V Gorenji vasi bo 25. junija mednarodno tekmovanje za mlade gorske tekače do 17 let, 

teden prej pa v Podbrdu svetovno prvenstvo v gorskem maratonu. 

Turnir mladim nogometašem 
Kondorja - Poleta

V dvorani Tri lilije v Laškem je bil 16. januarja nogometni turnir
mlajših selekcij U12. Prijavljenih je bilo osem ekip iz vse Slovenije.
Nastopili so tudi mladi nogometaši NK Kondor - Polet. V skupini so

bili z ekipami NK Dolomiti, od katerih so bili boljši z 1:0, NK Laško
- pivovar, s katerimi so izgubili z 0:2, in NK Radeče, s katerimi so
zabeležili novo zmago, saj so bili boljši kar s 4:0. V polfinalu so se
pomerili z NK Krško in se z zmago z rezultatom 1:0 uvrstili v veli-
ki finale. Njihov nasprotnik je bila še ena ekipa NK Laško - pivovar,
od katere so bili boljši z rezultatom 1:0 in se veselili zmage na
turnirju. Za najboljšega trenerja je bil izbran Tadej Avguštin, ki je v
lanski sezoni vodil ekipo U8, v letošnji pa ima prvič mlade no-
gometaše do 12 let. M. B.

Skube v Adelbodnu tik za deseterico
Alpskemu smučarju Maticu Skubetu se je na tekmi svetovnega

pokala vendarle odprlo. Škofjeločan je bil v začetku januarja dvanaj-
sti na težkem slalomu v Adelbodnu, kar je njegov najboljši rezultat
na tekmah najvišjega ranga. Na progo se je podal s startno številko
38, po prvi vožnji dosegel 22. čas, z drugim časom finalne vožnje pa
napredoval na dvanajsto mesto. Njegov nastop je seveda pohvalil
trener Pavli Čebulj, zelo zadovoljen pa je bil tudi sam Matic Skube,
ki je povedal: ”Zadovoljen sem predvsem z drugo vožnjo, saj je bila
vrhunska, takšna, kakršne sem kazal že na treningih. Na prejšnjih
tekmah svetovnega pokala se ni vse najbolje izšlo, zdaj pa mi je us-
pelo in upam, na čim boljše nadaljevanje slalomov. Predvsem je
danes vse lepo steklo, lahko sem bolj napadal, na progi pa sem imel
zelo dober občutek.” Odličen rezultat mu je vlil prepotrebno
samozavest in upamo, da bo tako dobro smučal tudi v nadaljevanju
sezone, ko bodo smučarji prišli tudi v Kranjsko Goro, kjer ima Škof-
jeločan vedno veliko navijačev. M. B.

Ekipa NK Kondor - Polet do 12 let, ki se je veselila zmage na turnirju v Laškem:
zadaj (od leve): Igor Vekič, Žiga Mrak, Nejc Polanc, Rok Cerar, Urban Zakotnik,
trener Tadej Avguštin, spodaj (od leve): Luka Mijič, Aljaž Murn, Lovro
Stanovnik.
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Na poletih v Harrachovu na Češkem je svoj
krst v svetovnem pokalu doživel Tomaž Na-
glič, 21-letni član SSK Alpina Žiri, kjer zanj
skrbi trener Zoran Zupančič. V letošnji sezo-
ni je prvič član B-reprezentance, po dobrih
skokih na treningu na večjih skakalnicah pa
je dobil priložnost na tekmi najvišjega ranga.
Dobro jo je izkoristil in osvojil svoje prve
točke svetovnega pokala. Bil je 23. in 26. S
Tomijem, kot ga kličejo prijatelji, sva se po-
govarjala nekaj dni po njegovem doslej naj-
večjem uspehu v športni karieri.

Na pogovor ste prišli iz Ljubljane, kjer
študirate? 

”Imel sem nekaj študijskih obveznosti. Sem
študent 3. letnika Fakultete za šport.”

Vam uspe usklajevati vrhunski šport in
študij?

”Zaenkrat vse delam redno in doslej je
vedno šlo. Na koncu se je sicer treba malce
bolj potruditi in nadoknaditi zamujeno čez
zimo, ko za šolo skorajda nimam časa. Vse
letnike sem naredil redno. Nikoli nisem po-
navljal ali pavziral, ne na fakulteti in prav
tako ne v srednji šoli. Obiskoval sem Gimna-
zijo Škofja Loka.”

Bister skakalec torej?
”Treba se je potruditi in poskrbeti tudi za

izobrazbo.”
Imate po uspehu v Harrachovu kaj več

obveznosti?
”Je nekaj intervjujev, a se da vse uskladiti.”
Vas tudi v Žireh ljudje kaj ustavljajo?
”Mi čestitajo, želijo še naprej uspehov, kar

se mi zdi lepo.”
Ste kaj posebej proslavili prve točke?
”Nič kaj posebnega. V domačem krogu

smo malce nazdravili.”
Kako to, da ste sploh prišli v ekipo za

Harrachov? V celinskem pokalu niste po-
kazali najboljših skokov.

”Že celo sezono sem dobro skakal na trenin-
gih, na tekmah pa tega nisem realiziral. Pole-
tno sezono sem začel dobro, pozimi pa sem
bil v točkah za celinski pokal trikrat. Imel
sem stabilne skoke na 120-metrskih skakalni-
cah in so se odločili, da grem na polete.”

Presenečen nad povabilom?
”Malce sem bil res. Izvedel pa sem teden

prej.”
S kakšnimi pričakovanji ste odšli v Ha-

rrachov?
”Cilj je bil osvojiti točke svetovnega poka-

la, torej uvrstitev v finale. Vedel sem, da če
bom naredili dober skok, da je to mogoče.”

Ste se na polete kaj posebej pripravljali?
”Z Zoranom Zupančičem, mojim klubskim

trenerjem, sva šla prej v Klingenthal v Nem-

čijo, kjer sem na 140-metrski skakalnici nare-
dil nekaj treningov. Skakal sem zelo dobro, v
bistvu še precej bolje kot potem na Češkem.
Komaj sem že čakal polete.”

Ste bolj letalec?
”V bistvu res, ker nimam eksplozivnih nog.

Delam pa seveda na tem, da bi tudi to izbolj-
šal.” 

Podoben Robertu Kranjcu?
”Vsak skakalec je zgodba zase, tako da je

težko primerjati.”
Rekli ste, da ste pričakovali točke, torej

za vas niso bile presenečenje?
”Bil sem vesel, niso pa me presenetile. Tudi

drugi v ekipi so bili zelo zadovoljni, sploh
ker sem že na prvih tekmah svetovnega poka-
la naredil take skoke.” 

Prvič ste leteli. So bili na vrhu kaj čudni
občutki?

”Morda pri prvem skoku, saj je letalnica
precej večja naprava od 120-metrske skakal-
nice. Potem je pa kar šlo. Imel sem stabilne
skoke, kljub temu da se je veter obračal, k
sreči pa ni bilo močnih sunkov.”

Treme ni bilo?
”Niti ne, še najbolj v kvalifikacijah.”

To je sedaj vaš največji uspeh. Kaj pa je
bil pred tem?

”Zmaga v Alpskem pokalu, na FIS pokalu
sem bil nekajkrat na stopničkah in zmagal,
najboljši rezultat v celinskem pokalu pa je
deveto mesto, ki sem ga osvojil lani poleti.” 

Postavili ste seveda tudi osebni rekord.
Koliko pa je bil prej?

”Popravil sem ga najprej že na treningu v
Klingenthalu, in sicer s 140 na 146 metrov,
sedaj pa je 181 metrov.” 

Če prav vem, je to tudi nov žirovski re-
kord?

”Res je. Prej ga je imel Marko Bogataj.
Tudi to mi nekaj pomeni.”

Žiri so znan skakalni center, kamor se-
gajo tudi vaši skakalni začetki. Kako se jih
spominjate?

”Začel sem pri šestih letih. V šoli so imeli
predstavitev športov in sem se odločil za sko-
ke. Ne spomnim se zakaj. Šel sem na prvi
trening in vedno bolj mi je bilo všeč. Na za-
četku nisem bil najbolj uspešen. Bil sem pri
manjših.”

Kdo je bil takrat vaš vzornik?
”Na treningih smo vedno z občudovanjem

gledali naše starejše skakalce. Drugače pa je
bil takrat zelo uspešen Primož Peterka in on
je bil moj prvi vzornik. Sedaj skupaj tekmu-
jemo.”

Kako usklajujete trening s klubskim in
reprezentančnim trenerjem? 

”Zoran Zupančič je moj trener osem let in
vsa ta leta sem delal po njegovem programu.
Letos, ko sem prišel v reprezentanco, kjer je
moj trener Goran Janus, pa treninge usklaju-
jemo.”

Klubski trener je bil z vami tudi v Ha-
rrachovu.

”On me najbolje pozna, tako da je bilo fino,
da je bil z menoj. O mojem nastopu je pove-
dal, da so bile napake, a je bil zadovoljen, ker
sem naredil dober rezultat. Lahko pa bi bilo
še bolje.”

Ste najstarejši aktivni tekmovalec v klu-
bu?

”Res je, sem najstarejši. Skoke treniram z
B-reprezentanco, so pa v klubu za mano tudi
že mladi in uspešni.” 

V Žireh še kdaj skočite?
”Največja skakalnica je 60-metrska. Center

je v prvi vrsti namenjen za osnovnošolsko
mladino, grem pa včasih tudi jaz še skočit.”

Trenutno ste najbolj prepoznaven skaka-
lec kluba. Ostajate v Žireh?

”Imam dobre pogoje, tukaj sem od vsega
začetka in ne razmišljam, da bi prestopil v
kakšen drug klub.”

Letel do točk in žirovskega rekorda
Tomaž Naglič iz Žirov je na poletih v Harrachovu prvič nastopil v svetovnem pokalu in na obeh tekmah

osvojil točke. Postavil je tudi nov žirovski rekord, ki sedaj znaša 181 m. 

Tomi, kot ga kličejo prijatelji, ni dober le v športu,
temveč je priden tudi v šoli. Pri 21 letih obiskuje 
3. letnik Fakultete za šport, kar pomeni, da študi-
jske obveznosti opravlja redno.
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Mehka vezava, 10 x 15 cm, 156 strani

Redna cena: 5,90 EUR

Če knjižico kupite ali naročite na Gorenjskem glasu, 

je cena le 4,90 EUR + poštnina.

Knjižico lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova 

cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel.: 04/201 42 41 ali 

na: narocnine@g-glas.si.

V knjižici je izbor več 

kot sto slovenskih ljudskih, 

narodnih in ponarodelih pesmi, 

ki se zaključijo s Prešernovo 

Zdravljico. V njej je dediščina 

naših dedkov in babic, prednikov, 

ki opevajo težko življenje, 

ljubezen, žalost, slovo in prelepo 

slovensko deželo. V krogu vaših 

prijateljev, sopotnikov, planincev 

in drugih boste lahko zapeli 

znane pesmi, kot so: Adijo, pa 

zdrava ostani, Franček stara 

kljuka, Kje so tiste stezice, 

Kol`kor kapljic tol`ko let, 

Od Ribn`ce do Rakitn`ce in 

še številne druge.

w
w

w
.g

or
en

js
ki

gl
as

.isPesmi so namenjene prav vsem generacijam, saj predstavljajo

pomemben del slovenske zgodovine.

Slikanica za otroke, ki imajo težave z branjem

Redna cena: 19,90 EUR

Če jo kupite ali naročite na Gorenjskem glasu, 

je cena le 16 EUR + poštnina.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, 

Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po telefonu

04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.
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Avtor je desetletni 

Riko, uspešen in hiter 

športnik, a počasen bralec

in zapisovalec. Slikanica je

opremljena posebej za

otroke z bralnimi 

težavami: primeren 

kontrast med črkami in

ozadjem, preprosta 

pisava, vrstice so dovolj

razmaknjene, posebej so

obarvane črke (b, d, g, p),

ki jih otroci največkrat 

zamenjujejo. 

Slike je narisal Rikov 

prijatelj, desetletni 

Jadran Hohnjec.

Kaj vas kot skakalca odlikuje in kaj so
vaše pomanjkljivosti?

”Manjka mi eksplozivna moč, boljši pa sem
v tehniki.”

Vaši letošnji cilji?
”Cilji v tej sezoni so bili vezani bolj na ce-

linski pokal in ti ostajajo. Če bom dobro ska-
kal, bom verjetno še dobil kakšno priložnost
v svetovnem pokalu, vsaj v Planici, če kaj
prej, pa bodo povedali trenerji. Moji cilji v
skokih pa so, da bi konstantno skakal v sve-
tovnem pokalu.”

Ste droben fant, tako kot vsi skakalci.
Morate zelo paziti, da ne pridobite kakš-
nega kilograma?

”Glede tega imam kar srečo. Prej imam te-
žave, da imam premajhno težo kot pa preve-
liko, tako da moram paziti, da nimam pred
tekmo premalo kilogramov. Jem lahko vse,
tudi tortice (smeh).”

Kakšne so vaše mere?
”Visok sem 171 centimetrov, tehtam pa 56

kilogramov.” 
Kako najraje preživite prosti čas?
”Imam ga bolj malo, najraje pa ga preživim

v družbi prijateljev, dekleta in družine.”
In kakšen je Tomaž Naglič, ko ni skaka-

lec?
”To bi morali vprašati prijatelje. Ko sem v

družbi, se zabavamo. Smeha je polno. Rad
sem nasmejan in dobre volje.”

Maja Bertoncelj
Tomaž Naglič je dobro pripravljenost pokazal že lani poleti. Na tekmi celinskega pokala je osvojil deveto
mesto, kar je njegov najboljši rezultat v tem tekmovanju.
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Pomlad bo vznemirljiva
Južnokorejski Hyundai bo predstavil model srednjega razreda i40 in kupejevski Veloster.

Južnokorejski avtomobilski gigant Hyundai
je naznanil, da bo njegov novi predstavnik
srednjega razreda v Evropi slišal na ime i40.
Avtomobil so zasnovali in razvili v Hyundai-
jevem oblikovalskem centru v nemškem Rüs-
selheimu. Najprej bo na ceste zapeljala kom-

bijevska različica, v drugi polovici leta pa
bodo predstavili tudi limuzino. Druga novost,
ki jo najavljajo pri Hyundaiju, je kupe s tre-
mi vrati z imenom Veloster. Avtomobil je ob-
likovno agresiven in zanimiv predvsem zato,
ker ima na voznikovi ena, na sovoznikovi pa

dvojna vrata. Opremljen bo z 1,6-litrskim
štirivaljnim bencinskim motorjem, ki obeta
užitek v vožnji v kombinaciji z nizko porabo
goriva in nizkimi izpušnimi emisijami. Oba
novinca naj bi bila pri nas tik pred poletjem.

Matjaž Gregorič
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Japonska Mazda Motor Corpo-
ration bo med letošnjim medna-
rodnim avtomobilskim salonom

v Ženevi premierno predstavila
koncept novega kompaktnega
športnega terenskega avtomobi-

la. Konceptno vozilo z imenom
Minagi je zasnovano v Mazdi-
nem novem oblikovalskem jezi-
ku, ki ponazarja ”dušo gibanja”
in vključuje inovativno Mazdino
tehnologijo skyactiv. Vznemirlji-
vi koncept predstavlja predhod-
nika Mazdine nove generacije
avtomobilov in simbolizira evo-
lucijo znamke. 

Kompaktni športni terenski av-
tomobil odlikuje Mazdina na-
predna tehnologija skyactiv, ki
predstavlja ravnovesje med užit-
kom v vožnji in ima poudarjene
okoljevarstvene in varnostne
lastnosti. Novi oblikovalski je-
zik, ki ga pri Mazdi imenujejo

kodo, izraža gibanje in vitalnost.
Minagi je opremljen s pogon-
skim strojem, menjalnikom, ka-
roserijo in podvozjem nove gene-
racije ter ima ob nižji teži vozila
tudi izpopolnjeno varnostno teh-
nologijo. 

Mazdin razstavni prostor na že-
nevskem avtomobilskem salonu
bo nudil tudi vpogled v Mazdino
novo tehnologijo skyactiv in
Mazdin novi konceptni avtomo-
bil Shinari, ki pooseblja novi ob-
likovalski jezik. Kdaj in kaj na-
tanko naj bi nastalo iz obeh kon-
ceptnih avtomobilov, za zdaj še
ni jasno. 

Matjaž Gregorič

Ideje za nove čase
Mazda bo v Ženevi predstavila koncept novega kompaktnega športnega terenca.

Poraba goriva: 4,1 - 5,9 l/100 km. Emisije CO : 107 - 139 g/km.2

AVTO MO^NIK d.o.o., KRANJ
Jezerska cesta 135, 4000 Kranj
tel.: 04 281 77 20
www.avtomocnik.si

Drsna v
rata

v svet prostornosti.
*Zimska akcija za absolutno doæivetje 

Zapeljite Mazdo6 s 3500 EUR popusta in 
5-letno garancijo v vrednosti 500 EUR!  

Samo do konca februarja.

Nova Mazda5 z elektriËnimi drsnimi vrati vam nudi 
lahkoten vstop v svet prostornosti, iz katerega ne boste 

æeleli izstopiti. Udobnost notranjosti Mazde5 dopolnjujejo 
edinstvena nova oblika, okolju prijazni motorji ter varËna in 

dinamiËna voænja.

ZIMSKA AKCIJA: Za vas smo ob nakupu do konca februarja pripravili 
poseben druæinski paket BREZ SKRBI, ki vkljuËuje 5-letno garancijo, 4 zimske 

pnevmatike, strešne nosilce in strešni kovËek.

AVTO MOČNIK d. o. o., KRANJ, Kranj, Jezerska cesta 135, tel.: 04 281 77 17, www.avtomocnik.si



Avto

L O Č A N K A - 43

Obsežna raziskava nemškega avtomobil-
skega združenja ADAC (v nadaljevanju
ADAC) je glede priljubljenosti postavila
Nissan Qashqai na oder za zmagovalce, ob
bok Porscheju 911 in Audiu A5. Sočasno je
ugotovila, da je Qashqai na tem izjemno za-
htevnem in pomembnem trgu postal najbolj
priljubljen tuj avtomobil.

Letno poročilo o kvarljivosti in zanesljivo-
sti, ki nastaja pri nemškem avtomobilistič-
nem klubu ADAC oziroma Gelber Engel (ru-
meni angel), je nastalo s pomočjo statistične
obdelave podatkov, pridobljenih na osnovi
analiziranja več kot dveh milijonov okvar, ki
so jih strokovnjaki združenja pridobili v enem
letu. ADAC zajema v svoj pregled le do tri
leta stare avtomobile, s čimer v kar največji
možni meri izključi okvare zaradi nepravilne-
ga vzdrževanja in drugih s tem povezanih te-
žav. Hkrati vanj vključi le tiste avtomobile, ki
dosegajo sorazmerno velik obseg prodaje, s
čimer je dosežena povsem realna slika stanja.
Priznanja za leto 2011 so bila podeljena na
osnovi obdelave podatkov, ki so se nanašali

na 150 različnih modelov. Izsledke raziskave
je ADAC objavil v svoji reviji Motorwelt, ki
se postavlja z več kot 19 milijoni bralcev.
ADAC je namreč s 17,5-milijona članov dru-
gi največji avtomobilski klub v svetovnem
merilu. V poročilu se je Nissan Qashqai odre-
zal bolje kot BMW serije 3, Porsche Boxter,

Mercedes-Benz SLK in še vrsto drugih. Do-
segel je tudi izjemno oceno v dveh posebnih
razvrstitvah; tako v pregledu zanesljivosti kot
v pregledu zadovoljstva lastnikov. To mu je
zagotovilo skupno tretje mesto. Med osem
najbolje ocenjenih avtomobilov je edini ne-
nemški. Matjaž Gregorič

Priznanje za zanesljivost
Nissan Qashqai je eden najbolj zaželenih avtomobilov v Nemčiji.

AKCIJE CITROËN 

`e od 16.990 EUR

`e od 14.990 EUR
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Križanka

OTROŠKA TRGOVINA MAVRICA
Gasilska ulica 10, 4224 Gorenja vas

gsm: 041/799 401, tel.: 04/5181 550, 
e-pošta: slavica.vodopivec@amis.net, 
www.mavricna.si

Za nagrajence smo pripravili tri nagrade v
otroški trgovini: majčka po izbiri (v vred-
nosti do 15,00 EUR), igračka po izbiri (v
vrednosti do 10,00 EUR), nogavičke iz
bambusa (vrednost 5,00 EUR). Tri nagrade
prispeva Gorenjski glas.

Poleg oblačil, igrač in opreme za
otroke vam nudimo tudi:
● za odrasle: spodnje perilo in noga-

vice iz eko materialov in bambusa
slovenskih proizvajalcev

● ALISA, perilo za nosečnice in doječe
matere

● FLAŠKA, steklenica za živo vodo,
slovenski proizvod!

● smo zastopnik za podjetje Inglesina
v Sloveniji

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestavljeno iz
črk z oštevilčenih polj in vpisano v kupon iz kri-
žanke) pošljite na dopisnicah do 16. februarja
2011 na Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4, 4001
Kranj. Dopisnice lahko oddate tudi v nabiralnik Go-
renjskega glasa pred poslovno stavbo.
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Kranj - Direktor Policijske uprave Kranj
Simon Velički je tako sprejel policista Po-
lono Benedik Matko in Jako Cekiča, ki sta
1. januarja letos posredovala pri požaru na
Partizanski cesti v Škofji Loki, kjer je v hod-
niku stanovanjskega bloka zagorelo v elek-
tričnih omaricah. Policista sta še pred gasilci
prišla na kraj požara in sta takoj, ko sta opa-
zila, da so stanovalci lahko ogroženi, začela z
njihovo evakuacijo. Pri tem jima je pomagal
tudi policist Policijske postaje Ljubljana Cen-
ter Vojko Marguč, ki tedaj ni bil v službi.
Gasilci so kasneje ogenj pogasili. Kot pojas-
njujejo na Policijski upravi Kranj, so vsi trije
policisti pri evakuaciji ravnali hrabro in tudi
ogrozili svoje življenje zaradi zdravju škod-
ljivega gostega dima (ogljikovega monoksi-
da), ki se je razvlekel po hodnikih stanovanj-
skega bloka. 

Na sprejemu sta bila tudi policista Monika
Leben in David Oblak, ki sta 15. decembra
lani s hitrim in prisebnim ravnanjem rešila
življenje moškemu iz Železnikov, ki je po-
skušal narediti samomor. Policista sta mo-
škega ob prihodu v njegovo stanovanje našla
že omotičnega, saj je zaužil večjo količino ta-
blet. Ker ni bilo možno zagotoviti pravočas-
nega prihoda reševalnega vozila, sta se odlo-
čila, da ga s službenim vozilom sama odpe-

ljeta v Zdravstveni dom v Škofji Loki. S sabo
sta vzela tudi prazne škatlice zaužitih tablet
in jih pokazala zdravniškemu osebju, ki je
zato lahko ustrezno ukrepalo. Po mnenju
zdravnika sta policista moškemu s prisebnim
ravnanjem rešila življenje.

Direktor policijske uprave Kranj Simon Ve-
lički in Marinko Nikše, predstavnik Sektor-
ja Uniformirane policije Policijske uprave
Kranj, sta se policistom zahvalila za dobro

delo, komandir škofjeloških policistov Janez
Šuštar pa je ob tem dejal, da je ponosen, da
ima na policijski postaji takšne policiste.

Za policista Moniko Leben in Davida Obla-
ka bo direktor policijske uprave predlagal po-
delitev medalje za požrtvovalno dejanje, za
policista Polono Benedik Matko in Jaka Ce-
kiča ter ljubljanskega policista Vojka Margu-
ča pa podelitev medalje za hrabro dejanje. 

Simon Šubic, foto: PU Kranj

Sprejem pogumnih policistov
Direktor Policijske uprave Kranj Simon Velički je sredi januarja sprejel policiste Policijske postaje 

Škofja Loka, ki so se v zadnjem obdobju še posebej izkazali pri svojem delu. 

Škofjeloški policisti pri direktorju policijske uprave Kranj Simonu Veličkiju

S kolesom pred tovornjak
Kranj - V Kranju je 19. januarja v prometni nesreči umrl 73-letnik

iz okolice Žirov. S kolesom se je pripeljal po dovozni cesti Vrtnar-
skega centra Kalia do Bleiweisove ceste v bližini kranjski vojašnice.
Ko je zapeljal na prednostno cesto, je iz njegove leve strani v smeri
centra Kranja pripeljal 25-letni Kranjčan, ki je vozil tovorno vozilo.
Prišlo je do trčenja, v katerem je kolesar padel po tleh. Zaradi po-
škodb je umrl na kraju nesreče. Kraj nesreče sta si ogledali dežurna
preiskovalna sodnica in okrožna državna tožilka. Policisti bodo o
ugotovitvah seznanili pristojno državno tožilstvo. Žirovec je prva le-
tošnja smrtna žrtev prometnih nesreč na Gorenjskem. 

”Pobirala” prostovoljne prispevke
Gorenja vas - Pred božično-novoletnimi prazniki je v Gorenji vasi

neznana ženska po stanovanjskih hišah zbirala prostovoljne prispev-
ke za varne hiše. Kot so ugotovili policisti, neznanka ni imela po-
trebnega dovoljenja za zbiranje prostovoljnih prispevkov. Pregledali
so okolico, vendar je niso izsledili. Policija opozarja občane, da od
zbirateljev prostovoljnih prispevkov zahtevajo na vpogled dovolje-
nje, saj lahko po Zakonu o varstvu javnega reda in miru prostovolj-
ne prispevke zbirajo le nepridobitne pravne in fizične osebe, ki ima-
jo dovoljenje upravne enote, na območju katere imajo sedež ali stal-
no prebivališče. 

Ostal brez avtomobila
Škofja Loka - V Škofji Loki so policisti ustavili in kontrolirali tri-

desetletnega voznika osebnega avtomobila. V postopku so ugotovili,
da je vozil brez veljavnega vozniškega dovoljenja in da je večkratni
storitelj hujših cestno prometnih prekrškov, zato so mu zasegli avto-
mobil, zoper njega pa podali obdolžilni predlog na pristojno sodišče.

Smučarske nezgode
Stari vrh - Smučarska sezona je v polnem razmahu, smučišča so

dobro obiskana, zato na njih prihaja tudi do raznih trkov in padcev.
Na smučišču Stari vrh sta tako v začetku leta trčila tridesetletna smu-
čarka in dvajsetletni smučar. Pri tem se je smučarka huje poškodo-
vala in so jo odpeljali v Klinični center. Trčila sta tudi 31-letna smu-
čarska in neznani smučar. Tudi v tem primeru so hudo poškodovano
smučarko odpeljali v Klinični center. Sredi meseca pa sta pri sanka-
nju 33-letnik in tridesetletnica trčila v ograjo. Moški se je pri tem
huje poškodoval, ženska pa lažje. Policisti pri ogledu niso ugotovili
odgovornosti upravljavca smučišča.

V lokal po denar
Škofja Loka - V začetku januarja so neznanci vlomili v gostinski

lokal v Škofji Loki in odnesli denar. Lastnik je oškodovan za okoli
1500 evrov. S. Š.



Sreči in ljubezni sami obračate hrbet, potem pa se jezite, zakaj rav-
no jaz? Nekdo si zelo želi, da bi mu vrnili čustva, vsaj malo. Sa-
moti boste naredili konec, saj se vam obeta veliko družbe med pri-

jatelji.
Srečni datumi: 15., 18. 1.
Dnevi za ljubezen: sredina meseca
Vaša barva: rumena
Loto številke: 1, 4, 6, 7, 20, 22, 30.
Misel meseca: Svet se dogaja ljudem, ki osedlajo jutro in prehitijo dan.

VODNAR 21. januarja – 19. februarja

Delo, delo, delo ... To bo vaš moto sedaj, kasneje in še kar nekaj
časa. Le z malo modrosti vam bo uspelo izboljšati finančno stanje,
kar vam pomeni zeleno vejo materialnosti. Ljubljena oseba bo ime-

la občutek zapostavljenosti.
Srečni datumi: 24., 25. 1. 
Dnevi za ljubezen: 25., 26. 1.
Vaša barva: temno rdeča
Loto številke: 3, 6, 7, 8, 11, 12, 15. 
Misel meseca: Življenje je pot brez postajališča.

LEV 23. julija – 23. avgusta

Nikar ne izzivajte usode, saj niste v obdobju, ko bi vam šlo vse po
sreči. Zaenkrat bodite zadovoljni s tem stanjem. V bistvu vam ni prav
nič hudega, le dotakniti se hočete zvezde, ki vam je nedosegljiva. 

Srečni datumi: 11., 14. 1.
Dnevi za ljubezen: 20., 22. 1.
Vaša barva: siva
Loto številke: 2, 3, 4, 24, 25, 27, 38.
Misel meseca: Neuspeh ni nič drugega kot priložnost, da začnemo na novo.

RAK 22. junija – 22. julija

Prijateljstvo vam ne bo nadomestilo ljubezni. Čeprav je iskreno in
trdno. Toda življenje vedno odpre nova vrata, ko ena zapre. Nikar
ne glejte predolgo v zaprta vrata, da ne spregledate odprtih. 

Srečni datumi: zadnji teden v mesecu
Dnevi za ljubezen: 25., 26. 1.
Vaša barva: oranžna
Loto številke: 2, 3, 5, 6, 10, 11, 12.
Misel meseca: S solzami le hranimo svojo nesrečno usodo.

KOZOROG 22. decembra – 20. januarja

Preveč očitno boste pokazali svoj namen, da obvelja vaš prav ozi-
roma da hočete imeti zadnjo besedo. Nekomu to ne bo preveč
všeč in na vsak način bo hotel izbiti vašo trmo. K sreči se bo vple-

tla tretja oseba in rešila spor.
Srečni datumi: 12., 17. 1. 
Dnevi za ljubezen: 13., 16.1.
Vaša barva: črna
Loto številke: 19, 22, 24, 26, 27, 31, 35.
Misel meseca: Ključ do sreče je najmanjši in komur se mudi, ga spregleda.

STRELEC 23. novembra – 21. decembra

Šesti čut vas le izjemoma pusti na cedilu. V tem mesecu bodite na
to še bolj pozorni. Nekdo vas bo presenetil s povabilom. Nikakor
ne ponavljajte starih napak, ki so vas že veliko stale. Vsak dan je

nov, z novim začetkom.
Srečni datumi: 5., 10. 1.
Dnevi za ljubezen: 14., 19. 1. 
Vaša barva: svetlo zelena
Loto številke: 6, 7, 9, 12, 16, 18, 20. 
Misel meseca: Potrpljenje je grenko, zato je pa njegov sad sladek.

DVOJČKA 21. maja – 21. junija

Spet boste imeli več izdatkov kot prihodkov, zato se kar pripravi-
te na posledice, ki tokrat ne bodo preveč ugodne. Na čustvenem

področju se boste morali konkretno odločiti, kam vas pelje pot, naprej ali nazaj.
Srečni datumi: 7., 9. 1. 
Dnevi za ljubezen: 12., 17. 1.
Vaša barva: bela
Loto številke: 1, 2, 13, 15, 17, 19, 31.
Misel meseca: Edine prave meje so meje naše vizije.

BIK 22. aprila – 20. maja

Oseba nasprotnega spola vas že nekaj časa skrivno opazuje. Bodi-
te pozorni, da v kratkem ne naredite napake, ki bi to osebo odvrni-

la od vas. Neki prijatelj vas bo razočaral, vendar to ne pomeni, da morate obupati.
Srečni datumi: 22., 23. 1.
Dnevi za ljubezen: 18., 19. 1.
Vaša barva: svetlo modra
Loto številke: 1, 29, 30, 32, 34, 35, 37.
Misel meseca: Vsaka minuta, ura, dan je novo življenje.

ŠKORPIJON 24. oktobra – 22. novembra

Na neki dogodek boste preveč enostransko odreagirali, to vam
lahko prinese negativne posledice pri prijateljih, ki imajo sicer o
vas dobro mnenje. Na čustvenem področju se vam približuje ljube-

zen.
Srečni datumi: 28., 29. 1. 
Dnevi za ljubezen: 19., 21. 1.
Vaša barva: temno modra
Loto številke: 4, 9, 10, 18, 21, 22, 27.
Misel meseca: Samo od nas je odvisno, kako preberemo že zapisano usodo.

Hoteli boste spremeniti vse okoli sebe, saj z ničimer ne boste za-
dovoljni. Na koncu bodo stvari ostale take, kot so, saj še v pravem
trenutku spoznate, da je bilo napačno le vaše ozko razmišljanje in

pomanjkanje samozavesti.
Srečni datumi: 15. 1.
Dnevi za ljubezen: 23., 24. 1.
Vaša barva: rožnata
Loto številke: 4, 5, 7, 9, 12, 14, 33.
Misel meseca: Imperiji prihodnosti so cesarstvo duha.

OVEN 21. marca – 21. aprila

DEVICA 24. avgusta – 23. septembra

V ljubezni boste na trenutke nezadovoljni, še večjo napako pa
boste naredili s tem, ker partnerju ne boste pokazali svojih
občutkov. In spet ne boste rešili ničesar. Na poslovnem področju

vas čakajo lepi uspehi. 
Srečni datumi: 13., 17., 18. 1.
Dnevi za ljubezen: 15., 16. 1.
Vaša barva: roza
Loto številke: 1, 2, 7, 9, 10, 17, 19.
Misel meseca: Brez vere vase težko preskočimo še tako majhen jarek.

Za vami je polno čustvenih pretresov in stresov. Pomagalo vam bo
samo to, da se zazrete vase in ugotovite, kaj je tisto, kar si želite
in kaj vam polepša vsak dan. Ko boste to spoznali, boste vedeli

vse. In to bo vaša rešitev.
Srečni datumi: 16., 17. 1.
Dnevi za ljubezen: 23., 24. 1.
Vaša barva: rjava
Loto številke: 12, 13, 14, 15, 21, 24, 25.
Misel meseca: Brez ljubezni je življenje dolgočasen sprehod.

RIBI 20. februarja – 20. marca

TEHTNICA 24. septembra – 23. oktobra

Horoskop
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Predstavitev mode 19. stoletja
Vožnja s kočijo

Festival lajnarjev

Tradicionalni recitali Prešernovih pesmi

Tisk cenzurirane Zdravljice 
Sejem domače in umetnostne obrti

Nastopi pevskih zborov in folklornih skupin

Bogata gastronomska ponudba

Lutkovna predstava za najmlajše
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Vsako uro se 
bomo zavrteli 
v ritmih valčka 

Bodite tudi Vi 
del 19. stoletja !

Pridite na prireditev 
oblečeni v oblačilih19. st.
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SVINJSKE POLOVICE 
z glavo 
(MLADICE, 50 - 58 kg)
2,40 €/kg

MESO IZBRANIH 
STAREJŠIH KRAV
za juho (mešano) 3,80 €/kg

SVINJSKO PLEČE
brez kosti (vakuum) 
3,65 €/kg

GOVEJI PRŠUT
11 €/kg

EKO MESO!25. IN 26. januarja
PRODAJA ”EKO” MLADEGA 

GOVEJEGA MESA
Mesarija Štajnbirt ima certifikat 

za prodajo EKO MESA! 
Meso dobite po 

predhodnem naročilu.




